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Aan de leden van de Gemeenteraad, 

 
 
De beantwoording van de technische vragen inzake Begroting 2024, die fracties voor de afgesproken 
deadline van 10 oktober 10:00 uur per e-mail via de griffie aan het college hebben voorgelegd, is 
weergegeven in voorliggend document deel 1. Ook wordt ingegaan op een toezegging inzake het 
beantwoorden van een technische vraag.  De beantwoording van de na de deadline ontvangen 
technische vragen volgt zo spoedig mogelijk in deel 2 en 3.  
 
 
Burgemeester en Wethouders van Maastricht, 

De Secretaris,                      De Burgemeester, 

 

 

 

G.J.C. Kusters W.A.G. Hillenaar 
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A           Beantwoording technische vragen Begroting 2024  
 
 

2 Fractie: 
 

Groen Links 

    

Vraagnummer: 2.1 

Pagina:  16 

Vraag: Beheer openbare ruimte 
Beleidsmatige context:  
Nota Integraal Beheer Openbare Ruimte (IBOR) 2023 [raad, september 2023] 
  
Nota IBOR: we wachten nog steeds op cijfers voor planning en reeds geplaatste bomen 
als klimaatmitigatie maatregels. Graag zien we die hier tegemoet. 
 

Antwoord: In de RIB inzake afdoening toezegging raadsvergadering 11 juli acties vergroenen 
Maastricht staan de gemeentelijke projecten voor het vergroenen en klimaatadaptiever 
maken van de stad, waaronder bomenaanplant. Solitaire bomen zijn o.a. geplant in de 
wijken Caberg, Malberg, Malpertuis, Borgharen, Heer, Beatrixhaven, Belfort en Wyck.  
 
Voor de aanleg van voedselparken (Cabergerweg, Toustruwe), bossages (Sibemaweg, 
Goudenweg, Ireneweg) en geboortebosjes kiezen we voornamelijk voor bosplantsoen. 

    

Vraagnummer: 2.2 

Pagina:  17 

Vraag: Kwaliteit openbare ruimte 
 

 
  
a. De waardering loopt sinds 2020 terug van 6,6 naar 6,1 en van 6,5 naar 6,2. De 

begroting toont geen enkele ambitie. Wat zou het kosten om tenminste weer op 
niveau van 2020 te komen? 

b. Waarom is de waardering van inwoners in de begroting bestendigd op het lage 
niveau van de paar jaar ervoor? In 2020 was die waardering nog hoger. Zegt dit iets 
over het ambitieniveau? 

 
Antwoord: a. Dit zegt niets over het ambitieniveau, dat is juist erg hoog gezien de al toegezonden 

nota IBOR 2024 – 2028. Het is echter zo dat er vanaf 2024 weliswaar wordt gestart 
met herstelmaatregelen en op onderdelen ook met intensiever onderhoud maar dit 
kost tijd om te vertalen in aangepaste contracten, vervangingsprojecten en 
onderhoudsbestekken en zal door inwoners daardoor nog niet direct stadsbreed 
worden ervaren. Vandaar dit in 2024 nog niet is vertaald in een hoger 
waarderingscijfer door inwoners.    
 

b. Zie antwoord op a. Het kost tijd voordat effect zal worden ervaren van de 
onderhoudsintensivering en herstelmaatregelen. 

    

Vraagnummer: 2.3 

Pagina:  17 

Vraag: STOP’-principe:  

https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/bestuursdocument/action=showdoc/gd=2288002a08a0082802a228201f61ad54/RIB_-_Afdoening_toezegging_raadsvergadering_11_juli_-_Acties_vegroening_Maastricht.pdf
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Stappen (lopen), Trappen (fietsen), Openbaar vervoer en Personenauto (liefst een 
elektrische). 
  
Graag inhoudelijk toelichten hoe STOP letmotiv is voor de veranderingen op Randwijck, 
m.n. rond parkeren en verkeersstromen. 
 

Antwoord: Door het verminderen van het aantal parkeerplaatsen op maaiveldniveau, ontstaat er 
nadrukkelijk meer ruimte voor lopen, fietsen en verblijven, conform het STOP-principe. 
Door het parkeren zoveel mogelijk onder te brengen in gebouwde parkeervoorzieningen 
aan de randen van het gebied of op park&ride-locaties op afstand nemen de 
verkeersstromen naar en binnen het gebied af. 

    

Vraagnummer: 2.4 

Pagina:  18 

Vraag: Verkeer 
Ambities autoluwer, bij scholen…is 30 km/u als maximumsnelheid binnen de stad al 
geopteerd? 
 

Antwoord: 30 km/u bij scholen zal zeker als optie waar dit passend is bij de mogelijke maatregelen 
(verkeers)veiligheid rondom scholen/schoolzones meegenomen worden. 

    

Vraagnummer: 2.5 

Pagina:  18 

Vraag: Verkeer 
Uitvoeren van het Mobiliteitsprogramma 
Elk jaar worden onder de noemer van het Mobiliteitsprogramma kleine- en middelgrote 
infrastructurele projecten uitgevoerd die met name gericht zijn op het verbeteren van 
de verkeersveiligheid en het stimuleren van het gebruik van het openbaar vervoer en 
fiets.  
  
Welke projecten zijn dat in 2024? 
 

Antwoord:  Het voornemen is om de volgende projecten op te pakken: 

 Groene Loper 

 Fregatweg 

 Dolmansstraat 

 Av. Ceramique –Sphinxlunet 

 Wilhelminasingel – Akerstraat 

 Pr. Bischopsingel (fiets- en voetgangersoversteek bij de Jeker) 

 Meekoppelkansen meerjarenprogramma groot onderhoud verhardingen 

 Fietsveiligheid rondom obstakels en fietsdoorsteekjes 

 Verkeersveilige schoolomgevingen 

 Kleinschalige maatregelen die inspelen op de actualiteit 
 

Nadere toelichting hierop is te vinden in de begroting op pagina 20 onder 
aandachtspunten 2024. 

    

Vraagnummer: 2.6     

Pagina:  18 

Vraag: Verkeer 
Programma Stad en Spoor / Stationsomgeving 
Met onze partners werken we georganiseerd in diverse deelprojecten aan deze integrale 
gebiedsontwikkeling die opgenomen is in de Omgevingsvisie Maastricht.  
  
Stationsgebied: wie zijn die partners? 
  

Antwoord: Partners zijn breed, afhankelijk van het precieze deelproject. Zo zijn partijen als Rijk, 
Provincie, NS, Arriva en ProRail belangrijke partijen als het gaat om de aanpak van het 
transferknelpunt. 
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Vraagnummer: 2.7   

Pagina:  18 

Vraag: Verkeer 
Kleinschalige infrastructurele maatregelen en aanpak en voorkomen verkeersonveilig 
gedrag 
Op eigen initiatief of op verzoek van bewoners of ondernemers voeren we voortdurend 
kleine verbeteringen door aan de buitenruimte en infrastructuur ten aanzien van 
fietsvoorzieningen, autoparkeren en verkeersveiligheid.  
  
Zijn er voorbeelden van projecten die zijn ontstaan op verzoek van bewoners en/of 
ondernemers? 
 

Antwoord:  Enkele voorbeelden zijn: 
- Aanpak verkeersonveiligheid en vergroenen Luikerweg 
- Instellen 30 km/uur in de Pasestraat 
- Verlagen snelheid op de Bosscherweg 
- Aanpakken fietsoversteek Bergerstraat - Molenweg 
- Realiseren nieuwe bussluis Langendaal 
- Aanpassen opstelstroken op deTerblijterweg t.b.v. UWC 

    

Vraagnummer: 2.8     

Pagina:  22 

Vraag: Ambitie coalitie 5.C9:  
Verdere uitbouw van P&R-locaties aan de randen van de stad, waar mogelijk in slimme 
combinaties met andere ruimteclaims zoals zonneweides. 
  
Wat verstaat u onder randen van de stad? 
 

Antwoord: Onder randen van de stad verstaan we vanuit mobiliteit gezien de locaties waar 
bezoekers van buiten de stad onze stad binnenrijden. Kortom, locaties aan of nabij grote 
invalswegen waar bezoekend verkeer afgevangen kan worden en niet verder de stad in 
hoeft te rijden. 

    

Vraagnummer: 2.9    

Pagina:  22 

Vraag: Ambitie coalitie 5.C10: 
In het centrum wordt een forse uitbreiding van het aantal fietsparkeerplaatsen 
gerealiseerd. Als dat op korte termijn niet mogelijk blijkt in bestaande panden wordt 
serieus gekeken naar een nieuwe ondergrondse stalling. 
  
Er staat niets over omvormen van auto- naar fietsparkeerplaatsen. Is dat van de baan? 
Ook de fietsenstalling aan het Vrijthof wordt niet genoemd? 
 

Antwoord: In de zoekopgave naar extra fietsparkeerplaatsen in de openbare ruimte zit wel degelijk 
de optie omzetten autoparkeerplaatsen naar fietsparkeerplaatsen in en zijn ook reeds 
op meerdere plekken autoparkeerplaatsen omgezet naar fietsparkeerplaatsen. Dus nee, 
dat is niet van de baan. Ook wordt gekeken naar de mogelijkheden voor 
uitbreiding/optimalisatie huidige ondergrondse fietsenstalling aan het Vrijthof. 

    

Vraagnummer: 2.10     

Pagina:  22 

Vraag: Afspraken Q-park 
Welke voorbereiding treft u om in 2030 (?) in positie te zijn om rond de toekomst van de 
Vrijthof garage meer speelruimte te hebben dan alleen verlengen van de huidige 
overeenkomst (B.v. deels ander gebruik van de garage)? 
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Antwoord: Volgens de samenwerkingsovereenkomst met Q-Park zullen uiterlijk op 1 januari 2028 
Q-Park en de gemeente met elkaar in overleg treden over een eventuele verlenging van 
de Overeenkomst.  
 
In de Omgevingsvisie is hierover opgenomen dat het aflopen van het 
samenwerkingscontract met Q-park in 2032 een moment is om het gebruik van de 
garages te heroverwegen en mogelijk (deels) anders in te zetten. Specifiek voor de 
parkeergarage Vrijthof zijn er dan mogelijkheden om deze (deels) anders in te zetten 
voor bijvoorbeeld fietsparkeren, specifieke doelgroepen of elektrische auto’s. Hierdoor 
ontstaan er mogelijkheden om de aanrijdroutes naar het Vrijthof autoluwer te maken en 
toe te werken naar een vrijwel emissieloos verkeersaanbod. 

    

Vraagnummer: 2.11     

Pagina:  23 

Vraag: Recreatieve havens 

 
 
 In de tabel staan alle baten op 0. De havens hebben geen inkomsten, zelfs de 
jachthavens niet? 
 

Antwoord: De opbrengsten/liggelden komen niet binnen bij de gemeente Maastricht, maar bij 
desbetreffende jachthavens zelf. Wat betreft de binnenhaven ‘t Bassin komen deze tot 
uitdrukking in deelneming “Exploitatiemaatschappij ’t Bassin B.V.” 

    

Vraagnummer: 2.12    

Pagina:  24 

Vraag: Scheepvaart 
Zijn er ontwikkelingen om schepen tijdelijk op het elektriciteitsnet aan te sluiten 
ondanks dat niet alle grond van de gemeente is? (Walstroom) 
 

Antwoord: Het realiseren van walstroom op niet openbare grond is niet eenvoudig. Initiatieven 
hiervoor zijn vanuit de gemeente nog niet genomen. Wel zien wij diverse initiatieven 
ontstaan bij bedrijven op eigen terrein die rondom de haven liggen. 
 

    

Vraagnummer: 2.13    

Pagina:  31 

Vraag: Circulaire economie 
Wij wachten nog steeds op de beantwoording van de vragen die we bij de kaderbrief 
gesteld hebben. Graag zien we die voor de begrotingsbehandeling tegemoet. 
 

Antwoord: Deze zijn inmiddels op 17-10-2023 aan uw raad toegezonden 
https://maastricht.parlaeus.nl/app/public/postin/002a2a0a0a2a880802a22022bde5e0bd. 

    

Vraagnummer: 2.14    

Pagina:  34 

Vraag: Team Ondernemen Maastricht (TOM) 
Kan het TOM worden ingezet om ondernemers bij elkaar te brengen, te faciliteren en te 
informeren om meer circulair te worden. Zoals dit nu ook gebeurt bij de ZES? 
 

Antwoord: Binnen het Programma Circulaire Economie 2023 – 2026, dat door het college in april 
2023 is goedgekeurd en waarover de Raad recent is geïnformeerd, zijn diverse projecten 

https://maastricht.parlaeus.nl/app/public/postin/002a2a0a0a2a880802a22022bde5e0bd
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gedefinieerd. Te denken valt onder andere aan de projecten Circulaire Bedrijven-
terreinen, Regionaal Circulair Textiel, en het Maastricht Sustainability Platform dat 
samen met de UM wordt opgezet. Binnen het programma wordt intensief samen-
gewerkt met ondernemers en instellingen (o.a. SIM, ESZL, Zuyd Hogeschool, UM). TOM 
heeft hier een belangrijke rol in, namelijk om de verbinding te leggen tussen de 
bedrijven en het Programma Circulaire Economie. Bedrijven worden geïnformeerd door 
TOM over de mogelijkheden die liggen binnen het Programma Circulaire Economie en 
brengt hen hiermee in contact.        

    

Vraagnummer: 2.15   

Pagina:  42 

Vraag: Ambitie coalitie 11.C2:  
Elk kind toegang tot boeken (inclusief stimuleren van bibliotheek op school), tot sport en 
cultuur. 
  
Hoeveel basisscholen in Maastricht hebben anno oktober 2023 een dBOS (Bibliotheek 
op school) ?  
 

Antwoord: Er waren begin 2023 op 7 basisscholen een dBos, sinds oktober 2023 zijn er 3 
volwaardige bijgekomen en komen er nog 5 scholen bij met een mini dBos. Dus nu 10 en 
volgend jaar 15. 

    

Vraagnummer: 2.16   

Pagina:  47  

Vraag: Sport 
We lanceren een digitaal sportplatform en een sport- en beweegloket (gericht op 
verenigingsondersteuning). 
  
Sport en beweegloket. Betreft dit 1 fysiek loket voor heel de stad?  
 

Antwoord: Het Sport- en beweegloket is geen fysiek loket, maar een digitaal platform, waarbij 
sportorganisaties en burgers uit de stad terecht kunnen met hun 'hulpvragen'. Naar 
aanleiding van de hulpvraag zal de medewerker verenigingsondersteuning samen met 
de betrokkenen tot passende oplossingen proberen te komen. Daarnaast zal het digitale 
platform een plek zijn waar sportaanbieders in de stad hun aanbod kunnen presenteren. 
Uiteindelijk moet de oplossing leiden tot een bijdrage aan het gezamenlijke hoofddoel 
van Maastricht Sport: alle inwoners van Maastricht in beweging krijgen en houden voor 
een gezonde en vitale stad. 

    

Vraagnummer: 2.17   

Pagina:  51  

Vraag: Ambitie coalitie 8.C6: 
Inzetten op meer (tijdelijke) ruimte voor makers samen met maatschappelijke partners: 
leegstandsbeheerders, woningcorporaties en particuliere eigenaren. 
  
Wat is de laatste stand van zaken in relatie tot wachtlijsten voor een atelierruimte, 
blijven deze wachtlijsten groeien?  
 

Antwoord: De wachtlijst groeit inderdaad.  Op dit moment staan 110 wachtenden op de lijst. Op 1 
januari 2023 bedroeg het aantal wachtenden op de lijst 84. Een stevige groei. Maar in de 
maand november moeten alle wachtenden bevestigen of ze nog op de lijst willen blijven 
staan voor 2024. De ervaring leert dat er altijd een aantal zullen afvallen. Het aantal 
wachtenden zal dan naar verwachting tussen de 90 en 100 uitvallen. 

    

Vraagnummer: 2.18   

Pagina:  52  

Vraag: Ambitie coalitie 8.C9: 
De openingstijden van Centre Céramique worden verruimd. 
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Kunt u dit concretiseren?  
 

Antwoord: Met ingang van 2023 zijn de openingstijden van Centre Céramique verruimd, zodat het 
publiek nu ook op zaterdag- en zondagochtend bij ons terecht kan. Op de middagen 
waren wij in het weekend al geopend. Omdat dit een permanente verruiming van de 
openingstijden betreft, zijn er middelen in de begroting opgenomen om de extra kosten 
mee te dekken. 

    

Vraagnummer: 2.19   

Pagina:  55  

Vraag: Ambitie coalitie 8.C11: 
We gaan actief museumbeleid voeren en reserveren daarvoor een bescheiden bedrag. 
  
Doelt u concreet op het museumbeleid dat we aankomende december gaan vaststellen 
als raad?  
 

Antwoord: Ja, hiermee wordt het museumbeleid bedoeld dat in december aan de raad ter 
vaststelling wordt voorgelegd. 

    

Vraagnummer: 2.20   

Pagina:  65  

Vraag: Samenkracht en burgerparticipatie   
U schrijft versterken van de samenwerking tussen GGZ organisaties op het gebied van 
preventie, welke GGZ organisaties betreft dit?  
 

Antwoord: We kennen verschillende organisaties in de stad die zich inzetten op het gebied van 
mentale gezondheid en preventie als bv Mondriaan, Youz, @ease. We willen samen met 
deze organisaties, de bestaande samenwerking versterken met als doel het bereik en de 
effectiviteit van de inzet te vergroten. 

    

Vraagnummer: 2.21   

Pagina:  79 

Vraag: Ambitie coalitie 4.C10: 
We stellen een woonzorgvisie op waarbij wonen en zorg aan elkaar verbonden worden 
voor diverse doelgroepen. 
  
Wanneer komt de woonzorgvisie concreet naar de raad? Heeft u een kwartaal en 
jaartal? Zie ook onze eerdere brief inzake documentatie Zorgbuurthuis.   
 

Antwoord: De woonzorgvisie bevindt zich op dit moment in de fase van de opdrachtformulering. 
Eind 2023 wordt gestart met de visiefase. De raad wordt gedurende het proces 
meegenomen in de totstandkoming hiervan. 
De woonzorgvisie is een uitwerking van de omgevingsvisie (waar de Woonvisie 
onderdeel van wordt) en de Sociale Visie. 

    

Vraagnummer: 2.22   

Pagina:  84 

Vraag: Volksgezondheid 

 
 

Effectindicatoren1.2 

 

Realisatie Begroting 

2019 2020 2021 2022 2023 2024 

% Maastrichtenaren bij wie gezondheid het 

dagelijks functioneren in thuissituatie (heel) veel 

belemmert3 

geen 

meting 
5 5 5 7 <7 

% Maastrichtenaren bij wie gezondheid 

deelname aan het maatschappelijk leven (heel) 

veel belemmert4 

geen 

meting 
5 7 7 7 <7 
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We zien een stijging van 2% inzake Maastrichtenaren bij wie de gezondheid het dagelijks 
functioneren in de thuissituatie heel veel belemmert, 2% stijging. Hoe verklaart u deze 
stijging?  
 

Antwoord: Hiervoor is geen duidelijke oorzaak aan te wijzen. Het is aannemelijk de vergrijzing en 
het langer thuis wonen van ouderen hiervoor aan te merken, maar een cijfermatige 
onderbouwing hiervoor ontbreekt vooralsnog. 

    

Vraagnummer: 2.23    

Pagina:  86 

Vraag: Regenwater 

 
 
Zijn de gegevens van de laatste overlast daar al in? Zo nee, hoe zijn die dan? 
 

Antwoord: De stadspeiling is uitgevoerd tussen 30 juni en 23 juli 2023. Dit was voor de extreme 
neerslaggebeurtenissen van augustus en september. Dus deze gegevens zijn hierin niet 
verwerkt.   

    

Vraagnummer: 2.24    

Pagina:  87 

Vraag: Ambitie coalitie 5.C5: 
We zetten in op het vergroenen van de gehele stad, met bijzondere aandacht voor het 
centrumstedelijke gebied en biodiversiteit. Op die manier kunnen we hittestress 
tegengaan, het opnemen van water bevorderen, ons bomenbestand uitbreiden en een 
aantrekkelijke en gezonde leefomgeving creëren die beweging stimuleert. 
  
Wat zijn de concrete ambities met name wat betreft bomenbestand? 
 

Antwoord: De ambitie voor 2024 bedraagt een uitbreiding van ca. 1.000 bomen.  Enerzijds 
realiseren wij dit door toevoeging van grotere bomen. Meestal uitgaande van solitaire 
bomen en structuren in reeds aanwezige groenstroken. Bij groot onderhoud 
verhardingen zijn er mogelijkheden om bomen in voormalige verharding te plaatsen. 
Anderzijds zetten we in op jonge aanplant (bosplantsoen) in participatie met scholen en 
omwonenden. Deze aanplant wordt in de vorm van (voedsel-)bossages gerealiseerd.  

    

Vraagnummer: 2.25    

Pagina:  87 

Vraag: Wateroverlast 
We realiseren projecten die tot doel hebben de wateroverlast te beperken en water vast 
te houden.  
  
Tijdlijn? Urgentie? 
 

Antwoord: Er wordt gewerkt conform de kaders zoals die in het vastgestelde waterprogramma 
2023-2027 zijn geformuleerd. Daarin zijn een aantal wateroverlastknelpunten 
beschreven met daaraan gekoppeld een uitvoeringsstrategie. Op basis van de 
neerslagsituatie in augustus en september 2023 zal worden onderzocht of en waar er 
nieuwe knelpunten zijn bijgekomen en of deze zijn op te lossen. Hier komen we in Q1 
2024 op terug.  

    

Vraagnummer: 2.26 

Pagina:  87 

Vraag: Riolering  

Effectindicatoren 

 

Realisatie Begroting 

2019 2020 2021 2022 2023 2024 

% Maastrichtenaren dat in eigen buurt vaak last 

heeft van teveel regenwater op straat1 

Geen 

meting 
4 4 5 5 5 
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Daling van Baten en lasten. Zijn de relatief langzame aanpassingen volgens het 
waterplan nog realistisch voor de toekomst, gezien de dit jaar vastgestelde versnelde 
klimaatverandering en zijn met name de dalende lasten nog realistisch? 
 

Antwoord: In de raadsvergadering van 18 oktober 2022 heeft de raad de volgende documenten 
vastgesteld: 
-Waterprogramma 2023-2027 Maastricht; 
-Gemeentelijke klimaatadaptatiestrategie 2023-2027; 
-Regionale klimaatadaptatiestrategie 2023-2027; 
-Waterketenplan 2023-2027. 
 
De planning van uit te voeren werkzaamheden (en de hierbij behorende kosten) volgens 
m.n. het waterprogramma zijn gebaseerd op cyclisch onderhoud van ons gemeentelijk 
rioolstelsel.  
 
Op basis van de neerslagsituatie in augustus en september 2023 zal worden onderzocht 
of en waar er nieuwe knelpunten zijn bijgekomen en of deze zijn op te lossen. Hier 
komen we in Q1 2024 op terug. Indien een en ander inzichtelijk is zal worden bepaald of 
de hoogte van de heffing nog toereikend is.  

    

Vraagnummer: 2.27    

Pagina:  88 

Vraag: Restafval 

 
Aantal kg restafval/inwoner: ambitie voor 2024 <100. In 2022 hadden we 83kg/inwoner, 
logisch lijkt dan, ook gezien eerdere doelstellingen, <80 kg/inwoner op zijn minst. 
Vanwaar dit gebrek aan ambitie? 
  

Antwoord: Zoals blijkt uit de tabel met de effectindicatoren schommelt het aantal kilogram 
restafval per inwoner van 2017 t/m 2021 rond 100 kilogram per inwoner. In de voetnoot 
is aangegeven dat de meetgegevens over 2022 pas eind 2023 bekend zijn. We kunnen 
het genoemde resultaat van 83 kg/per inwoner daarom nu nog niet bevestigen. 
  
Voor 2024 van <100 hebben we inderdaad een bescheiden ambitie uitgesproken. Dat 
hebben we gedaan omdat we de komende jaren, naast het blijven inzetten op 
“kwantiteit”, ook meer moeten gaan inzetten op ‘kwaliteit”.  
  
Een nieuwe ambitie wordt opgenomen in het beleidskader Afval & Grondstoffen dat in 
Q1 2024 ter besluitvorming aan de gemeenteraad wordt voorgelegd. Na besluitvorming 
wordt de ambitie in de gemeentebegroting daarop aangepast.  

    

Vraagnummer: 2.28     

Pagina:  90 

Vraag: Waar is de klimaatbegroting gebleven? 
  

Antwoord: De klimaatbegroting is opgevolgd door het Uitvoeringsprogramma energie- en 
warmtetransitie 2023-2026, welke op 14 maart 2023 is vastgesteld door het college. 

    

Vraagnummer: 2.29    

Pagina:  90 

Vraag: Geluid 

 

Effectindicatoren1 

 

Realisatie Begroting 

 2017 2018 2019 2020 2021 2024 

Aantal kg (fijn en grof) restafval per 

inwoner 
107 99 103 100 103 <100 

1)Bron: Landelijke benchmark huishoudelijk afval. Maastricht valt in gemeenteklasse B, 35%-49% hoogbouw. 
Meetgegevens 2022 bekend eind 2023. 

 

https://maastricht.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/5445be58-0c80-401e-830e-22a72c7f2144?documentId=4cbc7ef7-55d3-4575-9aaf-1681967b9415&agendaItemId=e828311f-236c-46b8-a80a-49be423caf05
https://maastricht.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/5445be58-0c80-401e-830e-22a72c7f2144?documentId=4cbc7ef7-55d3-4575-9aaf-1681967b9415&agendaItemId=e828311f-236c-46b8-a80a-49be423caf05
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Het aantal geluidbelaste woningen is behoorlijk toegenomen. 
Waar is dit met name? En zou stadsbrede invoering van 30 km/u daar significante 
verandering in kunnen brengen? 
 

Antwoord: De geluidbelasting voor wegverkeerslawaai ter plaatse van woningen wordt berekend. 
Dit jaar is er vanuit het rijk een rekenmethode voorgeschreven die afwijkt van de 
rekenmethode die “normaal” gebruikt wordt voor het berekenen van geluidbelasting 
door wegverkeer. De uitkomsten van dit jaar zijn daarom niet te vergelijken met de 
geluidbelastingen die 5 jaar geleden zijn berekend. Er kan dus niet bepaald worden of er 
sprake is van een toe of afname van het aantal geluidgehinderden. 
Daarnaast wordt er voor het bepalen van geluidgehinderden alleen gekeken naar de 
geluidbelasting op de gevel. Omdat in de gemeente Maastricht jaarlijks veel woningen 
worden voorzien van geluidisolatie en bij nieuwbouw eisen worden gesteld aan de 
oriëntatie van de woningen, zodat er een geluidluwe zijde is waar de geluidgevoelige 
kamers (woon- en slaapkamer) aan gesitueerd worden, kan niet automatisch gezegd 
worden dat een hoge geluibelasting altijd leidt tot geluidhinder. In het nog op te stellen 
actieplan geluid (2024) wordt hier verder op ingegaan.  
  
Geluidbelasting door wegverkeerslawaai vindt met name plaats bij woningen die aan de 
doorgaande en ontsluitingswegen (hoofdstructuurwegen) liggen. Het invoeren van 30 
km/h wegen verandert hier nauwelijks iets aan omdat het verlagen van de snelheid van 
50 naar 30 maar een minimale invloed heeft op het geluidsniveau 

    

Vraagnummer: 2.30    

Pagina:  90 

Vraag: Ambitie coalitie 5.M2: 
Uitvoering geven aan de transitievisie warmte en het verduurzamen van de bestaande 
bebouwing, met name door isolatie van woningen. 
  
Wat is de stand van zaken? 
 

Antwoord:  Op 13 september 2023 bent u geïnformeerd over de bereikte mijlpalen van het 
Uitvoeringsprogramma Energie- en warmtetransitie 2023-2026.  
Aanvullend hierop: 

 We verwachten in november 2023 een beslissing van de Rijksdienst voor 
Ondernemend Nederland (RVO) voor toekenning van de “Specifieke Uitkering 
Lokale Aanpak Isolatie” waarmee we het isoleren van woningen in Maastricht vanaf 
2024 kunnen ondersteunen. 

 Op 4 oktober 2023 heeft Minister De Jonge de Tweede Kamer geïnformeerd over 
het handelingsperspectief op korte termijn bij woningisolatie in relatie tot de Wet 
natuurbescherming. Hiermee kunnen we ook komende jaren het isoleren van 
woningen in Maastricht stimuleren. 

    

Vraagnummer: 2.31    

Pagina:  90 

Vraag: Ambitie coalitie 5.M3: 
In navolging van de regionale energiestrategie inzetten op het verhogen van duurzame 
energieproductie, zoveel mogelijk via multifunctioneel ruimtegebruik, waarbij de 

Effectindicatoren 

 

Realisatie Begroting 

 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2024 

Aantal geluidbelaste woningen door1a: 

-   wegverkeer 55-64 dB 

-   wegverkeer > 65 dB 

-   treinlawaai 55-64 dB 

-   treinlawaai >65 dB 

-   industrielawaai 55-64 dB 

-   industrielawaai > 65 dB 

 

17.400 

4.678 

900 

300 

500 

100 

 

Geen meting 

 

 

 

19.159 

5.318 

460 

0 

500 

100 

 

Geen 

meting 

 

https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/bestuursdocument/action=showdoc/gd=22288080208a22aa02a2aa88b74c0753/RIB_-_Stand_van_zaken_Uitvoeringsprogramma_Energie-_en_warmtetransitie_2023-2026.pdf
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/brieven_regering/detail?id=2023Z16601&did=2023D40377
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vertaling in het centrumstedelijk gebied extra zorgvuldigheid vereist vanwege 
beperkingen in ruimte en multifunctioneel gebruik. 
  
Wat is de stand van zaken wat betreft warmtenetten? 
 

Antwoord: In Maastricht zijn op dit moment twee lokaal gevoede warmtenetten in bedrijf. 
Onderzoek naar een derde lokaal gevoed warmtenet (Nazareth) is gaande. Op regionaal 
niveau neemt Maastricht deel aan het vervolgonderzoek van Warmtenet Zuid Limburg, 
zie ook deze RIB. 

    

Vraagnummer: 2.32    

Pagina:  90 

Vraag: Ambitie coalitie 5.M4: 
Koers houden bij het verduurzamen van de gemeentelijke organisatie door stapsgewijs 
het wagenpark en de gemeentelijke gebouwen verder energieneutraal te maken richting 
het einddoel van 2030. 
  
Wat is de stand van zaken wat betreft zonnepanelen op gemeentelijke gebouwen? 
Hoeveel procent is verwezenlijkt? 
 

Antwoord: Verduurzaming gemeentelijke huisvesting/panden : aanleg PV panelen 

Gebouw Aantal pv panelen 

Vanaf start nieuwbouw tot voor 2018 

Geusseltbad 120 

Sporthal Geusselt 182 

Milieupark Het rondeel  23 

Boulodrome 150 

Avenue Ceramique 95 

2018 

Ankerkade 275 2576 

Randwycksingel 22 460 

Herbenusstraat 89 232 

Theater a/h Vrijthof 46-47 224 

2019 

Mosae Forum 562 

2023 

Bassin 88 Muziekgieterij (start 
oktober ’23) 

342 

2024 

Vervanging/vernieuwing Avenue 
Ceramique 

95 

 

  
 

  

Vraagnummer: 2.33    

Pagina:  90 

Vraag: Ambitie coalitie 5.C2: 
Voor nieuwbouw zetten we ook in op hergebruik en circulariteit van bouwmaterialen. 
  
Is circulair slopen ook beleid? 
 

Antwoord: De college ambitie is op dit moment nog niet omgezet in beleid, wel is onderzoek 
gaande naar de mogelijkheden die Maastricht heeft m.b.t. circulair / duurzaam bouwen. 
In dit onderzoek wordt ook (verkennend) gekeken naar circulair slopen.  

    

https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/bestuursdocument/action=showdoc/gd=a002a82222a888a202a28a223fccd87b/RIB_-_Deelname_vervolgonderzoek_Warmtenet_Zuid-Limburg.pdf
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Vraagnummer: 2.34    

Pagina:  91 

Vraag: Ambitie coalitie 5C.11: 
We kijken of de milieuzone een effectieve maatregel kan zijn om de luchtkwaliteit in de 
stad te verbeteren. We kijken daarbij ook naar de koppelkans met de Zero-Emissionzone 
voor Stadslogistiek (ZES), onder meer op het gebied van de daarvoor benodigde 
(camera)techniek.  
  
Aan de milieuzone werd tot nu toe vanwege kentekenproblemen (zeer klein aantal) niet 
gedacht. Vanwaar deze plotselinge heroverweging? Is die nu wel realistisch? 
 

Antwoord: Er is geen sprake van een heroverweging. Het onderzoek uit het coalitieakkoord 
“onderzoek meerwaarde combinatie milieuzone en zero emissie zone” is afgerond. Op 
basis hiervan is een motie aangenomen waarin gevraagd wordt om een raadsvoorstel te 
maken voor alternatieve inzet van financiële middelen die oorspronkelijk bestemd 
waren voor het invoeren van de milieuzone. Deze maatregelen moeten bijdragen aan 
een verbetering van de luchtkwaliteit, zoals vergroening van de stad en een investering 
in duurzame mobiliteit. Bijvoorbeeld door de uitbreiding van het aantal parkeerplaatsen 
op P&R, P&B of P&W locaties, een grootschalige fietsstalling in het centrum, en 
omvorming van straten tot fietsstraten (kortom de concrete voorstellen uit het 
Spoorboekje). Op dit moment wordt aan dit voorstel gewerkt. 

    

Vraagnummer: 2.35 

Pagina:  91 

Vraag: Luchtkwaliteit 
Plan van aanpak (PvA) Bewustwording Luchtkwaliteit 
Het PvA voeren wij verder uit via fijnstof-metingen door particulieren en educatie 
(waaronder een reizende tentoonstelling) op scholen door het CNME.  
  
Komt hierbij de (ultra)fijnstof bij de aanvliegroutes van MAA ook in beeld? 

Antwoord: Fijnstofmetingen zijn zeer lokaal en geven geen uitsluitsel over de bron van de gemeten 
fijnstof. MAA is niet gelegen op grondgebied van Maastricht, de genoemde metingen 
liggen te ver van het vliegveld om een relatie te kunnen leggen. 

    

Vraagnummer: 2.36     

Pagina:  95 

Vraag: Woonlasten 

 
  
De gemiddelde woonlasten zijn flink hoger dan in 2018 en ook flink hoger dan het 
landelijk gemiddelde. S.v.p. toelichting. 
 

Antwoord: De woonlasten zijn flink hoger dan in 2018 doordat de tarieven afvalstoffenheffing in 
2020 en 2022 extra zijn verhoogd vanwege investeringen betreffende Afvalloos 2030, de 
OZB in 2021 met 3% extra is verhoogd vanwege bezuinigingen en de OZB sinds 2022 
wordt berekend op basis van de gemiddelde koopwoning (in plaats van de gemiddelde 
woning). 
 
De woonlasten zijn hoger dan het landelijk gemiddelde omdat het een relatieve 
vergelijking betreft met andere gemeenten. Onze gemeente verhoogt de belastingen die 
de woonlasten betreffen in beperkte mate, maar het gemiddelde van de stijging van 
andere gemeenten is lager. Dit is afhankelijk van de gemeentelijke keuzen betreffende 
het gewenste voorzieningenniveau enerzijds en de keuze voor welk deel daarvan 
gemeentelijke belastingen worden aangewend.  

BBV-indicatoren1 

 

Maastricht Gemeenten 

100.000 - 300.000 

2022 
2018 2019 2020 2021 2022 

Gemiddelde gemeentelijke woonlasten 

eenpersoonshuishouden (€)1c 
720 741 781 809 975 834 

Gemiddeld gemeentelijke woonlasten 

meerpersoonshuishouden (€)1c 
738 759 800 827 995 913 

 

https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/motie/action=showdoc/gd=a00288a220828aaa0a0aaaa2824c8a72/Motie_SPM_-_Effectief_luchtkwaliteit_verbeteren.pdf
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In Maastricht is gekozen voor kostendekkende tarieven bij rioolheffing en 
afvalstoffenheffing. Wanneer een gedeelte van de kosten wordt vergoed uit algemene 
middelen, leidt dit tot lagere tarieven. Maar dat bedrag aan algemene middelen is dan 
niet meer beschikbaar voor andere uitgaven, waaraan die nu worden besteed.  
 
Ook is er gekozen voor het verlenen van volledige kwijtschelding van gemeentelijke 
belastingen, waar een aantal andere gemeenten bijvoorbeeld diftar en de 
hondenbelasting niet kwijtschelden. Omdat de kosten van kwijtschelding worden 
omgeslagen over degenen die geen kwijtschelding ontvangen, leidt een hoger bedrag 
aan kwijtschelding tot hogere tarieven. Al deze keuzen hebben invloed op het 
voorzieningenniveau, de hoogte van de belastingen en daarmee ook op de plaats op de 
lokale lastenladder. 
 

    

Vraagnummer: 2.37     

Pagina:  99 

Vraag: Ambitie coalitie 2.C4: 
Voor twee gebieden maken we samen met bewoners en partners 
wijkontwikkelingsplannen voor de middellange termijn. 
  
Welke twee gebieden? 
 

Antwoord:  Vanuit de aanpak veerkrachtige wijken zijn dat Pottenberg en Nazareth. 

    

Vraagnummer: 2.38  

Pagina:  101 

Vraag: Bouwen 
Ambitie coalitie 2.M4: 
Randwyck is de plek in de stad waar we op markante plekken met bouwen de hoogte in 
kunnen. Daarbij stellen we eisen aan architectonische kwaliteit, zodat een aantrekkelijke 
skyline ontstaat. Om het gebied aantrekkelijker te maken gaan we met partners in 
gesprek over vergroening en het verminderen van het aantal parkeerplaatsen op 
maaiveldniveau. De aansluiting vanuit de A2 naar Randwyck vraagt tenslotte om 
verbetering. 
  
Ik kan mij herinneren dat ooit uitgangspunt was hier juist niet in de hoogte te bouwen, 
bebouwing diende de contouren van het Maasdal te volgen. Veel projectontwikkelaars, 
de Provincie voorop, hielden zich niet aan, met wildgroei in hoge bebouwing als gevolg. 
Is hoog bouwen nu ineens tot beleid verheven? Graag toelichten. 
 

Antwoord: Hoger bouwen is al lang onderdeel van beleid.  
In de nota hoger bouwen uit 2007 worden een aantal argumenten gegeven voor hoger 
bouwen op bepaalde plekken: 
1. Zuinig omgaan met ruimte.  
2.Creeëren van stedelijkheid.  
3. Compositie 
4.Signaalfunctie  
5. Woongenot 
6. Economisch 
  
In het kader van de ontwikkeling van de campus, de knooppuntontwikkeling rond 
station Randwijck en vergroeningsopgave is het hier van belang om de footprint 
optimaal te benutten en de hoogte in te gaan.  
Hiermee creëer je de gewenste stedelijkheid en levendigheid op de campus, voldoende 
gebruikers voor het Ov, zichtbaarheid van de campus zonder daarmee een groot 
grondvlak te benutten en blijft er ruimte voor een aantrekkelijke en groene openbare 
ruimte. 
  
De ruimte voor hoogbouw is er al binnen bestaand beleid. Echter niet onbegrensd. 
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Voor meer details zie Nota Hoger Bouwen:  
https://docplayer.nl/15643811-Hoger-bouwen-in-maastricht-gemeente-maastricht-
november-2007.html 
 

Hier enkele belangrijke passages: 
  
In deze nota wordt de discussieruimte over hoogtes per gebied aangegeven. De in deze 
nota aangegeven hoogte is de maximale bovengrens. Dit is zeer nadrukkelijk geen recht. 
Per situatie moet bekeken worden welke hoogte binnen de discussieruimte toelaatbaar 
is. Hoogbouw als compositorisch element is in de centrummilieus niet uitgesloten (zie 
ook hierna: beleid t.a.v. hoogbouw). 
  
Buiten de bovengenoemde zones is hoogbouw bespreekbaar als stedenbouwkundig 
compositiemiddel binnen een centrummilieu (rood). Het gaat dus om de markering van 
een belangrijk punt in de stad. Mochten op termijn andere gebieden zich tot 
centrummilieu ontwikkelen dan kan overwogen worden om ook daar hoogbouw 
bespreekbaar te maken. Binnen een centrummilieu moet sprake zijn van functiemenging 
(een levendige “plint”), en een hoogwaardig ingerichte openbare ruimte met 
geïntegreerde parkeeroplossingen. 
  
‘Voor de maximale hoogtes gelden twee uitgangspunten: Het silhouet van de 
binnenstad moet gerespecteerd worden en nieuwe hoogbouw mag niet uitsteken boven 
de dalrand aan de oostzijde van de stad. Bij de stadsentrees langs de A2, d.w.z. 
omgeving Geusselt en Randwijck /Europaplein is maximaal 70 meter goothoogte vanaf 
het plaatselijk maaiveld toegestaan’ 
  
NB.  
De mogelijkheid voor hoogbouw tot 70m bestaat al lang maar is nog nergens 
gerealiseerd. Wel is deze gepland aan de noord en zuidzijde van de A2 tunnel. 
 

    

Vraagnummer: 2.39     

Pagina:  139 (217) en 218  

Vraag: Vruchtboomfonds  
a. Graag wat uitleg over het vruchtboomfonds. Wat is de relatie met algemene 

reserves?  
b. Enkele jaren geleden werd gemeld dat het vruchtboomfonds niet meer mocht 

bestaan als gevolg van landelijke regelgeving. Ik zie het nog steeds vermeld als 
aparte pot binnen de alg. reserves. Hoeveel ervan is liquide en hoeveel ervan ligt 
vast in grond/vastgoed?  Welke rente wordt gehanteerd als er uit het vruchtboom 
fonds middelen worden gebruikt?  

c. Wat is de interne regelgeving rond het vruchtboomfonds? 
d. Op pagina 218 schrijft u: Versneld terugstorten in Vruchtboomfonds (B4) en  

Effect verschillen inzet Vruchtboomfonds (B5). Kunt u dit nader toelichten ook mbt 
Kumulus. 

  
Antwoord: a. Bij de behandeling van de begroting 2021 heeft uw raad besloten “het 

Vruchtboomfonds te benoemen tot algemene reserve (beslispunt 7)”. Het 
Vruchtboomfonds is nu onderdeel van de algemene reserve, maar blijft apart 
benoemd.  
 

b. Het Vruchtboomfonds mocht wel blijven bestaan. Echter vanaf 2018 mag van het 
BBV geen rente meer aan reserves en dus ook niet aan het Vruchtboomfonds 
worden toegerekend. Dit is de wijziging van de landelijke wetgeving. Maar de 
reserve zelf mag gewoon blijven bestaan. Splitsing in liquide middelen en 
grond/vastgoed is niet mogelijk, aangezien dat een financieringskwestie is. Het 
Vruchtboomfonds is vermogen. Het ontvangen geld hiervoor is in het verleden 
ontvangen en voor investeringen/exploitatie uitgegeven. Het bedrag dat nu op de 
balans staat is de reserve pot van de gemeente (‘gemaakte winst uit het verleden’). 
Er is een verschil tussen liquiditeit en exploitatie. Als er uit het vruchtboomfonds 
middelen worden gebruikt wordt geen rente gehanteerd. Het vruchtboomfonds 

https://docplayer.nl/15643811-Hoger-bouwen-in-maastricht-gemeente-maastricht-november-2007.html
https://docplayer.nl/15643811-Hoger-bouwen-in-maastricht-gemeente-maastricht-november-2007.html
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dient als dekking voor een initiatief / project (dus ter dekking van de exploitatie). Als 
voor een dergelijk initiatief / project geen eigen financieringsmiddelen aanwezig 
zijn, moet op de geld- of kapitaalmarkt een lening voor worden aangetrokken. De 
dan geldende rente moet betaald worden. 

 
c. Er is geen interne regelgeving over het vruchtboomfonds. Dit is een reserve en 

besluitvorming daarover ligt voor aan de raad.  
 

d. B4 is de uitwerking van raadsbesluit 5g bij de jaarrekening 2022 inzake versneld 
terugstorten. Bij de bestemming van het resultaat is € 6,650 mln. bestemd voor 
versneld terugstorten. Dit wordt nu verwerkt in budgettaire kader 2024, waardoor 
in de jaarschijven 2024 t/m 2026 minder teruggestort hoeft te worden, waardoor 
budgettaire ruimte ontstaat.  
B5 is een gevolg van de actualisatie van de stortingen en onttrekkingen van het 
Vruchtboomfonds. Hieruit bleek dat ten onrechte enkele posten, waaronder 
terugbetaling Kumulus te lang waren doorgetrokken en waardoor er meer zou 
worden teruggestort dan er onttrokken was. Dit is nu gecorrigeerd. 

    

Vraagnummer: 2.40     

Pagina:  149 

Vraag: SOME en realisatie Plan van Transformatie 
….. In het raadsbesluit van december 2021 is ook de financiële behoefte vanaf 2022 
opgenomen. Voor 2024 betreft dit de gemeentelijke apparaatskosten en de bijdrage van 
de gemeente in de GREX voor de overgangszone op 50+ NAP, die inmiddels in eigendom 
van de gemeente is gekomen. De provincie en LRE dragen ook ieder in gelijke delen bij 
aan de GREX. Afhankelijk van de voortgang van de procedures rondom de gefaseerde 
ruimtelijke ontwikkelingen (o.a. nieuw omgevingsplan) én de mate van inzet van de 
gemeente daarin, is onzeker wat het effect is op het in de begroting beschikbare  
budget. ….. 
  
 Kunt u toelichten wat de bijdragen van LRE en Provincie in de GREX zijn en waarop die 
GREX betrekking heeft (welke gronden)? 
 

Antwoord:  De grondexploitatie (GREX) heeft betrekking op de Transformatiezone 50+ en betreft 
het onbebouwde strookje gronden (ca. 1,35 ha.) op het bedrijventerrein dat grenst aan 
de groeve. Als onderdeel van het Plan van Transformatie zijn die gronden overgeheveld 
naar de gemeente.  
 
Conform de Actualisatie Plan van Transformatie, hebben de Provincie, LRE (als opvolger 
voor ENCI) en de gemeente afspraken gemaakt over het delen van de kosten voor 
onderhoud en beheer van de 50+ zone tot het moment dat deze verkocht worden.  

    

 

Vraagnummer: 2.41     

Pagina:  211 

Vraag: Grondbeleid 
Komst Omgevingswet  
…. Daarnaast wordt bijvoorbeeld ook de onteigeningsregelgeving ingrijpend gewijzigd … 
  
Graag toelichting met wat cijfers erbij. 
 

Antwoord: Bij de inwerkingtreding van de Omgevingswet op 1 januari 2024 wordt de huidige 
onteigeningswet grotendeels ingetrokken. Grotendeels omdat onteigening in 
buitengewone omstandigheden, zoals bij oorlog en rampen, in de onteigeningswet 
geregeld blijft. Onteigening voor de fysieke leefomgeving wordt straks geregeld in de 
Omgevingswet. 
De hoofdgedachte bij onteigening blijft onder de Omgevingswet het ontnemen van 
eigendom in het algemeen belang en tegen een vooraf verzekerde schadeloosstelling. 
De belangrijkste wijzigingen: 
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1. Een procedure voor alle onteigeningen 

Het onderscheid in onteigeningstitels verdwijnt. Er komt 1 uniforme procedure 
ongeacht het doel van de onteigening en ongeacht het bevoegd gezag. 
 

2. Het bestuursorgaan neemt de onteigeningsbeschikking 
Gemeenteraden, algemeen besturen van waterschappen, Provinciale Staten en 
verantwoordelijke ministers nemen de onteigeningsbeschikking. Deze 
bestuursorganen hoeven niet meer de Kroon te verzoeken een Koninklijk Besluit te 
nemen. Belanghebbenden kunnen bij het bestuursorgaan een zienswijze indienen en 
niet meer bij de Kroon. Nieuw is dat de onteigeningsbeschikking altijd moet worden 
bekrachtigd door de bestuursrechter. De rechtsbescherming door de bestuursrechter 
is daardoor altijd verzekerd. De bestuursrechter is bij alle onteigeningen betrokken. Er 
is een ambtshalve toetsing door de bestuursrechter. Er is hoger beroep mogelijk bij de 
Afdeling bestuursrechtspraak van de Raad van State. 

 
3.Scherpere scheiding tussen de onteigenings- en schadeloosstellingsprocedure 

De onteigenings- en schadeloosstellingsprocedure worden straks afzonderlijk 
doorlopen. De onteigeningsprocedure is bestuursrechtelijk van aard. De 
schadeloosstelling wordt vastgesteld in een verzoekprocedure bij de burgerlijke 
rechter. 
De berekening (in financiële zin) van de schadeloosstelling verandert niet. 

 
Overgangsrecht 
Het oude recht uit de Onteigeningswet blijft van toepassing op een onteigeningsverzoek 
dat voor de inwerkingtreding van de Omgevingswet is ingediend bij de Kroon. Het oude 
recht wordt gevolgd totdat de onteigening volledig is afgerond en de definitieve 
schadeloosstelling is betaald. Het oude recht geldt ook voor rechtsgedingen over een 
voltooide onteigening die al vóór de inwerkingtreding van de Omgevingswet aanhangig 
zijn. Het overgangsrecht over onteigening is geregeld in artikel 4.4. van de 
Aanvullingswet grondeigendom Omgevingswet. 
  
Cijfers 
Binnen de gemeente loopt momenteel één onteigeningsprocedure.  
Het aantal onteigeningen in de toekomst verandert niet door de verandering in 
wetgeving, maar zal net als voorheen afhankelijk zijn van de plannen in de fysieke 
leefomgeving en de rol die de gemeente daarin wenst/dient te nemen. 

    

Vraagnummer: 2.42     

Pagina:  216 

Vraag: Financiële begroting, rente 
  
Waarom blijft de omslagrente gelijk aan die in 2022 (0,5%)? De marktrente is inmiddels 
aanzienlijk hoger. 
 

Antwoord: De notitie rente van de commissie BBV schrijft voor dat de omslagrente moet worden 
berekend door de werkelijk aan de taakvelden toe te rekenen rente te delen door de 
boekwaarde per 1 januari van de vaste activa die integraal zijn gefinancierd. De 
(begrote) totale rentelasten worden enerzijds bepaald door de rentelasten van de reeds 
in voorgaande jaren afgesloten financieringen (tegen lagere rentetarieven), aangevuld 
met de rentelasten van in het nieuwe begrotingsjaar te verwachten aan te trekken 
financieringen (tegen hogere rentetarieven). Deze begrote totale rentelasten moeten 
worden ‘omgeslagen’ over de boekwaarde per 1 januari van de vaste activa. Aangezien 
ook de verwachte boekwaarde per 1 januari van de vaste activa een stuk hoger ligt dan 
tijdens de opmaak van de vorige begroting werd verwacht, is per saldo de uitkomst van 
voormelde berekening van de omslagrente ook voor het nieuwe begrotingsjaar 0,5%. 
 
Het klopt overigens dat de marktrente (zowel voor korte- als voor lange financieringen) 
aanzienlijk is gestegen. Op termijn kan dit consequenties hebben voor de te hanteren 
omslagrente, e.e.a. afhankelijk van de feitelijke ontwikkeling van de daadwerkelijk 
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benodigde aan te trekken financiering met bijbehorende rentelasten en van de feitelijke 
ontwikkeling van de boekwaarde van de activa. 

    

Vraagnummer: 2.43     

Pagina:  221 

Vraag: Financiële begroting, autonome ontwikkeling 
Openbare verlichting (C12c) 
  
Wat is de stand van zaken mbt LED? 
 

Antwoord: De aanbesteding m.b.t. OV is niet doorgezet omdat de kosten van met name de 
“slimme” verlichtingselementen (t.b.v. o.a. besturen op afstand en dynamische 
mogelijkheden tot dimmen) te hoog werden. Er wordt daarom een nieuwe aanbesteding 
voorbereid die is gericht op het “verledden” van de openbare verlichting maar waarbij 
de toe te passen “slimme” verlichtingselementen tot een minimum worden beperkt. 

    

Vraagnummer: 2.44     

Pagina:  221 

Vraag: Financiële begroting, autonome ontwikkeling 
Nota Integraal Beheer Openbare Ruimte – Groen (C12d) 
….. In het budget 2024 is een incidentele bijdrage van € 0,218 mln. opgenomen voor het 
uitvoeren van herstelmaatregelen. 
  
Betreft dit alleen vervanging of ook uitbreiding van het aantal bomen? 
 

Antwoord: Dit budget is niet voor bomen maar voor het herstellen van plantvakken die in 
een slechte onderhoudsstaat zijn om die weer op het basisniveau terug te 
brengen, waarna ze met regulier cyclisch onderhoud op het juiste 
onderhoudsniveau kunnen worden gehouden. 

    

Vraagnummer: 2.45     

Pagina:  231 

Vraag: Financiële begroting, investeringen 
Verduurzamen gemeentelijke organisatie 
Voor de tien grote gemeentelijke panden is een energieaudit (EED) uitgevoerd. De 
maatregelen die hieruit naar voren komen moeten nu uitgevoerd worden. Hiervoor is 
een extra investering noodzakelijk van € 1,000 mln. In de komende periode volgt voor de 
totale 220 panden gemeentelijk vastgoed een EED-audit. Voor het uitvoeren van de 
hieruit voortvloeiende duurzaamheidsinvesteringen is € 0,260 mln. benodigd. Totale 
investering bedraagt derhalve € 1,260 mln. 
  
Kunt u dit met wat details en cijfers nader toelichten. Dit was toch een langjarig proces 
dat allang liep. Nu lijkt het of zelf die audit nu pas in beeld komt. 
 

Antwoord: De maatregelen voor de gemeentelijke panden zijn weliswaar in kaart gebracht maar 

worden inderdaad pas opgepakt vanaf december 2023. De reden hiervoor is totale 

arbeids- en materiaalkrapte. Niet alleen de huisinstallateur had amper genoeg capaciteit 

om de maatregelen op te pakken maar ook materialen zijn schaars (tot zes maanden 

levertermijn op onderdelen is geen uitzondering). Daarnaast heeft de werving van de 

projectleider verduurzaming gemeentelijk vastgoed, die deze werkzaamheden moet 

gaan oppakken, een lange doorlooptijd gehad.  Inmiddels heeft begin oktober 2023 de 

aanbesteding van een nieuwe huisinstallateur plaatsgevonden en start per 1 december 

2023 de projectleider. 

In 2023 zijn voor 17 panden energiescans uitgevoerd waarvoor via het coalitieakkoord 
gelden gereserveerd zijn. De overige 203 objecten worden ingepland vanaf 2024.Het 
uitvoeren van EED audits/ energiescans voor de gemeentelijke vastgoedportefeuille 
wordt uitgesmeerd over een aantal jaren. Na het maken van de energiescans moet 
namelijk ook zo snel mogelijk overgegaan worden tot uitvoering om te voorkomen dat 
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met verouderde data gewerkt gaat worden. Vanwege de arbeids- en materiaalkrapte is 
het niet uitvoerbaar om de volledige vastgoedportefeuille binnen 1 jaar op te pakken en 
is derhalve voor gekozen om deze gedurende meerdere jaren uit te voeren. In het eerste 
kwartaal 2024 zal een prioritering hiervoor worden voorgesteld in de Strategienota 
Verduurzaming. 

    

Vraagnummer: 2.46     

Pagina:  232  

Vraag: Financiële begroting, investeringen 
P&R voorzieningen en fietsenstallingen 
Voor de verbetering van de bereikbaarheid en leefbaarheid, wordt nadrukkelijker 
gestuurd aan de hand van het zogeheten STOP-principe: Stappen, Trappen, Openbaar 
Vervoer, Personenwagens. Om invulling aan deze prioritering te geven is een uitbreiding 
van het aantal parkeerplaatsen op P&R-voorzieningen aan de randen van de stad 
benodigd. Hierbij wordt prioriteit gegeven aan de uitbreiding van P+R Maastricht Noord. 
  
P&R Noord ligt voor de hand, maar welke andere plekken komen nu in beeld? 
Voortgaand beleid kan alleen als je weet waar je iets wilt. Liggen er analyses klaar over 
waar de bezoekers vandaag komen en waar je ze dus het beste P&R kunt aanbieden met 
efficient OV en/of looproutes/huurfietsen als vervolg? 
 

Antwoord: De ambitie en realisatiestrategie met betrekking tot het uitbreiden van het aantal 
parkeerplaatsen op P+R-voorzieningen is vastgelegd door de raad in het Realisatieplan 
parkeren op afstand. De onderbouwing waarom voor een bepaalde locatie gekozen is 
wordt hierin nader toegelicht.   

    

Vraagnummer: 2.47     

Pagina:  284 (101)  

Vraag: Trega-Zinkwitterrein  
  
Ambitie coalitie 4.C1: 
Woningbouw op het Trega-Zinkwit terrein in Limmel, die zorgt voor een kwalitatieve 
aanvulling op het woningaanbod van Limmel door een passende mix van betaalbare en 
duurdere woningen. Deze ontwikkeling zorgt ervoor dat Limmel ruimtelijk met de Maas 
en de stad wordt verbonden. 
  
Wat wordt nu precies die mix? De raad heeft, geloof ik, 60% betaalbaar vastgesteld. Bij 
de enige echte grote nieuwbouwwijk zou dat leidend moeten zijn. Graag toelichting met 
cijfers. 
 

Antwoord:  De raad heeft op 12 juli 2022 de gebiedsvisie voor het Trega-Zinkwitgebied vastgesteld. 
Daarbij is vastgesteld dat uitgegaan wordt van 50% betaalbare woningen. Dit aandeel zal 
tenminste bestaan uit 20% woningen met een huurprijs beneden de liberalisatiegrens en 
tenminste 30% woningen met een koopsom beneden de NHG-grens. De uitwerking 
hiervan zal in het bestemmingsplan komen. Over de voortgang hiervan en de 
knelpunten daarbij wordt de raad periodiek geïnformeerd (laatstelijk op 14 juli 2023). 

    

 

  

https://www.maastrichtbeleid.nl/beleidsinformatie/Raadsvoorstel/2021/Raadsvoorstel%2072-2021%20-%20Vaststellen%20Nota%20Parkeernormen%20Maastricht%202021%20en%20Verordening%20parkeerregulering%20en%20parkeerbelasting%202022/Bijlage%202%20-%20Realisatieplan%20Parkeren%20op%20afstand.pdf
https://www.maastrichtbeleid.nl/beleidsinformatie/Raadsvoorstel/2021/Raadsvoorstel%2072-2021%20-%20Vaststellen%20Nota%20Parkeernormen%20Maastricht%202021%20en%20Verordening%20parkeerregulering%20en%20parkeerbelasting%202022/Bijlage%202%20-%20Realisatieplan%20Parkeren%20op%20afstand.pdf
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3  Fractie: D66 
 

  
Vraagnummer: 3.1 
Pagina:  14  
Vraag: Experiment gesloten coffeeshopbeleid 

Wat wordt met de gelden gedaan die behoren bij de uitkering van landelijke 
rijksmiddelen? 
 

Antwoord: De gelden worden ingezet voor: 
- extra inzet binnen team Veiligheid voor de begeleiding/uitvoering van het project; 
- controles die in het kader van het experiment uitgevoerd dienen te worden; 
- (inhuur van) juridische advisering; 
- brede communicatie; 
- een preventiecampagne; 
- reservering voor extra onderzoeksvragen vanuit het Rijk (vanuit het Rijk vinden er 

evaluaties en monitoring plaats zodat vergelijkbare gegevens voor alle deelnemende 
gemeente gegenereerd kunnen worden. Het kan zijn dat er voor onze gemeente 
extra onderzoeksvragen zijn, derhalve is hier ook een budget voor gereserveerd). 

  
Vraagnummer: 3.2 
Pagina:  15 
Vraag: Cameratoezicht.  

Hoe ziet de investering er precies uit? 
 

Antwoord: In 2018 heeft voor het laatst een aanbesteding plaatsgevonden voor het cameratoezicht. 
Het gaat dan om de camera’s, de hardware (o.a. servers, computers, beeldschermen) en 
het onderhoud. In 2024 vindt er een nieuwe aanbesteding plaats. Daarvoor is de 
volgende kostenraming gemaakt: 
 

 2024 2025 2026 2027 

Vervanging camera's 
(120 x 2.600) 

324.000    

Hardware 50.000 50.000   

Vervanging mobiele 
camera's 

10.000 10.000 10.000 10.000 

TOTAAL 384.000 60.000 10.000 10.000 
 

  
Vraagnummer: 3.3 
Pagina:  17  
Vraag: Ambitie coalitie 3.C6: Aandacht voor het verbeteren van de verkeersveiligheid in de 

wijken.  
 
Hoe kan het zijn dat de Duitse Poort niet wordt omsloten voor gemotoriseerd verkeer? 
 

Antwoord: De reden van afzien van afsluiten van de spoorwegovergang Duitsepoort is al eerder 
uitgebreid toegelicht in een raadsinformatiebrief en beantwoording van schriftelijke 
vragen.  
  
Voor ons antwoord op deze vraag willen wij hiernaar toe verwijzen:  
RIB_-__Afzien_afsluiting_Duitse_Poort.pdf (parlaeus.nl)  
en de beantwoording van de schriftelijke vragen hierover op 21 september 2023, 
antwoord_voor_D66_-_Volt-SPM__Afzien_van_sluiting_Duitse_Poort.pdf (parlaeus.nl) 

  
Vraagnummer: 3.4 
Pagina:  17 
Vraag: Ambitie coalitie 3.C7: Aandacht voor de (verkeers)veiligheid in de omgeving van scholen.  

a. Aan welke concrete maatregelen denkt u om de verkeersveiligheid rondom scholen 
te vergoten?  

b. Bij welke scholen is de nood het hoogst om verkeersmaatregelen te nemen om de 
verkeersveiligheid te verbeteren? 

https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/bestuursdocument/action=showdoc/gd=28a800020aa228a002a20a289fe18444/RIB_-__Afzien_afsluiting_Duitse_Poort.pdf
https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/question/action=showanswer/gd=20a2a0280a22002802a228009de1384f/antwoord_voor_D66_-_Volt-_SPM__Afzien_van_sluiting_Duitse_Poort.pdf
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Antwoord: a. De in het coalitieakkoord opgenomen ambitie wordt momenteel uitgewerkt in een 

Plan van Aanpak. Met de uitvoering van het Plan van Aanpak in 2024 wordt door in 
kaart gebracht wat de verkeersveiligheidspositie in de omgeving van de scholen is.  
Op basis hiervan wordt een planning van het realiseren van de passende 
maatregelen gemaakt. Deze is afhankelijk van prioritering en benodigde financiële 
middelen. Hiervoor wordt met de uitvoering van het PvA een voorstel uitgewerkt. 
Maatregelen kunnen betrekking hebben op infrastructuur, gedrags/educatie 
maatregelen en handhaving. Overigens is vooruitlopend op de aanpak op 
nadrukkelijk verzoek van de scholen de financiële bijdrage van de gemeente 
Maastricht voor verkeerseducatie (Verkeersactieve school: verkeerseducatie 4 – 17 
jaar | ROVL) voor de looptijd van de samenwerkingsovereenkomst 
ROVL/gemeenten verhoogd (schooljaar 2023-2024 en 2024-2025). 
 

b. De inventarisatie zal begin 2024 uitgevoerd worden. In de tussentijd ‘blijft de winkel 
open’. Dit betekent dat we afhankelijk van de noodzaak al dan niet maatregelen 
treffen. In de Capucijnenstraat (Montessorischool) en de Bergweg (Sint Pieter) zijn 
genaamde schoolstraten ingericht (afsluiting van de straat voor gemotoriseerd 
verkeer tijdens breng- en haaltijden) en zijn aanvullende maatregelen ingevoerd bij 
de Aloysiusstraat in de Brusselsestraat. Bij diverse andere scholen zijn kleinschalige 
maatregelen uitgevoerd. 

  
Vraagnummer: 3.5 
Pagina:  18 
Vraag: Ambitie coalitie 5.C7: in overeenstemming met ondernemers en bewoners Wyck 

autoluw te maken.  
a. Welke doelgroep is doorslaggevend. De ondernemers of bewoners om de pilot 

autoluwe Wyck te starten? 
b. Worden ook de bezoekers aan onze stad meegenomen in uw beoordeling om de 

pilot autoluwe Wyck te starten? 
 

Antwoord: a. Er is geen sprake van een doorslaggevende doelgroep. Er wordt gekozen voor een 
evenwichtige vertegenwoordiging. Zie hiervoor ook de RIB_-
_Voortgang_autoluw_Wyck_-_juli_2023.pdf (parlaeus.nl) en de beantwoording van 
de technische vragen door u gesteld op 20 juli 2023. 
 

b. Ja, deze worden ook meegenomen. 
  
Vraagnummer: 3.6 
Pagina:  18 
Vraag: Ambitie coalitie 5.C6: In overleg met ondernemers en bewoners verkennen we of de 

aanloopstraten in de binnenstad om te vormen zijn tot fietsstraten waar de auto te gast 
is, bij voorkeur binnen regulier onderhoud. 
a. Welke straten maken deel uit van deze verkenning? Waarom? 
b.  De planning (fietsstraten) van het regulier onderhoud is leidend. Op welke termijn 

in het regulier onderhoud zouden de aanloopstraten omgevormd kunnen worden 
naar fietsstraten?  
 

Antwoord: a. De verkenning is recent opgestart, daarbij is het onderzoek breder getrokken en 
wordt een fietsstraatzone in het gehele centrum verkend. Dit om een eenduidige 
situatie in het centrum te realiseren voor zowel bewoners als bezoekers van het 
centrum van de stad, maken we van het hele centrum (m.u.v. het 
voetgangersgebied) een fietsstraatzone. Passend bij het STOP-principe staat de 
voetganger centraal in de binnenstad, zie het voetgangersgebied in onderstaande 
overzichtskaart. De auto is welkom als gast en past zijn gedrag aan de aanwezige 
fietsers aan. Door het hele centrum (m.u.v. de binnenstad) als fietsstraatzone te 
beschouwen zijn minder maatregelen in de vorm van bebording en markering nodig, 
dan wanneer meerdere afzonderlijke straten als fietsstraat worden aangewezen 
met elk hun eigen bebording en markering. Mensen hoeven dan ook niet meer te 
twijfelen aan het geldende concept per straat. 

 

https://www.rovl.nl/educatie/verkeersactieve-school
https://www.rovl.nl/educatie/verkeersactieve-school
https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/bestuursdocument/action=showdoc/gd=2a8a28aa8aaa8aaa02a2aaa2bfe3ab79/RIB_-_Voortgang_autoluw_Wyck_-_juli_2023.pdf
https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/bestuursdocument/action=showdoc/gd=2a8a28aa8aaa8aaa02a2aaa2bfe3ab79/RIB_-_Voortgang_autoluw_Wyck_-_juli_2023.pdf
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b. Op dit moment staat slechts groot onderhoud aan de Sint Hubertussingel en H. 

Hermanspark gepland voor de komende jaren. Daarom zoeken we naast volledige 
reconstructie van een aantal wegen in de verkenning hoe ver we met kleinschalige 
maatregelen kunnen komen, zodat we ook los van regulier onderhoud het comfort 
en de positie van de fietser kunnen verbeteren.   

  
Vraagnummer: 3.7 
Pagina:  19 
Vraag: Onderhoud en Beheer.  

Hierin schrijft u dat er structureel onderhoud plaats vindt aan verharding, ik neem aan 
dat u verharde wegen en fietspaden bedoeld.  
 
a. Kunt u verklaren hoe het kan dat er grote achterstanden zijn in het onderhoud 

verharde wegen en fietspaden? 
b. De lasten voor 2024 stijgen met € 4,4 mln in verband met nieuwe ramingen. Waar 

zit het verschil in raming IBOR 2024 ten opzichte van IBOR 2023? 
c. Als ik het goed lees stijgen de kapitaallasten verkeer en vervoer met € 2,20 mln. Wat 

zijn de voornamelijk redenen dat de kapitaallasten fors stijgen? 
 
Vanaf 2024 wordt er rekening gehouden met extra lasten o.a. de Markt-Maastunnel. 
d. Waren deze lasten niet eerder zichtbaar in de onderhoudsplanning en 

kostenramingen? 
e. Hoe kan het dat deze extra kosten € 500 mln nu pas worden opgenomen in de 

begroting 2024 en niet in de begroting o.a. 2023 2022 2021 2022? 
f. Normaliter wordt een afschrijfperiode voor installaties zoals de Markt-Maas tunnel 

gehanteerd. Is de afschrijving in de afgelopen jaren niet opgenomen in de MJO-
ramingen? 

g. Hoe zijn de extra lasten ontstaan? 
 

Antwoord: De verhardingen waarvoor de gemeente verantwoordelijk is m.b.t. het onderhoud 
betreffen alle wegverhardingen in de openbare ruimte. Dit zijn onder andere verharde 
wegen en fietspaden, maar ook andere vormen van bestrating zoals parkeerplaatsen en 
trottoirs. 

a. Verhardingen worden planmatig onderhouden. Echter hebben wij geconstateerd, 
onderbouwd door de meeste recente inspectieresultaten, dat een aanzienlijk deel 
van de verhardingen door snellere veroudering dan vooraf geraamd of intensiever 
gebruik dan verwacht eerder toe zijn aan een grote opknapbeurt of vervanging. 
Bijvoorbeeld door hogere verkeersintensiteiten en gewichtstoename van vracht- en 
elektrisch verkeer. Voor een nadere toelichting verwijzen wij u naar het 
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raadsvoorstel vaststelling nota IBOR 2024-2028 (met volgnummer 85-2023) én de 
daarbij gevoegde nota die op 12 oktober jl. is gepubliceerd. 
 

b. De vorige IBOR-nota dateert van 2017; deze was niet tot op het niveau van een 
financiële raming uitgewerkt, deze uitwerking is opgenomen in de leidraden. De 
raming van de lasten voor 2023 is gebaseerd op de onderliggende leidraden. In de 
NIBOR 2024-2028 hebben wij bewust een verdiepingsslag opgenomen, zodat 
inhoudelijke en financiële kaders beter verbonden zijn en integraal door de Raad 
kunnen worden geaccordeerd. De lasten voor 2024 zijn gebaseerd op de nieuwe 
IBOR-nota. Ten behoeve van deze geactualiseerde IBOR-nota hebben wij, als 
onderdeel van de verdere verbetering van ons asset management, opnieuw kritisch 
gekeken naar de staat van onderhoud van de openbare ruimte en het benodigde 
budget om deze cyclisch goed te kunnen onderhouden. Hieruit is naar voren 
gekomen dat er de komende jaren o.a. forse investeringen benodigd zijn op het 
gebied van verhardingen en civiele kunstwerken. In de IBOR-nota 2024-2028 gaan 
we hier gedetailleerd op in. 

 

c. De stijging van de kapitaalslasten komen voort uit het meerjareninvesteringsplan 
(MJIP) op pagina 230 van de begroting. Dit betreft voornamelijk algemene verkeers- 
en vervoersinvesteringen, zoals onder andere het meerjarenprogramma fiets en 
inclusieve mobiliteit (in totaal € 9 mln.), regulier mobiliteitsprogramma (in totaal 
bijna € 4 mln.) en het realiseren van meer fietsparkeerplaatsen (€ 7,5 mln.). 

 

d. De stijging van de kosten zagen we al eerder aankomen vanuit onze 
onderhoudsplannen, de tunneltechnische installaties zijn verouderd en dienen 
vervangen te worden. Dit is ook opgenomen in de Leidraad civiele kunstwerken 
2020-2024 en kenbaar gemaakt in de P&C cyclus. 

 

e. Het gaat over 0,5 mln hogere kosten wat samenhangt met de aanbesteding van het 
nieuwe onderhoudscontract voor de Markt/Maastunnel. Dit in 2013 gesloten 
contract loopt thans af en is voor de gemeente heel voordelig gebleken. Thans dient 
marktconform te worden aanbesteed waardoor wij een flinke kostenstijging 
verwachten. Daarbij is ook rekening gehouden met de exceptioneel gestegen kosten 
in de afgelopen jaren, deze bedragen ruim 20%. 

 

f. Zie voorgaande antwoorden d en e. 
g. Zie voorgaande antwoorden d en e. 

  
Vraagnummer: 3.8 
Pagina:  29 
Vraag: Indicatoren Economische ontwikkeling 

a. Heeft het college inzicht aangaande de efficientie- en effecten van interventies van 
de gemeente Maastricht (output en outcome indicatoren) zich verhouden tot een 
zichtbare toe of afname in de jaren 2020-2021?  

b. In welke mate biedt dit input voor het begroten van het jaargang 2024?  
 

Antwoord: a. De indicatoren bieden inzicht in de economische dynamiek van de stad en het effect 
op de werkgelegenheid. De ontwikkeling is een resultante van zowel beleid en 
uitvoering door de gemeente alsmede (en vooral) autonome c.q. externe 
ontwikkelingen en invloeden. Het is niet mogelijk te onderscheiden wat de impact 
van specifiek gemeentelijk beleid hierop is.  
 

b. Het biedt daarom ook geen input voor specifieke activiteiten zoals opgenomen in de 
begroting. Het aggregatieniveau van de cijfers is hiervoor te hoog. Dat is zo in 
verband met het verbod van de mogelijke herleidbaarheid van cijfers naar 
individuele bedrijven.  
De monitoring wordt benut om te volgen hoe de stad zich economisch ontwikkelt 
wat betreft haar werkgelegenheid en onderliggende bewegingen hierin en kan 
daarmee input zijn voor evaluaties van de uitvoering van het economisch beleid van 
de gemeente.  
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Vraagnummer: 3.9 
Pagina:  32 
Vraag: Kosten Economische ontwikkeling  

a. Hoeveel van de gereserveerde bedragen in de meerjarenbegroting kan er worden 
toegeschreven aan: het uitvoeringsprogramma circulaire economie, programma 
creatieve (maak) industrie en programma studentenstad?  

b. Kan het college aangeven in hoeverre dit overeen komt met de opgenomen 
financiële middelen benoemd in deze programma’s?  
 

Antwoord: a. Voor circulaire economie is structureel € 200.000 geraamd. Voor impuls creatieve 

maakindustrie is structureel € 244.073 geraamd. Voor het programma 

studentenstad is structureel € 225.000 geraamd. 

Voor 2024 bedraagt het werkbudget Economie 147k. Dat is wel nog exclusief 

de indexering van 3,9%, maar die wordt pas definitief na de Raadsbe-

handeling. 

b. Ja deze komen overeen. 

  
Vraagnummer: 3.10 
Pagina:  32 
Vraag: Kosten Economische ontwikkeling  

Kan het college inzichten bieden in de dekkingsgraat van de opgenomen financiële 
middelen? 
 

Antwoord: De begroting 2024 is een sluitende begroting, dus is de dekkingsgraad 100%. 
  
Vraagnummer: 3.11 
Pagina:  37 
Vraag: Evenementenbeleid. 

Er zijn geen reserves opgenomen binnen het evenementbeleid aangaande de ambities 
van de raad voor het hanteren van geluidnormen bij evenementen. Hoe denkt het 
college de kosten van handhaving te ramen voor de komende jaren en welke post wil 
men hiervoor vrijmaken? Onder de pijler ‘’veiligheid’’ zijn hier geen financiële middelen 
voor gereserveerd.  
 

Antwoord: Die zijn opgenomen in raadsvoorstel evenementenbeleid dat uw raad 27 juni heeft 
vastgesteld. De financiële vertaling van dit raadsvoorstel is meegenomen in de begroting 
2024, zie budgettair kader pag. 217, nr. C3. 

  
Vraagnummer: 3.12 
Pagina:  47 
Vraag: Programma Sport- en bewegingsstimulering. We continueren en verdiepen de bestaande 

programmalijnen Onderwijs, Gezondheid en Zorg en Participatie en verbinden deze met 
het plan van aanpak Brede SPUK IZA/GALA en Sportakkoord II.   
 
Heeft het college inzichten in de levensvatbaarheid van de genoemde interventies 
wanneer SPUK-middelen niet meer toereikend zijn voor dergelijke initiatieven?  
 

Antwoord: De programma's zijn tot stand gekomen in samenspraak met partners in de stad. 
Mochten de SPUK-middelen niet meer toereikend zijn, dan zal met de partners bekeken 
moeten worden in hoeverre uitbreiding van de cofinanciering mogelijk is. De 
programmalijnen leveren tevens een bijdrage aan doelstellingen van de vele 
beleidsafdelingen binnen het sociaal domein. Programma overstijgend zullen daar ook 
onderhandelingen moeten plaatsvinden. 

  
Vraagnummer: 3.13 
Pagina:  53 
Vraag: Theater. 

Kan het college inzichtelijk maken wat een interne verzelfstandiging van het theater 
betekent voor de meerjarenraming? 



Beantwoording technische vragen Begroting 2024, deel 1                                                                                                                   29 

  
Antwoord: Er zijn geen financiële gevolgen voor de meerjarenraming van het theater. Er vindt alleen 

een herverdeling en overheveling plaats van gemeentelijke budgetten naar het theater.  
  
Vraagnummer: 3.14 
Pagina:  62 
Vraag: 

 
 
Het percentage netto participatie in Maastricht is veel lager dan met andere grote 
gemeenten. Hoe verklaart u dat? 
 

Antwoord: Als we de arbeidsparticipatie vergelijken met gemeente Heerlen (die is 63,8%) en 

Sittard-Geleen (65,6%), dan ligt het percentage voor Maastricht (64,6%) daar precies 

tussenin. Daarmee kan geconcludeerd worden dat de arbeidsparticipatie in stedelijke 

gemeenten in Zuid-Limburg, kleine verschillen buiten beschouwing gelaten, vergelijkbaar 

is. Redenen waarom de arbeidsparticipatie in gemeenten in Zuid-Limburg lager ligt, zijn 

o.a gelegen in demografische factoren, een uit onderzoeken gebleken achterstand op 

o.a. het vlak van opleidingsniveau, armoede, stress en algehele gezondheid. Zichtbaar is 

dat het percentage de laatste jaren (weliswaar licht) stijgt mede door ingezette 

maatregelen op het gebied van re-integratie en participatie. 

  
Vraagnummer: 3.15 
Pagina:  62 
Vraag: 

 
 
Het aantal inwoners (15-64 jaar) per 10.000 met een lopende re-integratievoorziening 
fluctueert behoorlijk tussen 2018 en het heden. Hoe verklaart u dat? 
 

Antwoord: In de cijfers zien we in 2018 een hoge mate aan re-integratievoorzieningen, vanaf 2019 
tot en met 2022 ligt dit cijfer lager, maar is er wel een stijgende lijn te zijn, met een dip 
in 2020 ten gevolge van corona. Het hoge aantal re-integratievoorzieningen in 2018 is 
moeilijk te verklaren, cijfers zijn namelijk al 5 jaar oud, maar een mogelijke verklaring 
zou kunnen zijn dat de systematiek voor het aanleveren van gegevens is veranderd per 1 
januari 2019 (SRG, statistiek re-integratie gemeenten). Door het hanteren van andere 
definities zijn cijfers uit voorgaande jaren niet meer te vergelijken met daaropvolgende 
jaren. Een andere mogelijke verklaring kan zijn dat informatie uit de systemen was 
verouderd en die is geactualiseerd naar de werkelijkheid. De stijgende lijn die vervolgens 
vanaf 2019 zichtbaar is, vloeit voort uit de ingezette maatregelen op het gebied van re-
integratie en participatie.  

  
Vraagnummer: 3.16 
Pagina:  62 
Vraag: 

 
Het aantal Wmo-clienten per 10.000 inwoners ligt in Maastricht veel hoger dan in 
andere grote gemeentes. Hoe verklaart u dat? 

BBV-indicatoren1 

 

Maastricht Gemeenten 

100.000 - 300.000 

2022 
2018 2019 2020 2021 2022 

Aantal banen per 1.000 inwoners van 15 t/m 

64 jaar 
874 908 913 935 944 910 

% Netto arbeidsparticipatie in Maastricht2 62,5 63,0 61,5 64,1 64,6 72,2 

 

BBV-indicatoren1 

 

Maastricht Gemeenten 

100.000 - 300.000 

2022 
2018 2019 2020 2021 2022 

Per 10.000 inwoners, aantal personen 15 t/m 

64 jaar met lopende re-integratievoorziening 
353 158 139 1547 1917 1627 

 

BBV-indicatoren 

 

Maastricht Gemeenten 

100.000 - 300.000 

2022 
2018 2019 2020 2021 2022 

Per 10.000 inwoners, aantal Wmo-cliënten  

met maatwerkarrangement 
940 1.000 1.020 930 980 733 
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Antwoord: De belangrijkste oorzaak hiervan ligt in het feit dat er in onze gemeente een grotere 

vraag is naar Wmo ondersteuning. Dit is het gevolg van een complex samenspel van 
onderliggende sociale en economische factoren.  Zonder volledig te zijn en in 
willekeurige volgorde gaat het onder andere om de volgende determinanten. Maastricht 
heeft meer ouderen, meer eenpersoonshuishoudens, meer inwoners met een slechte 
fysieke en mentale gezondheid, meer mensen met een inkomen op het sociaal 
minimum, minder vrijwilligers en minder mantelzorgers.  
  
Daarnaast kunnen beleidskeuzes bij de inrichting van de Wmo en de wijze van 
registreren tot verschillen leiden. 

  
Vraagnummer: 3.17 
Pagina:  65 
Vraag: 6.1 Samenkracht en burgerparticipatie 

Als de spreidingwet wordt aangenomen door de 1e kamer, wat zal dit concreet 
betekenen voor Maastricht? (Bieden wij nu relatief voldoende opvang tov de rest van 
Nederland). 
 

Antwoord: Het is nog niet mogelijk om een concrete doorvertaling en doorberekening in aantallen 
te maken voor Maastricht op dit moment. Bekend is wel dat we als gemeente al geruime 
tijd vanuit solidariteit onze verantwoording nemen en bijdragen ten aanzien van de 
opvangopgave.  

  
Vraagnummer: 3.18 
Pagina:  65 
Vraag: 6.1 Samenkracht en burgerparticipatie 

Verwacht u meer Oekraïense vluchtelingen op te vangen in 2024? 
 

Antwoord: Op dit moment vangen we bij besluit van het college maximaal 400 ontheemden op in 
Overmaze. De instroom van vluchtelingen (in dit geval ontheemden uit de Oekraïne) is 
lastig te voorspellen en kan afwijken van prognoses. Om deze reden is het niet mogelijk 
om hier een concrete uitspraak hierover te doen. Eventuele opschaling van 
opvangcapaciteit is afhankelijk van de landelijke en regionale vraag naar opvangplekken.  

  
Vraagnummer: 3.19 
Pagina:  65 
Vraag: 6.1 Samenkracht en burgerparticipatie 

Aantal leerlingen dat deelneemt aan Moneyways.. is hier een wachtlijst? 
 

Antwoord: Nee er is geen wachtlijst. De afgelopen jaren is de vraag vanuit het onderwijs tamelijk 
laag geweest als gevolg van Corona. Nu in 2023 zien we dat de vraag weer toeneemt en 
dus ook het aantal bereikte leerlingen zal stijgen.  

  

Vraagnummer: 3.20 
Pagina:  68 
Vraag: Ambitie coalitie 7 M.5:  

We onderzoeken om naast de landelijke bijstandsnorm mensen meer ruimte te geven 
om bij te verdienen en gebruiken daarbij goede voorbeelden uit de rest van het land 
 
Wanneer kunnen we de resultaten van dit onderzoek verwachten?  
 

Antwoord: Het was de bedoeling om een financial coach te introduceren die bijstandsconsulenten 
zou gaan ondersteunen en wel in die zin dat deze in kaart zou brengen in hoeverre 
parttime werken kan bijdragen aan een succesvol re-integreren, waarbij de 
bijstandsgerechtigde er ook structureel financieel op vooruit gaat en zo weinig mogelijk 
belemmeringen ervaart. De financial coach zou in dit kader ook kijken naar voorbeelden 
van andere gemeenten die in het verleden daarmee hebben geëxperimenteerd. 
 
De mogelijkheid om inkomsten vrij te laten speelt in voornoemd geheel natuurlijk een 
belangrijke rol. Het ministerie van SZW wil gemeenten hierin ook meer ruimte gaan 
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bieden. Het wetsvoorstel Participatiewet in balans moet daarin gaan voorzien. Het heeft 
echter forse vertraging opgelopen. Het ziet er nu naar uit dat door SZW gemikt wordt op 
invoering per 1 januari 2025.  
 
Het traject rondom de financial coach heeft vertraging opgelopen. Het is de bedoeling 
dit in 2024 voortvarend op te pakken zodat de financial coach zich al kan voorbereiden 
op de komende veranderingen.   
 
 
Het vorenstaande betekent overigens niet dat nu niet wordt ingezet op parttime werk. 
Waar mogelijk gebeurt dat en worden de huidige vrijlatingskaders daarbij dan toegepast. 
 

  
Vraagnummer: 3.21 
Pagina:  68 
Vraag: 

 
 
 
Waarom is het aantal huishoudens met inkomen tot 110% van het wettelijk sociaal 
minimum in 2022 nog niet bekend? 
 

Antwoord: Omdat het CBS deze cijfers nog niet beschikbaar heeft gesteld, de verwachting is dat 
deze in december 2023 beschikbaar komen. Voetnoot nr. 3 staat hier verkeerd. Deze had 
alleen bij ‘% Toe-/afname aantal Pw uitkeringen inclusief kleine regelingen’ moeten 
staan. 

  
Vraagnummer: 3.22 
Pagina:  74 
Vraag: Ambitie coalitie 4 C4: Doorstroom op de woningmarkt door het toevoegen van 

levensloopbestendige woningen voor senioren en betere communicatie over de voor- en 
nadelen van een mogelijke verhuizing. 

Hoe doen we dit? 
 

Antwoord: Voor het antwoord op deze vraag verwijzen wij naar hetgeen hierover is gesteld op 
pagina 103 (taakveld 8.3 Wonen en Bouwen) 

  
Vraagnummer: 3.23 
Pagina:  87 
Vraag: Riolering/wateroverlast 

a. Preventie wateroverlast. Welke maatregelen treft u om de kans op wateroverlast te 
beperken bij gemeentelijke projecten? 

b. Het toetsingscriterium in simulatie is dat het rioolstelsel in een buis kan afvoeren 
zónder dat water op straat blijft staan.  Welk toetsingscriteria wordt door de 
gemeente Maastricht gehanteerd? 

c. U schrijft dat u projecten realiseert die tot doel hebben de wateroverlast te 
beperken om water vast te houden. Welke projecten realiseert u om de 
wateroverlast te beperken?  

d. Aan welke projecten denkt u om regenwater vast te houden? 
e. Zijn de projectkosten ramingen opgenomen in de begroting 2024? 

 
Antwoord: a. De gekozen maatregelen zij sterk locatie afhankelijk en hebben te maken met de 

ondergrond, de beschikbare ruimte en het aanwezige gemeentelijke rioolstelsel. 
Maatregelen hebben veelal betrekking op het vasthouden, infiltreren of afvoeren 
van hemelwater.  
 

Effectindicatoren 

 

Realisatie Begroting 

2018 2019 2020 2021 2022 2024 

Aantal huishoudens met een inkomen tot 110% 

wettelijk sociaal minimum1 7.976 7.902 7.770 7.7002 

Nog 

niet 

bekend3 

Nog te 

bepalen 
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b. Het toetsingscriterium dat wordt gehanteerd staat in het op 18 oktober 2022 
vastgestelde waterprogramma. Hierin staat de volgende tekst: " Voor bestaand 
gebied zet de gemeente Maastricht zich in dat wateroverlast met lichte schade 
(opdrijvende putdeksels en water boven de stoepranden) gemiddeld niet vaker dan 
eens per 2 jaar (standaardbui 8: 19,8 mm in een uur) voorkomt. Maatregelen 
worden gedimensioneerd op een bui die eens per 5 jaar (standaardbui 9: 29,4 mm in 
een uur) voorkomt. Nog hevigere klimaatbuien zullen tot schade leiden. De 
gemeente probeert in dat geval de schade te beperken en gaat indien gewenst in 
overleg met belanghebbenden om gezamenlijk maatregelen te nemen 
(Klimaatadaptiespoor)." 

 

c. In de bijlage van het waterprogramma staan de projecten voor de periode 2023-
2027 beschreven. Voor deze planperiode ligt het accent op het voorkomen van 
wateroverlast is het zuid-westen van Maastricht. (Biesland, Wolder en Daalhof) 

 

d. Projecten waarin het water wordt vastgehouden hebben tot doel om enerzijds het 
(grond)watersysteem te herstellen maar anderzijds het voorkomen van 
wateroverlast. Het vasthouden van water in de wijk Daalhof of de Medoclaan of 
Tongerseweg zal de wateroverlast in de wijk Biesland (Vroenhovenweg, 
Musketiersplein) verminderen.  

 

e. Voor de rioleringszorg en het voorkomen van wateroverlast is een afzonderlijke 
financiering in de vorm van een rioolheffing. De inkomsten en uitgaven hiervan 
staan beschreven in het waterprogramma, dit programma is vastgesteld op 18 
oktober 2022.   
 

  
Vraagnummer: 3.24 
Pagina:  89 
Vraag: Afval 

a. Ontwikkeling baten en lasten. Kunt u specificeren hoe de hogere lasten inzake GR 
2023 zijn ontstaan? 

b. Afvalsamenwerking tussen Maastricht, Meersen en Valkenburg aan de Geul wordt 
stapsgewijs uitgebreid. Wat zijn de kostenramingen voor deze samenwerking? 
Hoeveel Fte heeft de gemeente in de begroting opgenomen voor deze 
samenwerking? 

 
Antwoord: a. De hogere lasten zijn ontstaan door hogere personeelskosten en lagere opbrengst 

oud papier en metalen. De hogere personeelskosten worden met name veroorzaakt 
door aanpassing van de salarissen van het personeel aan de inflatie. Voor afval-
inzamelend personeel, dat veelal lager is ingeschaald, is de inflatiecorrectie hoger en 
de impact bij GR Geul en Maas relatief groot. De lagere opbrengsten hebben te 
maken met lagere bezoekersaantallen en daarmee lagere tonnages en 
tariefwijzigingen als gevolg van marktontwikkelingen. 
  
Het bestuur van de GR Geul en Maas heeft de raden van Maastricht, Meerssen en 
Valkenburg aan de Geul bij brief van 2 oktober 2023 geinformeerd over de prognose 
uit de tweede management-rapportage. Daarin staat: “De financiële prognose is 
gebaseerd op de cijfers / gegevens op peildatum 1-8-2023. Ten opzichte van de 
begroting wordt voor 2023 een positief financieel resultaat van € 749.000 verwacht. 
Dit is het gevolg van onder andere lagere verwerkingskosten en lagere transport- en 
ledigingskosten. De hogere personeelskosten en de lagere opbrengsten van oud 
papier en metalen doen het positief financieel resultaat slechts deels teniet. 
Benadrukt wordt dat dit een prognose betreft, waarvan afgewacht dient te worden 
hoe dit uiteindelijk voor heel 2023 uitpakt. Het werkelijke resultaat zal zichtbaar 
worden bij de jaarstukken.” 
 

b. De afvalsamenwerking wordt wel uitgebreid, maar hier is geen kostengroeimodel 
voor beschikbaar. Wel is duidelijk dat ook de werkzaamheden inzake de inzameling 
van huishoudelijk afval in Maastricht per 2022 zijn ondergebracht in de GR Geul en 
Maas. Als resultaat is de begroting van de GR Geul en Maas in omvang verdubbeld.  
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Voor de kostenraming van de samenwerking en het Maastrichtse aandeel daarin, 
verwijzen wij naar de ontwerpbegrotingen van GR Geul en Maas (o.a.: 
Gemeenschappelijke Regeling Geul en Maas Ontwerpbegroting 2024). Deze worden 
jaarlijks met u gedeeld om zo nodig zienswijzen daarop in te dienen. In de bij a 
genoemde brief heeft het bestuur van de GR Geul en Maas de raden geïnformeerd 
dat deze ontwerpbegroting 2024 ongewijzigd is vastgesteld.  
 
In 2023 zijn er binnen Gemeente Maastricht ca. 70 fte in onze begroting opgenomen 
voor deze samenwerking. Dit betreft de medewerkers die direct toe te rekenen zijn 
aan deze werkzaamheden. Daarnaast zijn er kosten voor o.a. management die 
indirect toe te rekenen zijn aan deze werkzaamheden. De gemeente Meerssen en 
Valkenburg aan de Geul dragen hun aandeel in de kosten binnen deze 
samenwerking. 

  
Vraagnummer: 3.25 
Pagina:  90 
Vraag: Milieubeheer, effecten indicatoren. 

  
a. Wat is de reden dat in het effectenindicatoren geen meeting 2023 is opgenomen? 
b. Kunt u verklaren waarom en geen NO2 en PM 10 waarden zijn opgenomen in de 

tabel? 
c. Kunt u verklaren waarom de C02 uitstoot in 2024 gelijk zijn als in 2021 en waarom er 

geen waarden bekend zijn in 2022? 
 

Antwoord: a. De kolom voor het jaar 2023 ontbreekt omdat: 

 de indicator ‘aantal geluidbelaste woningen’ eenmaal per 5 jaar wordt 
gemeten. Een meting in 2023 vindt niet plaats. 

 De andere indicatoren worden wel gemeten in 2023, maar hiervan zijn dit 
meetcijfers op dit moment nog niet bekend. 
 

b. De waarden zijn gelijk aan 0 – er zijn géén gevoelige objecten voor deze indicatoren.  
 

c. De CO2 uitstoot in 2024 is een doelstelling (< 334.900), nog geen meting. Over 2022 
zijn nog geen gegevens bekend. 

  
Vraagnummer: 3.26 
Pagina:  91 
Vraag: Ambitie coalitie 5.C11: We kijken of de milieuzone een effectieve maatregel kan zijn om 

de luchtkwaliteit in de stad te verbeteren. We kijken daarbij ook naar de koppelkans met 

de Zero-Emissionzone voor Stadslogistiek (ZES), onder meer op het gebied van de 

daarvoor benodigde (camera)techniek.  

Is de Milieuzone voor u nog een actieve maatregel? 
Welke koppelkansen ziet u in relatie Milieuzone en ZES? 
 

Effectindicatoren 

 

Realisatie Begroting 

 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2024 

Aantal geluidbelaste woningen door1a: 

-   wegverkeer 55-64 dB 

-   wegverkeer > 65 dB 

-   treinlawaai 55-64 dB 

-   treinlawaai >65 dB 

-   industrielawaai 55-64 dB 

-   industrielawaai > 65 dB 

 

17.400 

4.678 

900 

300 

500 

100 

 

Geen meting 

 

 

 

19.159 

5.318 

460 

0 

500 

100 

 

Geen 

meting 

Aantal gevoelige objecten t.a.v.1b: 

-   NO2 (stikstofdioxide) 

-   PM10 (fijnstof) 

 

0 

0 

 

0 

0 

 

0 

0 

 

0 

0 

 

0 

0 

 

0 

0 

 

0 

0 

Aantal spoedeisende bodemlocaties1c  

 

4 4 1 1 1 
1 

1 

CO2-uitstoot in tonnen, gebouwde 

omgeving Maastricht1d 

Niet 

bekend 399.200 367.500 318.400 334.900 

Nog 

niet 

bekend 

<334.900 
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Antwoord: Nee, de milieuzone is geen actieve maatregel. Op dit moment wordt gewerkt aan een 
alternatieve invulling van de hiervoor gereserveerde middelen (conform motie) 

  
Vraagnummer: 3.27 
Pagina:  92 
Vraag: Besluitvorming Warmtenet Zuid-Limburg: 

a. Kunt een overzicht kostenraming opstellen inzake voorbereiding warmtenet Zuid-
Limburg voor de gemeente Maastricht? 

b. Hoe realistisch acht u een Warmtenet in Zuid-Limburg? 
c. Kunt u aangeven hoe hoog de onrendabele top is van het Warmtenet Zuid-Limburg? 
d. Hoeveel warmtenetten projecten zijn landelijk succesvol gerealiseerd?  

 
Antwoord: a. Voor het vervolgonderzoek bedragen de kosten voor Maastricht ca € 45.000 ex btw. 

 
b. Met de restwarmte van Chemelot-bedrijven kan 25% - 40% van de woningvoorraad 

in Zuid-Limburg worden verwarmd. Daarmee is WZL een belangrijk alternatief voor 
aardgas in de gebouwde omgeving in Zuid-Limburg. Publieke samenwerking geeft de 
beste uitgangspositie om WZL te realiseren. 

 

c. Dat is (nog) niet bekend. 
 

d. Op basis van nationale kosten zijn warmtenetten op veel plaatsen in Nederland het 
beste alternatief voor aardgas in de gebouwde omgeving. Warmtenetten komen op 
allerlei schaalgrootte en op basis van uiteenlopende samenwerkingsvormen voor en 
zijn daardoor niet eenduidig te vergelijken. 

  
Vraagnummer: 3.28 
Pagina:  107 
Vraag: Programma 0 Bestuur en ondersteuning 

Beleidsmatige context 

 Coalitieakkoord 2022 -2026 

 Stadsvisie 2040 

 Nota Reserves, voorzieningen, weerstandsvermogen en risicomanagement  
(raad, 16-12-2015) 

 Kadernota Governance 2018 (raad, september 2018)  

 Financiële verordening (raad, 30 mei 2023) 
 
a. Wanneer wordt de nota reserves, voorzieningen, weerstandsvermogen en 

risicomanagement herzien? 
b. Wanneer wordt de Kadernota governance herzien? 

 
Antwoord: a. De nota reserves, voorzieningen, weerstandsvermogen en risicomanagement is 

gelijktijdig met het vaststellen van de nieuwe financiële verordening (met 
ingangsdatum 1 januari 2023) ingetrokken. Het in deze nota opgenomen beleid ten 
aanzien van de reserves en voorzieningen is verwerkt in de nieuwe financiële 
verordening waardoor de noodzaak van een afzonderlijke nota is vervallen. Een 
herziening van deze nota zal daarom niet meer plaatsvinden. Een nadere toelichting 
is opgenomen in het raadsvoorstel inzake de actualisatie van de financiële 
verordeningen (behandeld in de raadsvergadering van 30 mei 2023, volgnummer 
23-2023). 
 

b. In de reorganisatie is de functie Adviseur Governance, Risicomanagement en 
Control opgenomen. Deze zal in 2024 de kadernota governance actualiseren. 

  
Vraagnummer: 3.29 
Pagina:  117 
Vraag: Hondenbelasting 

Hoe wordt gecontroleerd dat mensen die een hond hebben wel echt belasting betalen? 
 

Antwoord: BsGW controleert elk jaar een vierde deel van het woningbestand op aanwezigheid van 
honden door middel van huis aan huis controles. Hondencontroles worden 

https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/motie/action=showdoc/gd=a00288a220828aaa0a0aaaa2824c8a72/Motie_SPM_-_Effectief_luchtkwaliteit_verbeteren.pdf


Beantwoording technische vragen Begroting 2024, deel 1                                                                                                                   35 

aangekondigd, maar zonder vermelding van het te controleren gebied. BsGW stuurt 
vervolgens aanslagen hondenbelasting aan de belastingplichtigen die een of meer 
honden niet hebben aangemeld.  

  
Vraagnummer: 3.30 
Pagina:  122 
Vraag: Paragraaf Lokale heffingen 

Hoeveel zijn de leges fysieke diensten incl. kwijtschelding? 
 

Antwoord: De begrote opbrengsten fysieke diensten bedragen in 2024 € 6,054 miljoen. Dit betreft 
de netto-opbrengst, omdat bij leges fysieke diensten geen kwijtschelding mogelijk is. 

  
Vraagnummer: 3.31 
Pagina:  131 
Vraag: Paragraaf Lokale heffingen 

Kwijtscheldingsbeleid - wij blijken de ruimste mogelijkheden en normen te hebben 
vastgesteld. Welke zijn dit precies? Graag een overzicht. 
 

Antwoord: De normen voor inkomen en vermogen zijn afhankelijk van leefvorm (samenstelling 
huishouden), leeftijd en al dan niet ontvangen van AOW. 
  
Uw raad heeft verder de volgende normen vastgesteld: 
 
De overige mogelijkheden en normen zijn wel de ruimste en bestaan uit: Kwijtschelding 
voor de eerste hond; gratis restzakken of tegemoetkoming voor het variabele deel van 
de afvalstoffenheffing; het percentage voor de berekening van de kosten van bestaan 
zijn gesteld op (het maximum van) 100 percent; de netto kosten van kinderopvang 
worden meegerekend bij de uitgaven; kwijtschelding aan ondernemers (van de niet-
zakelijke heffingen).  

  
Vraagnummer: 3.32 
Pagina:  153 
Vraag: 

 
 
Het solvabiliteistratio fluctueert steeds met maar 1 procent. Dat is dus minimaal. Wat 
veroorzaakt dit precies? 
 

Antwoord: De solvabiliteitsratio is een weergave van de verhouding eigen vermogen in het totale 
vermogen. Het totale vermogen bestaat naast het eigen vermogen ook uit 
voorzieningen, kort- en langlopende schulden en overlopende passiva. Die laatste 
posten zijn veel groter dan het eigen vermogen. Schommelingen in het eigen vermogen 
drukken dan ook minder zwaar op de ratio dan schommelingen in de overige passiva. Ter 
illustratie: een stijging van 1% van het eigen vermogen (ongeveer € 2 mln.) leidt tot een 
stijging van de ratio van minder dan 0,2%. Dit komt doordat het aandeel van het eigen 
vermogen veel kleiner is in het totaal. 

  

 

  

Kengetallen 

Gemeenten moeten op basis van het Besluit Begroting en Verantwoording (BBV) een tabel met 
financiële kengetallen opnemen in zowel de begroting als de jaarrekening. Deze kengetallen maken 
het de raad gemakkelijker om inzicht te krijgen in de financiële positie van de gemeente. In de 
volgende tabel zijn de betreffende kengetallen opgenomen. 

 

Verloop van de kengetallen Rekening 

2022

Begroting 

2023

Begroting 

2024

Begroting 

2025

Begroting 

2026

Begroting 

2027

Netto schuldquote 55% 68% 72% 73% 70% 73%

Netto schuldquote gecorrigeerd voor alle verstrekte leningen 42% 73% 67% 68% 73% 74%

Solvabiliteitsratio 28% 23% 24% 24% 23% 22%

Structurele exploitatieruimte 2% 2% 3% 4% 0% 0%

Grondexploitatie 2% 2% 2% 2% 2% 2%

Belastingcapaciteit 109% 102% 110% 110% 110% 110%
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Vraagnummer: 3.33 
Pagina:  153 
Vraag: 

 
De belastingcapaciteit gaat van 102% naar 110% komende jaren. Deze zitten al in de 
rode categorie. Hoe kan dit en hoe gaan we dit weer terugdraaien? 
 

Antwoord: De belastingcapaciteit betreft een relatieve vergelijking. De woonlasten en de 
ontwikkeling daarvan in Maastricht vergelijkt men met het gemiddelde van Nederland. 
Onze gemeente verhoogt de belastingen die de woonlasten betreffen in beperkte mate, 
maar het gemiddelde van de stijging van andere gemeenten is lager. Dit is alleen terug te 
draaien door deze belastingen niet te indexeren of te verlagen. Op deze manier zou het 
percentage belastingcapaciteit dalen. 

  
Vraagnummer: 3.34 
Pagina:  220 
Vraag: 

 
 
MECC huurverlaging. Waarom wordt dit ieder 4 jaar herzien en niet na 1 jaar? En is dit 
een lijn wat we doortrekken naar andere deelnemingen die er hebben? 
 

Antwoord: De Raad heeft besloten de huurverlaging van het MECC iedere 4 jaar te bezien. 
De besluitvorming is gebaseerd op het Long Range Plan van het MECC tot en met 2027. 

De hierin opgenomen omzetontwikkeling is gerelateerd aan de huurontwikkeling 

(inclusief onderhoudskosten) in deze jaren. De hoogte en ontwikkeling van de 

huur/omzet verhouding de komende jaren maakt dat een periode van 4 jaar gekozen is. 

Een vaste periode van 4 jaar biedt ook zekerheid voor MECC in haar bedrijfsvoering en te 

plannen investeringen in nieuwe business. 

 

Deze lijn wordt niet doorgetrokken naar andere deelnemingen van de gemeente; dat is 

maatwerk. 

  

 

  

Onderverdeling voor de beoordeling 
Om een beeld te geven hoe de financiële positie van Maastricht zich ontwikkelt, is gebruik gemaakt 

van een onderverdeling naar drie categorieën. Dit zijn: groen (goed/weinig risico), oranje 

(voldoende/voorzichtigheid geboden) en rood (onvoldoende/veel risico). In onderstaande tabel zijn de 

standaard percentages die daarvoor gebruikt worden vermeld. Deze percentages zijn gebaseerd op 

de signaalwaarden die de provincie hanteert als toezichthouder (opgenomen in het 

Gemeenschappelijk Financieel Toezichtkader 2020). 

Kengetallen 

Groen 

 (goed/weinig risico) 

Oranje  

(voldoende/ 

voorzichtigheid 

geboden) 

Rood (onvoldoende/ 

veel risico) 

Netto schuldquote  < 90% 90% t/m 130% > 130% 

Netto schuldquote met correctie < 90% 90% t/m 130% > 130% 

Solvabiliteitsratio  > 50% 20% t/m 50% < 20% 

Structurele exploitatieruimte > 0% 0% < 0% 

Grondexploitatie < 20% 20% t/m 35% > 35% 

Belastingcapaciteit < 95% 95% t/m 105% > 105% 

 

C7. Mecc huurverlaging 

Hoewel het MECC met corona en de verbouwingsperiode een moeilijke tijd achter de rug heeft, laten 

de huidige cijfers zien dat de business van het MECC op een relatief korte periode een positieve 

ontwikkeling kent. Hierdoor zorgt het MECC voor aanzienlijke economische voordelen voor de stad 

(ongeveer € 85 miljoen in 2022). Het MECC speelt ook een belangrijke rol als ontmoetingsplaats voor 

de Brightlands Maastricht Health Campus waar internationaal kennis wordt ontwikkeld en gedeeld via 

congressen. Desalniettemin ondervindt het MECC nog steeds de negatieve gevolgen van de tijdelijke 

sluiting tijdens de verbouwing en de coronapandemie. Bovendien kan het de aanzienlijk gestegen 

energiekosten niet doorberekenen in eerder afgesloten contracten. Ten slotte zijn de 

onderhoudskosten van het vernieuwde MECC hoger dan verwacht. Derhalve wordt de huur van het 

MECC met € 0,150 mln. per jaar verlaagd teneinde marktconformiteit te bewerkstelligen en elke 4 jaar 

herzien om de actuele marktconformiteit ervan te beoordelen. 



Beantwoording technische vragen Begroting 2024, deel 1                                                                                                                   37 

 

Vraagnummer: 3.35 
Pagina:  223 
Vraag: D1. Vrijval Duitsepoort  

 
Hoeveel geld blijft er uiteindelijk gereserveerd voor autoluwe maken van Wyck minus de 
vrijval Duitsepoort? Waarom is niet gekozen om dit bedrag te laten staan op de 
begroting voor het autoluwer maken van wyck? 
 

Antwoord: In het Meerjareninvesteringsplan (MJIP) is nog een bedrag opgenomen van € 3,2 miljoen 

om investeringen uit te voeren voor het autoluwer maken van Wyck, zoals vermeld in de 

RIB Afzien afsluiting Duitse Poort d.d. 18 juli jl. 

  
Vraagnummer: 3.36 
Pagina:  236 
Vraag: Verloop reserves 2023-2027 

Waarom zijn er nog reserves voor de tozo opgenomen? 
 

Antwoord: De reserve TOZO is ten behoeve van de afwikkeling van TOZO regelingen 1 t/m 5 (tijdens 
de jaren 2020 en 2021) inzake afwikkeling terugvordering etc. 
Gedurende de jaren 2024 en verder zal nog inzet van capaciteit nodig zijn in kader van 
terugvordering/incasso m.b.t. debiteuren TOZO.  
Mate van inzet is vanaf 2024 afhankelijk van de instroom vanuit de IB 
(Inlichtingenbureau) signalen en het verloop terugvordering bedrijfskredieten TOZO. 

  
Vraagnummer: 3.37 
Pagina:  236 
Vraag: Verloop reserves 2023-2027 

Waarom is er geen reservering openbare ruimte? 
 

Antwoord: Onduidelijk is wat u bedoelt met reservering openbare ruimte. Voor de openbare ruimte 
zijn voorzieningen aanwezig en geen reserves. Zie verloopoverzicht voorzieningen op 
pag. 247 ev. Of bedoelt u de 15 mln. Bestemmingreserve NIBOR. Deze kan pas worden 
gevormd bij de resultaatbestemming van de jaarrekening, zie ook toelichting C12a en 
het raadsvoorstel. 

  
Vraagnummer: 3.38 
Pagina:  259 
Vraag: SGA Kerkrade, subsidie 2024: 94.000 

Waarom geven wij subsidie aan sga Kerkrade? 
 

Antwoord: Maastricht is regisseur van de vernieuwende ‘aanpak van de Euregionale en 
Internationale arbeidsmarkt’. Daarin werkt zij samen met Sittard-Geleen en Heerlen, om 
de diensten voor deze grens overstijgende arbeidsmarkt te borgen en te laten door 
ontwikkelen ten bate van de (Eu)regionale arbeidsmarkt van geheel Zuid-Limburg. Het 
betreft Grensinformatiepunt (GIP) Maastricht en Aachen-Eurode, Service Grensarbeid 
(SGA) Maastricht en Kerkrade, het Expat Centre Maastricht Region en de Talent 
Coalition.  
 
Hiervoor wordt een samenwerkingsovereenkomst tussen de drie gemeenten 
voorbereid, op basis waarvan de drie gemeenten vanuit het regionaal belang 
bijdragen aan alle diensten, inclusief SGA Kerkrade. Maastricht treedt hierbij op als 
penvoerder en onderhoudt vanuit die hoedanigheid de subsidierelatie met de 
diensten namens ook de beide andere gemeenten. Heerlen en Sittard-Geleen leveren  
hun bijdrage aan Maastricht.  Via deze samenwerking dragen nu ook Heerlen en Sittard-
Geleen structureel bij aan alle diensten. Samen met de Maastrichtse bijdrage leidt dit tot 
het in de begroting opgenomen bedrag van 94.000 euro. Een voorwaarde om subsidie te 
mogen verstrekken is een wettelijke grondslag, i.c. een begrotingssubsidie welke is 
opgenomen in de begroting 2024. 
 

https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/bestuursdocument/action=showdoc/gd=28a800020aa228a002a20a289fe18444/RIB_-__Afzien_afsluiting_Duitse_Poort.pdf#search=wyck
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Vraagnummer: 3.39 
Pagina:  261 
Vraag: Subsidies 

Ondersteuningsregeling gemeenschapshuizen (nr 17). Geldt dit ook voor 
gemeenschapshuizen die niet van gemeente zijn? 
 

Antwoord: De Ondersteuningsregeling gemeenschapshuizen 2018 is van toepassing op de 17 
gemeenschapshuizen die als zodanig erkend zijn door de gemeente. De lijst is aan de 
regeling toegevoegd. Vier van de 17 erkende gemeenschapshuizen zijn niet in eigendom 
van de gemeente. Eén gemeenschapshuis op de lijst is in eigendom van een stichting, 
maar staat op grond in eigendom van de gemeente (erfpachtconstructie). 

  
Vraagnummer: 3.40   D66 heeft deze vraag ingetrokken. 
  
Vraagnummer: 3.41 
Pagina:  263 
Vraag: Subsidies 

Waarom krijgt bijvoorbeeld gemengd koor sjantee scharn een normale subsidie en 
projectsubsidie? Waarom is hiervoor gekozen? 
 

Antwoord: Een Boekjaarsubsidie is een jaarlijkse, structurele subsidie die voorziet in de 
basisvoorzieningen van de vereniging. De Projectsubsidie is een activiteitensubsidie voor 
dié verenigingen en organisaties (primair gericht op amateurkunstbeoefening), die zich 
door middel van activiteiten, extra willen inzetten op sociaal-maatschappelijke 
betrokkenheid, artistieke ontwikkeling van hun vereniging of samenwerking met het 
onderwijs. In 2022 is de subsidieregeling amateurkunsten aangepast en is de 
projectsubsidie óók voor verenigingen die boekjaarsubsidie ontvangen opengesteld om 
deze extra inzet van verenigingen te stimuleren. 

  
Vraagnummer: 3.42 
Pagina:  266 
Vraag: Subsidies 

Waarom krijgt Stichting lumiere cinema 2x een bijdrage energiekosten 2023? 
 

Antwoord: Het toegekende subsidiebedrag (€ 50.000) is middels twee overboekingen uitbetaald (€ 
26.330 + € 23.670). Vandaar dat het lijkt alsof Lumière tweemaal een bijdrage heeft 
ontvangen. Hoe komt dit: het oorspronkelijke besluit op de subsidieaanvraag is op 
verzoek van Lumière herzien > na ontvangst van aanvullende informatie (bewijsstukken 
van energiekosten inzake warmte en koude voorziening die aanvrager bij het indienen 
van de aanvraag per abuis vergeten was toe te voegen) is het subsidiebedrag 
herberekend c.q. verhoogd.   
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5 Fractie: PvdA 
 

    

Vraagnummer: 5.1 

Pagina:  14 

Vraag: Openbare orde en veiligheid 
Implementatie professionalisering handhavingsorganisatie.  
  
Hoe dan? Kunt u hier specifieker doelen en termijnen aangeven ? 
 

Antwoord: In de recente raadsinformatiebrief (Stand van zaken Handhaven Openbare Ruimte) is 
een nadere toelichting gegeven (zowel op inhoud als proces) over de stappen die 
zijn/worden gezet in het kader van de professionalisering van de 
handhavingsorganisatie. Bijgaand de link naar deze raadsinformatiebrief: 
https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/bestuursdocument/action=showdoc/gd=02228
082a02a8a2202a288a2bd4f9743/RIB_-
_Stand_van_zaken_Handhaven_Openbare_Ruimte.pdf 
 

    

Vraagnummer: 5.2 

Pagina:  14 

Vraag: Openbare orde en veiligheid 
Aanpak straathandel. Dit is specifiek een politietaak.   
  
Werkt de politie nog frequent op straathandel? Gebeurd dit adhoc of is er een 
projectgroep binnen de basiseenheid ? Gebeurd dit enkel door het flexteam dat 
regionaal inzetbaar is voor meerdere gemeenten?  
 

Antwoord: De politie werkt op straathandel door de inzet van het (ook voor andere gemeenten 
inzetbare) Flexteam. Daarnaast wordt door het eigen BT op straathandel gewerkt op 
momenten dat de capaciteit dat mogelijk maakt. Dit laatste gebeurt niet via een 
projectmatige aanpak. 

    

Vraagnummer: 5.3 

Pagina:  14 

Vraag: Openbare orde en veiligheid 
Cameratoezicht is een zeer effectief middel als er een frequente bemanning is in het 24 
uurs life volgen.  
  
Is er voldoende camerabezetting in het basisteam van politie zodat er op de hot times 
life uitgekeken kan worden?  Hoe vaak per week is er life toezicht?  
 

Antwoord: Cameratoezicht wordt binnen het BT Maastricht uitgevoerd.  Het cameratoezicht wordt 
operationeel actief ingezet op reguliere uitgaansavonden (in principe 
donderdag/vrijdag/zaterdag). Daar waar sprake is van alternatieve uitgaansavonden 
zoals oud en nieuw, carnaval etc. vindt er ook actief toezicht plaats. Tevens wordt bij 
grotere evenementen in de binnenstad beoordeeld of operationele actieve inzet van 
cameratoezicht nodig/gewenst is. Daarnaast kan op projectmatige basis operationeel 
actieve inzet van cameratoezicht aan de orde zijn (bv ernstige overlastsituaties). De inzet 
vindt plaats binnen de beschikbare capaciteit. 

    

Vraagnummer: 5.4a 

Pagina:  14 

Vraag: Openbare orde en veiligheid 
  
Is er nog een door de gemeente aangestuurd flexteam waarin partners integraal 
deelnemen? Zo ja, hoe vaak wordt hier per maand samen gewerkt ?  
 

https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/bestuursdocument/action=showdoc/gd=02228082a02a8a2202a288a2bd4f9743/RIB_-_Stand_van_zaken_Handhaven_Openbare_Ruimte.pdf
https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/bestuursdocument/action=showdoc/gd=02228082a02a8a2202a288a2bd4f9743/RIB_-_Stand_van_zaken_Handhaven_Openbare_Ruimte.pdf
https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/bestuursdocument/action=showdoc/gd=02228082a02a8a2202a288a2bd4f9743/RIB_-_Stand_van_zaken_Handhaven_Openbare_Ruimte.pdf
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Antwoord: Er is een integraal actieteam dat door de gemeente wordt aangestuurd. Dit team bestaat 
uit verschillende disciplines binnen de gemeente Maastricht, zoals Toezicht en 
Handhaving, WABO, Sociale Recherche en Integrale Veiligheid. Als de situatie erom 
vraagt, wordt het team aangevuld met externe partners zoals de politie, de NLA 
(arbeidsinspectie) en de NVWA (Voedsel en warenautoriteit). Het uitgangspunt is dat dit 
team twee keer per maand ingezet wordt. 

    

Vraagnummer: 5.4b 

Pagina:  14 

Vraag: Veiligheid en leefbaarheid 
Uitbreiding boa ’s zal niet alleen de oplossing zijn. 
Vraag: Hoe gaat u er voor zorgen dat de afdeling Handhaven weer meer zichtbaar wordt 
op straat voor de burger ? Hoe gaat u er voor zorgen dat de integrale samenwerking 
tussen Handhaven en bijvoorbeeld politie weer versterkt / geïntensiveerd wordt ? 
 

Antwoord: Naast het versterken van het eigen team en daarbij het steviger positioneren van team 
Handhaven in de wijken wordt er ook gewerkt aan het verder verbeteren van de 
samenwerking en het versterken van de communicatie tussen het team handhaven en 
de politie. Concreet gaat het daarbij om het meer en beter delen van informatie, daar 
waar mogelijk, het versterken van overleg tussen de teamleiding van de gemeente en de 
politie en het afstemmen van inzet en werkzaamheden. Doel is hiermee te komen tot 
een meer gerichte inzet voor beide organisaties en zo ook de zichtbaarheid op straat te 
vergroten. 

    

Vraagnummer: 5.5 

Pagina: 19  

Vraag: Kwaliteit openbare ruimte 
 

 
In de tabel staat voor de categorie D voor 2023 nog 19% maar voor 2024 is dit 13%. De 
toelichting beschrijft dat dit is omdat het hoge percentage D-wegen tijd vergt en daarom 
de ambitie naar beneden wordt bijgesteld (en de komende jaren nog verder).  
  
Hoe garandeert het college dat “de wegen wél altijd veilig worden gehouden” zoals ook 
in de toelichting staat, een lager percentage betekent immers ook minder veilige wegen? 
 

Antwoord: Het veilig houden van de wegen is een continue activiteit op basis van 
inspectieresultaten, signalen van onderhoudsaannemers of n.a.v. klachten/ meldingen 
en onze eigen waarnemingen. Stadsbeheer is daarbij in staat zeer snel te reageren, zo 
nodig door zo’n wegvak af te zetten en/of er snel een onderhoudsaannemer op te zetten 
die kan ingrijpen indien er onveilige situaties (dreigen te) ontstaan. 
 

Vraagnummer: 5.6 

Pagina: 26 

Vraag: Verkeer en mobiliteit 
  
Investeringen 2023-2027: voor “verhardingen levensduur verlengend” wordt vanaf 2024 
aanzienlijk minder begroot. Dit terwijl we in de rondgang met de experts van 
stadsbeheer en de wethouder (begin oktober) juist vernomen hebben dat gedegen en 

Prestatie-indicatoren  

Verhardingen 
Realisatie Begroting 

CROW-kwaliteitsniveau openbare ruimte 2018 2021 2023 2024 

A+ 37% 36% 37% 32% 

A 37% 30% 33% 33% 

B 15% 15% 10% 15% 

C 0% 1% 1% 7% 

D1&2 11% 18% 19% 13% 

1. In categorie D is in 2021 en 2023 het getoonde percentage inclusief 4% waar op dat moment herstelwerk in 
uitvoering was of herstelwerk op korte termijn gepland staat (2023). 

2. Het percentage D-wegen in 2023 is hoog en het opzetten en uitvoeren van herstelwerkzaamheden vergt tijd, 
derhalve is voor 2024 de ambitie op 13% gezet (NB wegen worden wél altijd veilig gehouden). In de 
volgende jaren zal dit percentage verder terug gebracht worden. 
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duurzaam investeren in o.a. verhardingen minder kosten (op de lange termijn) met zich 
meebrengen.  
  
Hoe rijmt het college de aanzienlijk lagere bedragen voor verhardingen vanaf 2024 met 
deze uitspraken?  
 

Antwoord: In de begroting 2024 is wel reeds rekening gehouden met de kapitaalslasten 
voortvloeiend uit de opgehoogde investeringen zoals voorgesteld in de NIBOR 2024 – 
2028. Dit is echter nog niet vertaald in het MJIP, vandaar dat hier nog de oorspronkelijke 
ramingen worden getoond. Bij acceptatie van de nieuwe NIBOR zal het MJIP conform 
worden opgehoogd; dit zal echter pas zichtbaar worden vanaf de Begroting 2025. 

    

Vraagnummer: 5.7 

Pagina:  27 

Vraag: Economische ontwikkeling 
Vanuit het coalitieakkoord 2022-2026 "Maastricht Stad van Verbondenheid" wordt 
aangegeven dat één van de pijlers de wijkwinkelcentra zijn. We zien dat dat deze het 
heel moeilijk hebben, neem het recente voorbeeld van het mogelijk verdwijnen van de 
supermarkt in Bosscherveld.  
  
Welke aanpak heeft u voor ogen om dergelijke winkelcentra te ondersteunen (niet 
financieel bedoeld) om hun lokale functie te kunnen blijven uitvoeren? 
 

Antwoord: Een evenwichtige en duurzame hoofdwinkelstructuur is vastgesteld in de Omgevingsvisie 
en in regionale afspraken op Zuid-Limburgs niveau. Dit is uitgangspunt om te zorgen voor 
een goede consumentenverzorging en behoud van de leefbaarheid. Winkelgebieden in 
de hoofdwinkelstructuur zijn aangeduid als kansrijk en die krijgen de mogelijkheid om te 
vernieuwen en wordt ruimte geboden om flexibel en dynamisch in te kunnen spelen op 
trends en ontwikkelingen in de detailhandel. 

    

Vraagnummer: 5.8 

Pagina:  27 

Vraag: Economische ontwikkeling 
Met betrekking tot vraag 5.7. Ziet u ook dat dergelijke buurtwinkels voor de vitaliteit in 
de wijk zeer belangrijk zijn? 
 

Antwoord: Buurtwinkels in de hoofdwinkelstructuur die samen in een mix met andere 
voorzieningen elkaar waar mogelijk versterken en waar ontmoeting van buurtbewoners 
mogelijk is, zijn belangrijk voor de vitaliteit en voor het behoud van de leefbaarheid.  

    

Vraagnummer: 5.9 

Pagina:  27 

Vraag: Economische ontwikkeling 
Tevens spreekt het coalitieakkoord m.b.t. vraag 5.7 ook van belangrijke pijlers als onze 
binnenstad en het toerisme. De economische omstandigheden zijn het  afgelopen jaar 
veranderd. We zien Retail bedrijven uit het straatbeeld verdwijnen, dit zal ook weer in 
positieve zin kansen gaan bieden voor nieuwe initiatieven.  
  
Op welke manier bent u met onze ondernemers in gesprek om te zorgen dat onze stad 
ook in deze tijd aantrekkelijk blijft en zal zorgen voor economische stabiliteit en 
werkgelegenheid? 
 

Antwoord: Mede om de stad aantrekkelijk en economisch stabiel te houden meten we de 
ontwikkelingen regelmatig en overleggen hierover met externe partijen zoals met het 
Centrummanagement Maastricht en met de Vereniging Eigenaren Binnenstad 
Maastricht. 

    

Vraagnummer: 5.10 

Pagina:  27 
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Vraag: Economische ontwikkeling 
Citaat uit coalitieakkoord: "Het MKB is een vruchtbare voedingsbodem voor het 
benutten van veel economische kansen". 
  
Op welke manier wordt het MKB betrokken bij de economische opgaven voor de 
komende jaren? 

Antwoord: Met ondernemers met een midden- en kleinbedrijf hebben we zowel op individueel 
niveau als ook regulier en frequent op collectief niveau contact (denk aan de 
Samenwerkende Industrieën Maastricht (SIM), het Centrummanagement Maastricht en 
MKB Limburg). Door overleg met deze partijen haalt de gemeente Maastricht input op 
over de economische kansen aanwezig in het huidige vestigingsklimaat van Maastricht 
en betrekken we de inzichten en ervaringen van het MKB bijvoorbeeld bij vraagstukken 
en nieuwe ontwikkelingen rondom duurzaamheid en circulariteit. Een concreet 
voorbeeld waarbij we als gemeente de komende jaren samenwerken met individuele 
bedrijven en ondernemersvereniging is de pilot ‘gebiedsgerichte aanpak energie & 
warmtetransitie’ op Bedrijvenpark Beatrixhaven. 

    

Vraagnummer: 5.11 

Pagina:  29 

Vraag: Werkloosheid en arbeidsmarkt 
De afgelopen hebben wij het aantal bedrijven en werkgelegenheid zien groeien. 
Momenteel zijn de werkloosheidscijfers nog goed maar zien we de krapte op de 
arbeidsmarkt iets minder krap worden, maar in vele sectoren blijft de krapte hoog. 
Er komen voor de toekomst uiteenlopende berichten m.b.t. de werkloosheidcijfers. Dat 
deze zullen gaan stijging is geen onbekende maar de zienswijzen van de verschillende 
instanties lopen uiteen. 
  
Zou u kunnen aangeven wat de verwachting m.b.t. de arbeidsmarkt de komende 3-5 jaar 
zal zijn? 
 

Antwoord: Ontwikkelingen op de arbeidsmarkt in Nederland worden voor de middellange termijn 
gebaseerd op prognoses van het Centraal Planbureau (CPB). Verwacht wordt dat de 
werkloosheid gaat oplopen en de groei van de werkzame beroepsbevolking langzaam tot 
stilstand komt. Ook de werkgelegenheid komt op middellange termijn vrijwel tot 
stilstand. 
 
Voor de provincie Limburg en arbeidsmarktregio Zuid-Limburg gaat CPB uit van een 
scenario dat de werkloosheid (iets) sterker oploopt dan landelijk en ook de 
werkgelegenheid zich negatiever ontwikkelt dan landelijk. De arbeidsmarkt in Limburg 
zal krap blijven in veel sectoren. Met name in de ICT, zorg en technische sector. Voor een 
deel komt dit door de sterke vergrijzing en ontgroening (sterker aanwezig in Limburg dan 
landelijk). 

    

Vraagnummer: 5.12 

Pagina:  29 

Vraag: Economische ontwikkeling 
De ambities van de coalitie op de middellange termijn zijn ons duidelijk voor wat betreft  
Maastricht Health Campus.  
  
Gezien de tekorten op de arbeidsmarkt en de stijgende kosten m.b.t. het realiseren van 
projecten vragen wij ons af of zicht is of de termijnen - welke partijen u voor ogen heeft - 
gehaald kunnen worden? 
 

Antwoord: Voor het realiseren van onze ambities op de Brightlands Maastricht Health Campus 
werken we nauw samen met onze campuspartners, zijnde Universiteit Maastricht, 
Maastricht UMC+ en Provincie Limburg. Gezamenlijk werken we aan een aantal 
projecten, zoals het doortrekken van de Groene Loper, het realiseren van een derde 
incubator, de toekomst van station ‘Maastricht Randwyck’, alternatieve 
parkeervoorzieningen en grootschalige studentenhuisvesting op de campus. Het 
merendeel van de projecten willen we de komende 5 jaren realiseren. Uw raad is recent 
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toegezegd dat u dit jaar nog een RIB ontvangt over de projectplannen van de 
gebiedsontwikkeling in Randwyck met hieraan gekoppeld een voorlopige planning. 

    

Vraagnummer: 5.13 

Pagina:  29 

Vraag: Economische ontwikkeling 
Met betrekking tot vraag 5.12.  
  
Wat zouden de gevolgen kunnen zijn voor de ontwikkeling van de Health Campus als er 
vertraging gaat oplopen van meer dan 5 jaar?  
 

Antwoord: We kunnen niet voorspellen wat de gevolgen van vertraging zouden zijn, maar we 
achten die wel onwenselijk voor onze ambitie om de Brightlands Maastricht Health 
Campus te ontwikkelen tot een magneet voor talent en ondernemers uit de hele wereld 
en daarmee als de motor van de Zuid-Limburgse kenniseconomie. De doorontwikkeling 
van de campus is van groot belang om de kenniseconomie en daarmee het toekomstig 
verdienvermogen van de stad en regio te versterken. 

    

Vraagnummer: 5.14 

Pagina:  30 

Vraag: Economische ontwikkeling 
Met betrekking tot de gebiedsontwikkeling van de binnenstad vragen wij ons af in 
hoeverre we ontwikkelingen beter kunnen laten aansluiten op de geluiden uit de 
binnenstad.  
  
Op welke wijze zouden wij de geluiden van de binnenstad beter kunnen laten 
samenvloeien met de onderzoeken en de ontwikkelingen om geen stilstand te creëren.? 
 

Antwoord: De geluiden over de toekomst van de binnenstad worden op dit moment opgehaald via 
het participatietraject van het opstellen van de nieuwe Omgevingsvisie. Samen met de 
resultaten van de eerdere participatie bij het opstellen van de Economische visie en de 
Stadsvisie, gebruiken we deze informatie om de toekomstvisie over de binnenstad te 
vormen en vast te leggen in de Omgevingsvisie. Eind 2024 wordt de Omgevingsvisie aan 
u voorgelegd ter besluitvorming (daarna zal deze (juridisch) vertaald worden in het 
Omgevingsplan (het nieuwe bestemmingsplan), we doen dit per gebied, conform het 
raadsbesluit Transitieaanpak Omgevingsplan (7/21)).  

Signalen over actuele zaken en behoeften uit de binnenstad bespreken wij met de 
ondernemers via de Binnenstad Ondernemers Collectief (BOC) vergaderingen, waar de 
ondernemersverenigingen, Centrum Management en de gemeente samen aan 
deelnemen. Ook bij de uitwerking van andere plannen en projecten vindt er participatie 
plaats.  

    

Vraagnummer: 5.15 

Pagina:  31/32 

Vraag: Economische ontwikkeling 
Aandachtpunten voor 2024 zijn benoemd. Juist in een tijd van bewustwording op het 
gebied van klimaatverandering vragen wij ons af op welke wijze wij als stad de 
verduurzamingsslag samen met de bedrijven op locaties als de Beatrixhaven nog meer 
op de agenda kunnen zetten en hoe wij samen met het MKB  dit thema kunnen 
oppakken?  
 

Antwoord: Naast de lokale aanpak en investeringen is er met het charter energietransitie MKB  op 
Zuid-Limburgse schaal de voorbije 2 jaar geïnvesteerd in het vorm geven van en 
uitvoeren van een aanpak om MKB bedrijven in hun verduurzamingsopgave te 
ondersteunen. Het charter energie transitie MKB wordt uitgevoerd door de stichting 
Groene Economie (https://groene-economie.com ).  
 

https://groene-economie.com/
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Ook wordt in november 2023 de ‘dienst ‘PlusJeMKB gegund (aanbestedingstraject 
loopt), waardoor het MKB nog meer ontzorgd zal worden. Daarnaast wordt op 
Limburgse schaal tussen de triple helix organisaties (ESZL (zuid), Keyport (midden), 
Crossroads(noord)), LIOF, provincie, werkgeversorganisaties (LLTB, LWV) en Zuyd 
Hogeschool in het programma Circulaire Economie Limburg (CEL) samen gewerkt aan 
bewustwording, activering en het bieden van handelingsperspectief in het MKB.  
Tot slot is er een reeks aan regelingen en instrumentarium bij deze samenwerkende 
partners voor handen om ondernemers die volgende stappen willen zetten, gericht te 
ondersteunen. 

    

Vraagnummer: 5.16 

Pagina:  31 

Vraag: Economische ontwikkeling 
Wat is het doel om de veerkrachtige wijken in te brengen in de regiodeal? 
 

Antwoord: In de regiodeals werken rijk en regio samen om de kwaliteit van  wonen- leven- en 
werken van inwoners en ondernemers te verhogen. Brede welvaart en gelijke kansen 
zijn daarbij het streven. Juist op die plekken waar een extra impuls nodig is. Om de 
kwaliteit van wonen, leven en werken te verhogen ligt er een urgente opgave in 
kwetsbare wijken en kernen.  
 
Fysieke en mentale gezondheid van inwoners in kwetsbare wijken en kernen waar de 
leefbaarheid langdurig onder druk staat, hebben een negatieve impact op de veerkracht 
en zelfredzaamheid van inwoners. Zo leven mensen gemiddeld 7 jaar korter, kunnen zij 
niet volwaardig deelnemen aan de samenleving en staat de brede welvaart onder druk. 
 
Met de veerkrachtige wijken aanpak in de regiodeal willen we de aanpak van een extra 
impuls voorzien door in te zetten op het verkleinen van gezondheidsverschillen door 
gericht te investeren in gezonde, groene, klimaat robuuste en veilige fysieke 
leefomgeving/ ontmoetingsplekken. Hiermee versterken we de veerkrachtige 
wijkenaanpak in navolging van het advies van de raad voor volksgezondheid & 
samenleving en het College van Rijksadviseurs waarin zij pleiten voor herwaardering van 
de buurt als gezonde en sociale leefomgeving. (‘ruimte maken voor ontmoeting, de 
buurt als sociale leefomgeving’, 2022) 
 

    

Vraagnummer: 5.17 

Pagina:  34 

Vraag: Ambitie coalitie 7.M3: 
We versterken een interessante mix van functies van horeca, retail, recreatie, cultuur, 
wonen en werken zodat de binnenstad van Maastricht verder groeit naar een 
ontmoetings- en verblijfsstad. Het hart van de stad is de plek waar behalve 
geconsumeerd, ook gemaakt, gewoond en gecreëerd wordt. 
  
Verdere groei naar een ontmoetings- en verblijfstad. Wordt hier bedoeld, dat we 
toerisme, ontmoeting en wonen meer in balans willen brengen? 
 

Antwoord: De verdere groei naar ontmoetings- en verblijfsstad is in de economische visie 2040 
beschreven als een binnenstad als dé ontmoetingsplek voor inwoners en bezoekers én 
‘the place to become’. Het is het hart van de stad waar behalve geconsumeerd, ook 
steeds meer gemaakt, gebouwd, en gecreëerd wordt. Daarmee is er kans op een grotere 
mix van functies in de binnenstad die de stad economisch toekomstbestendig en 
weerbaarder maakt. Dit is belangrijk voor de aantrekkelijkheid van de stad Maastricht en 
het in stand houden van het voorzieningenniveau voor zowel de eigen inwoners als ook 
voor werknemers en bezoekers.” Uiteraard is de balans tussen toerisme, ontmoeting en 
wonen belangrijk anders is de binnenstad niet aantrekkelijk voor de eigen inwoners, 
werknemers en bezoekers. 

    

Vraagnummer: 5.18 
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Pagina:  40 

Vraag: Onderwijs 
a. Met hoeveel leerlingen denkt het Montessori College te starten?  
b. Op welke termijn wordt dit aantal uitgebreid (in aantal instroom klassen en/of 

instroom op andere schoolniveaus)?  
c. Hoe wordt deze eventuele uitbreiding/groei meegenomen in het IHP VO? 

 
Antwoord: a. Het Montessori College Maastricht verwacht in schooljaar 2024/2025 te starten met 

60-100 leerlingen (Zie RIB dd 18 oktober jl) 

 

b. Montessori heeft in de beschikking van het ministerie een bekostigingsbesluit 

ontvangen voor het aanbieden van vwo onderwijs en niet voor andere profielen. Op 

grond van wettelijk bepaalde rekenformules verwacht het ministerie een prognose 

van 400 leerlingen per 1 januari 2033. De stichtingsnorm voor een vwo school 

bedraagt 390.  

 
c. De ambitie van Montessori voor de langere termijn is om te groeien tot een brede 

scholengemeenschap van vmbo tot vwo. Zou Montessori hiervoor toestemming 

ontvangen, zullen de prognoses uiteraard stijgen. In het IHP VO dat in 2024 wordt 

vastgesteld, wordt rekening gehouden met de prognoses zoals vermeld onder punt 

B. Aangezien een IHP om de vier jaar geactualiseerd moet worden, zou een 

eventuele verdere stijging van het leerlingaantal in de toekomstige actualisatie van 

het IHP VO meegenomen worden.  

    

Vraagnummer: 5.19 

Pagina:  40 

Vraag: Onderwijshuisvesting 
Wordt de verordening Voorzieningen onderwijshuisvesting Maastricht 2021 in 2024 
geactualiseerd? Zo nee, wanneer staat dit op de planning? 
 

Antwoord: Nee, deze wordt niet geactualiseerd en staat ook niet gepland. De laatste 

modelverordening van de VNG-dateert immers van 2020-2021. In de door de raad 

vastgestelde verordening ‘voorzieningen huisvesting onderwijs gemeente Maastricht 

2021 ‘is grotendeels uitgegaan van de VNG-modelverordening. Actualisatie is vanuit dit 

oogpunt niet noodzakelijk.  

    

Vraagnummer: 5.20 

Pagina:  40 

Vraag: Onderwijs 
Kunt u een overzicht van alle PO-scholen, VO-scholen en (V)SO-scholen met 
leerlingaantallen teldatum 1-10-2023 (en indien nog niet beschikbaar 1-2-2023) 
toevoegen? 
 

Antwoord: Het aantal leerlingen in het primair onderwijs, voortgezet onderwijs en speciaal 

onderwijs wordt met een peildatum van 1 oktober gepubliceerd op duo.nl. Deze 

publicatie van de meeste recente leerlingenprognose vindt in de meeste gevallen medio 

december plaats. De laatste gegevens die wij voorhanden hebben is gebaseerd op de 

peildatum van 1 oktober 2022. 
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Vraagnummer: 5.21 

Pagina:  40 

Vraag: Onderwijshuisvesting 
Mist bij de aandachtspunten 2024 onder raadsbevoegdheden niet het Vaststellen IHP PO 
Maastricht? Of wordt dit mogelijk opgeschoven naar na 2024? 
 

Antwoord: Het vaststellen van het Integraal huisvestingsplan (IHP) primair onderwijs was voorzien 
voor het 3e kwartaal van 2023 en is om deze reden niet opgenomen bij de 
aandachtspunten 2024. Inmiddels is duidelijk dat besluitvorming binnen deze termijn 
niet realiseerbaar is en wordt de besluitvorming rondom het IHP voorzien voor het 
eerste kwartaal van 2024. 

    

Vraagnummer: 5.22 

Pagina:  41 

Vraag: Onderwijsbeleid 
Wat is de stand van zaken rondom de ontwikkeling van Kindcentrum Dynamiek en wat 
gebeurt hiermee in 2024? 
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Antwoord: In samenspraak met het schoolbestuur is besloten de planontwikkeling rondom de 

renovatie van het Kindcentrum Dynamiek te herzien in de actualisatie van het Integraal 

huisvestingplan (IHP) primair onderwijs.  

    

Vraagnummer: 5.23 

Pagina:  42 

Vraag: Ambitie coalitie 11.C2:  
Elk kind toegang tot boeken (inclusief stimuleren van bibliotheek op school), tot sport en 
cultuur. 
  
Op welke manier stimuleert u de bibliotheek op school? Hoe wordt hier in 2024 concreet 
vorm aan gegeven? 
 

Antwoord: Via het Nationaal Programma Onderwijs is, in 2023, aan alle basisscholen middelen 
beschikbaar gesteld om de bibliotheek op school aan te vullen met nieuwe boeken.  
 
Ten aanzien van Bibliotheek zijn met ingang van het nieuwe schooljaar een aantal 
wijzigingen mbt de Bibliotheek op school, te noemen: minder ureninzet van een 
leesconsulent op school en een hogere kostprijs. Landelijk is het format dBos door de 
bezuinigingen ook gewijzigd, er is nu meer maatwerk mogelijk door een flexibele keuze 
van bouwstenen. In Maastricht wordt naast de ‘dBos-samenwerking’, vanaf schooljaar 
2023-2024 ook de mogelijkheid geboden om losse diensten af te nemen. Dit is door 
Centre Ceramique in een menukaart aan scholen aangeboden. Voor dBos-scholen zijn er 
2 producten naar keuze gratis. 

    

Vraagnummer: 5.24 
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Vraag: Onderwijsbeleid 
Hoe gaat u in 2024 concreet vormgeven aan de Rijke Schooldag?  
Vindt deze plaats op zowel basis- als voortgezet onderwijs? 
 

Antwoord: De Rijke schooldag (ook wel school en omgeving) is een landelijk initiatief voor het 
primair onderwijs. Er zijn in totaal 8 scholen die daarvoor in aanmerking komen. Dat zijn 
Kindcentrum Manjefiek, De OBS Regenboog, BS Het Mozaiek, Emile Weslyschool, De 
Letterdoes, IKC De Geluksvogel, BS Sint Oda school en El Habib. Mosa Lira is trekker van 
dit initiatief in Maastricht. Iedere school heeft een coördinator die invulling geeft via het 
aanbieden van activiteiten na school voor de kinderen van deze scholen. Vanuit de 
gemeente wordt een bijdrage geleverd voor aanbod vanuit Maastricht Sport en is een 
leesconsulent beschikbaar gesteld voor activiteiten na school. De Rijke Schooldag wordt 
niet ingezet binnen het voortgezet onderwijs. 

    

Vraagnummer: 5.25 

Pagina:  43 

Vraag: Onderwijsbeleid 
Het Regionaal Programma VSV loopt tot en met 2024. Hoe ziet het tijdpad richting de 
volgende editie van het programma eruit? 
 

Antwoord:  Het huidige regionale VSV-programma is opgesteld in het kader van de regeling 
‘Regionale aanpak voortijdig schoolverlaten 2020-2024’. Een volgend programma gaat 
uit van nieuwe wettelijke kaders waarbij Doorstroompuntregio’s (de nieuwe naam voor 
’RMC-regio’s) en arbeidsmarktregio’s verplicht moeten samenwerken. Van het 
bijbehorende wetsvoorstel ‘van school naar duurzaam werk’ is in september 2023 de 
internetconsultatieronde afgesloten. De huidige planning is om dit voorstel in Q2 2024 in 
de Tweede Kamer te bespreken en op 1 augustus 2025 in werking te laten treden.  
Welke regeling voor de tussenliggende periode gaat gelden is nog niet bekend. 
Contactgemeente Heerlen houdt ons op de hoogte van het vervolg en coördineert de 
stappen in dit proces. 
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Vraagnummer: 5.26 

Pagina:  44 

Vraag: Groene schoolpleinen  
Investeringen: waarom investeert u vanaf 2024 niet meer in groene schoolpleinen? Of 
wordt dit vanuit een ander programma/budget bekostigd? 
 

Antwoord: Kleinere vergroeningen van onder andere schoolpleinen worden ook in 2024 

gecofinancierd vanuit taakveld 5.7. Grote renovaties en (ver-)/nieuwbouw zijn verankerd 

in het coalitieakkoord 2022 – 2026. Dit is ook opgenomen in ons meerjaren-

investeringsplan (MJIP, pagina 231). Hier staat een krediet opgenomen van € 400k onder 

programma 4, welk nog beschikbaar is voor investeringen zoals KKC de Groene Loper, 

KKC Belfort en BS Scharn. 

    

Vraagnummer: 5.27 
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Vraag: Sport 
Er zijn tegenstrijdige berichten over de korrels die op kunstgrasvelden gebruikt worden. 
Kunt u hier nader op ingaan i.v.m. volksgezondheid maar ook vanuit milieuaspecten?  
 

Antwoord:  In het verleden werden al verschillende onderzoeken uitgevoerd om te zijn of 
rubbergranulaat in kunstgrasvelden schadelijk zou zijn voor de gezondheid. Hierbij ging 
het met name over een blootstelling aan nitrosaminen, dat een kankerverwekkende 
werking zou hebben. In 2018 vond er een nieuw onderzoek plaats door het RIVM naar de 
aanwezige stoffen in rubbergranulaat en het vrijkomen van deze stoffen. Onderzoeken 
hebben aangetoond dat sporten op kunstgrasvelden die zijn ingestrooid met 
rubbergranulaat veilig is.  
 
Naar aanleiding van een studie door BSNC heeft het RIVM recentelijk onderzoek gedaan. 
Hieruit blijkt dat er tijdens aanleg, onderhoud en gebruik op verschillende manieren 
korrels in het milieu belanden. De onderzoekers bevelen een aantal simpele maatregelen 
aan die de verspreiding van microplastics aanzienlijk beperken. Daarom hebben 
Amsterdam, Rotterdam, Den Haag en Utrecht samen met BSNC een plan van aanpak 
gepresenteerd waar eigenaren en beheerders van kunstgrasvelden meteen mee aan de 
slag kunnen gaan.  
 
Een aantal van deze maatregelen heeft Maastricht Sport al (deels) genomen, zoals het 
aanbrengen van kantplanken rond de velden, het aanbrengen van matten/borstels bij de 
ingang van het veld en het aanpassen van de beheersmaatregel om de blaas- en 
veegrichting rondom de velden naar binnen te richten. Voor een nadere toelichting 
verwijzen we naar de Raadsinformatiebrief (nummer 2023.01468). 
 

Vraagnummer: 5.28 

Pagina:  48 

Vraag: Sport 
“Right to challenge” organisaties die meer zelfvoorzienend willen zijn.  
  
Kunt u dit nader toelichten? Zijn er voorbeelden? Waar moeten we aan denken?  
Zo ja worden deze organisaties beloond?  
 

Antwoord: Vooralsnog zijn er geen concrete voorbeelden. Het komende jaar willen we met 
verenigingen verkennen of het right to challenge principe inzet en toepasbaar is. We 
denken daarbij met name aan de realisatie van uitbreidingen of optimalisaties van 
sportaccommodaties/plekken door zelfwerkzaamheden. 

    

Vraagnummer: 5.29 
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Vraag: Sportaccommodaties 
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a. Waarom valt de voorbereiding IHP SO onder taakveld 5.2 sportaccommodaties, 
terwijl deze bevoegdheid in het programma onderwijs (4) niet als zodanig wordt 
benoemd? Tevens is de link met sport(accommodaties) niet helder.  

b. Waarom wordt er een apart IHP SO ontwikkeld náást een IHP PO en een IHP VO? 
 

Antwoord: a. Vanuit binnensport wordt aangehaakt bij diverse IHP's door de wettelijke taak op 
het bewegingsonderwijs. Het raadsvoorstel 2e tranche binnensport wordt integraal 
opgepakt met de diverse IHP's vanuit deze wettelijke taak. Deel 2 is gekoppeld met 
het IHP PO en deel 3 met het IHP VO (zie Raadsinformatiebrief nummer 
2023.01854). 

 
b. Met de actualisatie van het IHP in 2024 voor het primair onderwijs alsmede de 

besluitvorming over het voortgezet onderwijs wordt de positie van het speciaal 
onderwijs nader bekeken.  
De inclusie-opgave (integratie in het regulier onderwijs), de regionale spreiding van 
voorzieningen voor het speciaal onderwijs en de ontwikkelingen als het gaat om de 
aansluiting tussen Passend Onderwijs en Jeugdhulp worden dan vertaald in de 
plannen, hetzij integraal, hetzij in een apart IHP. 

    

Vraagnummer: 5.30 

Pagina:  50 

Vraag: Cultuur 

 
Bovenstaande tabel laat een mooie stijgende lijn zien op de drie genoemde indicatoren! 
Wat kan hiervoor een verklaring zijn en hoe zorgen er ervoor dat de stijgende lijn in 2024 
wordt voortgezet? 
  

Antwoord: De stijgende lijn in het beoefenen en bezoeken van cultuur is deels te verklaren door de 
inspanningen die onze culturele partners leveren om een aantrekkelijk, veelzijdig en 
toegankelijk aanbod te realiseren dat uitnodigt om mee te doen en mee te maken en dat 
ook aansluit bij de behoeften. Daarnaast is het ook zo dat er nog ruimte was om een 
inhaalslag te maken na de coronajaren.    

    

Vraagnummer: 5.31 

Pagina:  50 

Vraag: Cultuur 

 
In bovenstaande tabel daalt de onderste indicator.  
Kunt u aangeven hoe u – vanuit economie, cultuur en onderwijs gezamenlijk – inzet op 
méér bezoek aan de bioscoop en/of het filmhuis? Of ziet u hierin geen actieve rol voor 
uzelf in 2024 (bijv. omdat het meer iets is dat ouders met de kinderen doen i.p.v. het 
onderwijs)? 
 

Effectindicatoren 

 

Realisatie Begroting 

2019 2020 2021 2022 2023 2024 

% Maastrichtenaren vanaf 18 jaar dat:        

-       de afgelopen 12 maanden minstens één 
keer per maand een culturele activiteit 
heeft beoefend2b,4 

geen 

meting 38 30 31 35 >35 

-      de afgelopen 12 maanden een culturele 
activiteit heeft beoefend2b,4 

geen 

meting 
54 47 49 52 >52 

-      de afgelopen 12 maanden een bioscoop 
of filmhuis heeft bezocht2b 

geen meting 
41 60 67 >67 

 

Effectindicatoren 

 

Realisatie Begroting 

2019 2020 2021 2022 2023 2024 

% Kinderen van 6 tot 18 jaar dat:        

-       de afgelopen 12 maanden minstens één 
keer per maand een culturele activiteit 
heeft beoefend2c 

 

geen meting 42 52 >52 

-      de afgelopen 12 maanden een culturele 
activiteit heeft beoefend2c 

 

geen meting 
53 65 >65 

-      de afgelopen 12 maanden een bioscoop 
of filmhuis heeft bezocht2c 

geen meting 86 84 >84 

 



Beantwoording technische vragen Begroting 2024, deel 1                                                                                                                   50 

Antwoord: De daling is (statistisch) niet significant, dat betekent dat de resultaten 2022 
vergelijkbaar met die in 2023 en er geen reden is om hier specifiek op in te zetten.   

    

Vraagnummer: 5.32 

Pagina:  58   

Vraag: Openbaar groen 
Leefbaarheid en vergroening draagt bij aan de gezondheid van onze burgers. Binnen het 
sociale domein staat effectief besteden van de gelden voorop, zodat de gelden daar 
besteed kunnen worden waar ze nodig zijn. Hoe kunnen we dan toch zorgen dat de 
leefbaarheid en vergroening een uitvoerbaar thema blijft in 2024? 
 

Antwoord: Vergroening vanuit taakveld 5.7 heeft meerdere doelen. Het vergroot de biodiversiteit, 
maakt de stad klimaatadaptiever en zorgt derhalve voor een leefbare omgeving. De 
uitvoering van IZA/GALA zorgt voor een sterkere verbinding tussen de gezonde burger en 
de fysieke leefomgeving.    

    

Vraagnummer: 5.33 

Pagina:  63 

Vraag: Sociaal domein, ambitie 1.M3: 
Om de gewenste omslag binnen het sociaal domein (inclusief de veerkrachtige 
wijkenaanpak) te kunnen maken, om te werken vanuit en om samen te werken met 
mensen en buurten is eerst groot onderhoud nodig. De basis moet op orde. We moeten 
meer grip krijgen op de instroom en de uitstroom in de diverse regelingen, zodat we 
ondersteuning kunnen garanderen voor de mensen die het echt nodig hebben. We 
zetten onze inzet om meer grip te krijgen op het aantal en de kwaliteit van de aanbieders 
voort, om zo meer grip te krijgen op de uitgaven. Daarvoor hebben we ook betere data 
nodig. Zodat we weten wat de effecten zijn van ons beleid en tijdig kunnen bijsturen. Dit 
gaat allemaal niet vanzelf, daar is tijd en menskracht voor nodig. 
  
Wij begrijpen dat het tijd en aanpassing nodig heeft zodat er op een betere en 
effectievere manier hulp geboden kan worden. Hierbij is instroom en uitstroom van 
belang. Kunt u ons meenemen in het tijdspad welke u denkt nodig te hebben voor deze 
aanpassing? 
 

Antwoord: De afgelopen periode zijn al grote stappen gezet, waarbij we momenteel een beter 
inzicht hebben in de data die samenhangt met de inzet van onze ingekochte 
voorzieningen en verstrekte uitkeringen. De huidige verwachting is dat de basissets aan 
data eind 2023 voor een groot deel compleet zijn. Gezien de omvang en complexiteit van 
het sociaal domein met haar beleidsvelden en regelingen (in de context van een 
veranderlijke rijksoverheid) kost het tijd om ook t.a.v. bijvoorbeeld het voorliggende veld 
alles goed aan elkaar te verbinden. Dit betekent ook dat we in 2024 verder gaan met het 
verkrijgen van extra inzichten en data. Deze moeten bijdragen aan de gestelde doelen in 
onze vastgestelde sociale visie en beleidskaders. Het is een traject waarbij we telkens 
stappen vooruitzetten en steeds verder gaan verfijnen. 
 

    

Vraagnummer: 5.34 

Pagina:  63 

Vraag: Sociaal domein, vroegsignalering 
In het verlengde van de kaderbrief 2024 pag. 11 vragen wij ons af op basis van de 
veranderende economische omstandigheden een beeld te zien is dat de casussen in het 
kader van vroegsignalering toenemen? Is er de komende periode voldoende bemensing 
om deze taak uit te voeren?  
 

Antwoord: Zoals u heeft kunnen lezen in de RIB van afgelopen juli stijgt het aantal meldingen over 
inwoners met betalingsachterstanden. Vooralsnog lukt het met de huidige capaciteit om 
deze meldingen op te pakken. Voor een betere analyse van de cijfers en het verhogen 
van het bereik is extra capaciteit noodzakelijk. Daarvoor worden voorbereidingen 
getroffen. 
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Vraagnummer: 5.35 

Pagina:  62 

Vraag: Sociaal domein, jongeren 

 
Wij vinden het goed te constateren dat er oog is en blijft voor onze jongeren die dreigen 
af te glijden in de criminaliteit ( citaat: kaderbrief 2024).  
  
De BBV indicatoren laten zien dat we over de hele linie hoger scoren dan het landelijke 
gemiddelde. Waar ligt dat aan? Is de aanpak wel de juiste? Is de bemensing voldoende?   
 

Antwoord: De tabel op p. 62 laat zien dat de BBV-indicatoren die betrekking hebben op jeugd voor 
een deel hoger liggen dan het gemiddelde in gemeenten van gelijke omvang en voor een 
deel ook lager. De indicatoren die hoger liggen zijn het percentage jongeren met 
jeugdhulp en het aandeel jongeren met jeugdbescherming, Dit hangt voor een deel weer 
samen met het relatieve hoge aandeel kinderen dat opgroeit in een bijstandsgezin.  
 
Het percentage jongeren met een jeugdreclasseringsmaatregel (jongeren die voor hun 
18e verjaardag met politie in aanraking zijn geweest) ligt juist lager dan in andere 
gemeenten van gelijke omvang. Onze aanpak om de voedingsbodem voor criminaliteit 
weg te nemen en de weerbaarheid van jongeren te vergroten komt samen in het 
programma Preventie met Gezag en is gericht op al deze gebieden. 

    

Vraagnummer: 5.36 

Pagina:  62 

Vraag: Sociaal domein 
Wij weten dat er nog financiële opgaven liggen in het sociale domein. Loopt er mogelijk 
een traject om de processen efficiënter te maken, waardoor het beschikbare budget 
beter besteed kan worden?  
 

Antwoord: Op dit moment lopen er diverse projecten en trajecten die gericht zijn op het efficiënter 
omgaan met onze middelen. Dit betekent enerzijds een betere inrichting en digitalisering 
van onze bedrijfsprocessen zodat we minder tijd kwijt zijn aan het beheer van onze 
administratie e.d. Anderzijds betekent dit ook dat we met de aanpassingen van onze 
bedrijfsprocessen de laatste inhoudelijke ontwikkelingen kunnen meenemen wat de 
sturing op de inhoudelijke doelen zal vergroten. Het beter kunnen sturen op onze 
inhoudelijke doelen maakt tevens dat onze middelen zo efficiënt mogelijk worden 
ingezet. Ter illustratie, denk daarbij bijvoorbeeld aan het berichtenverkeer tussen 
gemeente en zorginstellingen dat gedigitaliseerd is, de ontwikkeling van integrale 
dashboards en het optimaliseren van onze digitale dienstverlening voor burgers zodat 
voor burgers allerlei processen sneller en gemakkelijker worden. 
 

    

Vraagnummer: 5.37 

Pagina:  62 

Vraag: Sociaal domein - jongeren 
Wordt het streven behaald om in 2024 te starten met het langdurige programma 
"preventie met gezag"?  
 

BBV-indicatoren1 

 

Maastricht Gemeenten 

100.000 - 300.000 

2022 
2018 2019 2020 2021 2022 

% Jongeren 12 t/m 21 jaar met delict voor 

rechter 
1  1  1  1 

Nog niet 

bekend 

Nog niet  

bekend 

% Jongeren tot 18 jaar met jeugdhulp 

 
15,6  17,2  16,7 17,6 17,1 13,9 

% Jongeren tot 18 jaar met 

jeugdbescherming4 
1,9  2,0  1,9  1,8 1,7 1,3 

% Jongeren 12 t/m 22 jaar met 

jeugdreclassering5 
0,4  0,3  0,2  0,3 0,3 0,4 
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Antwoord: De aanvraag voor het programma Preventie met Gezag is ingediend op 4 oktober 2023. 
In december 2023 verwachten we hierover het besluit van het ministerie van Justitie & 
Veiligheid. Dan horen we of de middelen voor het programma preventie met gezag 
worden toegekend. Indien de middelen toegekend worden kunnen we starten met het 
programma en het werven van de mensen die daarvoor nodig zijn. 

    

Vraagnummer: 5.38 

Pagina:  63 

Vraag: Sociaal domein / veerkrachtige wijken 
Om de doelen vanuit de veerkrachtige wijken te kunnen realiseren is ca. € 700k per jaar 
nodig. In deze wijken is de vraag naar WMO gerelateerde zaken groter. In het sociale 
domein staan wij voor financiële taakstellingen. Komen de doelen welke er zijn voor de 
veerkrachtige wijken in het gedrang hierdoor?  
 

Antwoord: Essentie van de veerkrachtige wijkenbenadering is om binnen de wijken Nazareth en 
Pottenberg gezamenlijk (o.a. inwoners, maatschappelijke partners, gemeente) vanuit 
open dialoog te komen tot betere oplossingen. Deze langjarige benadering, die de 
bereidheid bevat om indien nodig oplossingen te vinden buiten bestaand beleid, 
structuren en middelen (ontschotten) en daarvoor mogelijk ongelijk te investeren, moet 
voldoende robuust zijn om met tussentijds wijzigende werkelijkheden om te kunnen 
gaan.    

    

Vraagnummer: 5.39 

Pagina:  63 

Vraag: Sociaal domein / veerkrachtige wijken 
De veerkrachtige wijk aanpak zorgt voor een nieuwe aanpak/werkwijze. De 
dienstverlening zal niet langer geconcentreerd worden aan de Randwijcksingel en stap 
voor stap naar de wijk verplaatst worden. Hoe verloopt dit proces momenteel en bestaat 
er een tijdslijn? 
 

Antwoord: Er zal gekeken worden naar de behoefte van de dienstverlening in de wijken. Daarnaast 
kijken we naar de wijkservicepunten als informatie en adviespunten waarin we nauw 
samen werken met een aantal partners in het sociaal domein. Deze organisaties 
onderzoeken hoe ze de gebiedsgerichte samenwerking kunnen verbeteren om nog beter 
aan te sluiten bij de inwoner. Daarnaast loopt een onderzoek naar de kantoorlocatie 
Randwycksingel. Als dit onderzoek is afgerond zal meer bekend zijn over het tijdspad. 

    

Vraagnummer: 5.40 

Pagina:  63 

Vraag: Sociaal domein / samenkracht en burgerparticipatie 
De sociale activiteit in de wijken staan onder druk. En de eenzaamheid lijkt toe te nemen 
in de wijken. Activiteiten in de wijken dreigen ook te stoppen omdat ingewikkelde 
subsidie trajecten van onze gemeenten de uitvoering bemoeilijken.  
Merkt u ook dat de activiteiten in de wijken onder druk staan? 
 

Antwoord: Of sociale activiteiten in de wijken onder druk staan is gezien de vele factoren die hierop 
van invloed zijn lastig aan te geven. We merken wel dat sommige vrijwilligersorganisaties 
steeds meer moeite ervaren met het vinden van vrijwilligers. Op dit moment kunnen de 
organisaties via de website “Maastrichtdoet” en het inloopspreekuur in het Centre 
Ceramique hulp krijgen bij het vinden van vrijwilligers en tips en adviezen, bijvoorbeeld 
bij het aanvragen van subsidie.  
 
Wij evalueren op dit moment de subsidieregeling: “versterken maatschappelijke en 
sociale basis, vrijwillige inzet 2022-2024, die eind 2024 afloopt. Via een online enquete 
zijn de ervaringen van de deelnemende vrijwilligersorganisaties met het huidige 
aanvraagproces in kaart gebracht. Deze bevindingen worden momenteel samengebracht 
ten behoeve van een eventuele bijstelling van de regeling.  

    

Vraagnummer: 5.41 
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Pagina:  63 

Vraag: Sociaal domein / samenkracht en burgerparticipatie 
Het kabinet trekt structureel 120 miljoen uit voor armoedebestrijding. Het afgelopen jaar 
kwam daar 150 miljoen bovenop ivm met de aanpak energiearmoede.  Voor 2024 wordt 
hier 2 miljard aan toegevoegd, hiervan komt maar 50 miljoen naar gemeenten toe. Met 
name voor de aanpak van vroegsignalering. Denkt u aanspraak te gaan maken op een 
deel  van deze gelden?  
 

Antwoord: Deze gelden worden via het gemeentefonds aan de gemeente beschikbaar gesteld. 

    

Vraagnummer: 5.42 

Pagina:  66 

Vraag: Sociaal domein / wijkteams 
  
De 50 gezinnen aanpak wordt daar waar nodig verbeterd. Kan er een update gegeven 
worden waar we staan met deze aanpak en welke resultaten er reeds geboekt zijn met 
de aanpassingen? 
 

Antwoord: De aanpak heeft erin geresulteerd dat de methode in de reguliere werkmethodiek wordt 
toegepast. Deze update is in de vorm van een presentatie gegeven tijdens het 
werkbezoek aan de uitvoering van Domein Sociaal, voorafgaand aan de 
domeinvergadering van 31 oktober. 

    

Vraagnummer: 5.43 

Pagina:  66    

Vraag: Ambitie coalitie 1.C3:  
Deze nieuwe werkwijze, te beginnen in twee gebieden, betekent ook dat we gaan bezien 
of de dienstverlening niet langer wordt geconcentreerd aan de Randwycksingel maar in 
het kader van schaalverkleining op termijn niet beter stap voor stap meer naar de wijken 
toe wordt gebracht. 
  
Wat houdt die nieuwe werkwijze van die wijkteams precies in? 
 

Antwoord: Hoe deze nieuwe werkwijze eruitziet is nog niet precies bekend. In twee gebieden gaan 
we in 2024 onderzoeken wat wenselijk is. Er zal gekeken worden naar de behoefte aan 
dienstverlening in de wijken van zowel gemeente als andere partijen. 
  
Daarnaast kijken we naar de wijkservicepunten als informatie en adviespunten waarin 
we nauw samen werken met een aantal partners in het sociaal domein. Deze 
organisaties onderzoeken hoe ze de gebiedsgerichte samenwerking kunnen verbeteren 
om nog beter aan te sluiten bij de inwoner. Daarnaast loopt een onderzoek naar de 
kantoorlocatie Randwycksingel. 

    

Vraagnummer: 5.44 

Pagina:  66    

Vraag: Ambitie coalitie 1.C3:  
Deze nieuwe werkwijze, te beginnen in twee gebieden, betekent ook dat we gaan bezien 
of de dienstverlening niet langer wordt geconcentreerd aan de Randwycksingel maar in 
het kader van schaalverkleining op termijn niet beter stap voor stap meer naar de wijken 
toe wordt gebracht. 
  
Gaat de dienstverlening dan verhuizen van de randwijksingel naar de buurtcentra in 
betreffende wijken? 
 

Antwoord: Er zal gekeken worden naar de behoefte van de dienstverlening in de wijken. Daarnaast 
kijken we naar de wijkservicepunten als informatie en adviespunten waarin we nauw 
samen werken met een aantal partners in het sociaal domein. Deze organisaties 
onderzoeken hoe ze de gebiedsgerichte samenwerking kunnen verbeteren om nog beter 
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aan te sluiten bij de inwoner. Daarnaast loopt een onderzoek naar de kantoorlocatie 
Randwycksingel. 

    

Vraagnummer: 5.45 

Pagina:  66   

Vraag: Ambitie coalitie 1.C4: 
De toegepaste methodiek in de 50-gezinnen-aanpak (doorbraakmethode) wordt waar 
nodig verbeterd en doorgezet. Preventie en vroegsignalering krijgen hierbij meer 
aandacht. 
  
Welke verbeteringen zijn er dan nodig als het gaat om de 50 gezinnen-aanpak? 

Antwoord: Het toepassen van deze methodiek is een doorlopend proces van verbetering en 
aanpassing. De aanpak gaat uit van het individueel leveren van maatwerk waarbij 
gevallen verschillend worden benaderd naar de mate waarin ze zich onderscheiden. Dit 
is een voortdurend proces van uitvoeren en bijstellen dat onderdeel is gemaakt van de 
reguliere uitvoeringspraktijk. 

    

Vraagnummer: 5.46 

Pagina:  71 

Vraag: Arbeidsparticipatie 
Hoe denkt u mogelijkheden te creëren op de (EUR) regionale  arbeidsmarkt op het 
gebied van arbeidsparticipatie. Hier uitgaande van de verschillende wetgevingen in 
België en Duitsland? 
 

Antwoord: Via de inzet van de teams Grensarbeid Maastricht en Kerkrade waar de regionale 
arbeidsmarktpartners, samen met de tewerkstellingspartners over de grens, kansen op 
de arbeidsmarkt met elkaar delen. Grensarbeid Maastricht bijvoorbeeld heeft haar 
frontoffice in het Werkcentrum Zuid-Limburg en deelt ook daar vacatures in de Belgische 
grensregio met de bezoekers en cliënten uit de diverse uitkeringen in NL. De teams van 
het GrensInfoPunt (België en Duitsland) ondersteunen in correcte informatievoorziening 
rondom sociale zekerheid en belastingen. Dit laatste op individueel en groepsniveau 
(workshops). 

    

Vraagnummer: 5.47 

Pagina:  71 

Vraag: Arbeidsparticipatie 
Aansluitend op vraag 5.46, welke projecten bestaan er reeds in de (eur) regio? 
 

Antwoord: Zuid-Limburg investeert in de diensten Grensarbeid Maastricht en Grensarbeid Kerkrade, 
de GrensInfoPunten Maastricht en Aachen-Eurode. 

    

Vraagnummer: 5.48 

Pagina:  73 

Vraag: Maatwerkvoorzieningen 

 
  
Het aantal begrote inwoners met een rolstoelvoorziening zal in 2024 dalen naar 6000. 
Dit zijn er 671 minder. Moeten wij ervan uitgaan dat dit niet door een dalende vraag 
komt, maar door strengere toewijzingsgronden? 
 

Antwoord: Neen. De tabel gaat over het aantal vervoersvoorzieningen en heeft dus niet specifiek 
betrekking op het aantal inwoners met een rolstoelvoorziening. De belangrijkste reden 
voor de daling ligt in de invoering van de algemene voorziening scootmobielen.  

Effectindicatoren  

  

Realisatie Begroting 

2018 2019 2020 2021 2022 2024 

Volumeontwikkeling1 

Aantal inwoners met woonvoorziening  1.350 1.437 1.464 1.440 1.535 1.600 

Aantal inwoners met rolstoelvoorziening 1.188 1.203 1.101 1.035 977 1.000 

Aantal inwoners met vervoersvoorziening 6.626 6.867 6.838 6.614 6.671 6.000 
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Dit leidt tot een afname van ruim 900 maatwerkvoorzieningen. Deze scootmobielen zijn 
overigens grotendeels opnieuw verstrekt via de algemene voorziening scootmobielen, 
maar worden dan niet meer als maatwerkvoorziening geadministreerd.  
De daling heeft in dit geval dus een technisch-administratieve reden. Zonder dit effect 
wordt rekening gehouden met een stijging van het aantal vervoersvoorzieningen.    

    

Vraagnummer: 5.49 

Pagina:  73 

Vraag: Maatwerkvoorzieningen 
Als aanvulling op vraag 5.48. Waarop heeft u deze eventuele strengere voorwaarden 
gebaseerd?  
 

Antwoord: De invoering van de algemene voorziening scootmobielen vloeit voort uit een 
raadsbesluit in het kader van de (pre)begroting 2021.  

    

Vraagnummer: 5.50 

Pagina:  73 

Vraag: Ambitie coalitie 4.C4: 
Doorstroom op de woningmarkt door het toevoegen van levensloopbestendige 
woningen voor senioren en betere communicatie over de voor- en nadelen van een 
mogelijke verhuizing. 
  
Verheugd zien wij dat het toevoegen van levensloopbestendige woningen gezien wordt 
als oplossing voor de doorstroming op de woningmarkt. Zijn er concreet al plannen en 
locaties of kunt u ons meenemen in de stand van zaken van deze ambitie. 
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Antwoord: We hebben over deze ambitie afspraken gemaakt de woningcorporaties, zorgpartijen en 
huurdersbelangenverenigingen in de meerjarige prestatieafspraken.  
 
Op wijkniveau in de periode 2022-2026 worden de volgende aantallen 
levensloopgeschikte woningen toegevoegd door nieuwbouw of renovaties:  

  BAT 1 (wandelstok 
bewoonbaar) 
aantal nieuwe 
woningen  

BAT 2 (rollator 
bewoonbaar) 
aantal nieuwe 
woningen 

BAT 3 (rolstoel 
bewoonbaar) 
aantal nieuwe 
woningen 

Brusselsepoort     65 

Mariaberg   145   

Pottenberg   142   

Malpertuis 9 119 12 

Caberg   50   

Wyckerpoort 8 33   

Wittevrouwenveld 119 174 98 

Nazareth   28   

Limmel 42   24 

Scharn   28   

Amby   40   

Heer   80   

Totaal 178 839 199 

 
De woningcorporaties voegen dus op verschillende locaties levensloopgeschikte 
woningen toe.  
 
Een concreet voorbeeldproject is: 
Maasvallei gaat in Heer in 2022 circa 25, 2024 circa 30 en in 2025 circa 10 woningen 
slopen om op deze locaties in het totaal circa 60 appartementen met lift en circa 15 
bungalows te realiseren. 
Daarnaast wordt er bij de bouw van appartementen standaard gestuurd op (zoveel 
mogelijk) levensloopbestendigheid. 

    

Vraagnummer: 5.51 

Pagina:  76 

Vraag: Maatwerkdienstverlening 18+ 
Vanaf 2026 stijgen de baten  door de verhoging van het abb. Tarief hulp bij het 
huishouden. Anderzijds vernemen wij dat er steeds minder hulp geboden wordt.  
Dit conflicteert met het streven om mensen langer zelfstandig te laten wonen.  
Denkt u dat er mensen verstoken blijven van hulp door de stijgende kosten?  
Kunnen wij mensen een compensatie aanbieden zodat ook deze hulp kunnen blijven 
ontvangen?  
 

Antwoord: Nee, de verwachting is niet dat zorgbehoeftigen vanwege de hogere eigen bijdrage van 
hulp verstoken blijven. De toekomstige eigen bijdrage systematiek zal net zoals in het 
verleden rekening houden met de financiële draagkracht van de zorgvrager. Gemeenten 
kunnen daarnaast beleid ontwikkelen om de (toekomstige) landelijke eigen bijdrage te 
matigen. Ten slotte kunnen zorgvragers - in het uiterste geval - bijzondere bijstand 
aanvragen ter compensatie.  

    

Vraagnummer: 5.52 

Pagina:  77 

Vraag: Maatwerkdienstverlening 18- 
Verschuiving van geïndiceerde hulp naar vrij toegankelijke ondersteuning 18-. Waarom 
niet meer inzetten op preventie via bijvoorbeeld Trajekt /Jongerenwerkers? 
 

https://maastricht.parlaeus.nl/user/bestuursdocument/action=showdoc/gd=26944/RIB_-_Meerjarige_prestatieafspraken_2022-2026.pdf
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Antwoord:  De inzet van jeugd- en jongerenwerk van Trajekt is een vrij toegankelijke vorm van 
ondersteuning. Daar zetten we op in. 

    

Vraagnummer: 5.53 

Pagina:  81 

Vraag: Geëscaleerde zorg 18- 
Er zijn voor crisishulp te weinig opvangplekken, Meermaals staan de zorgmedewerkers 
met de rug tegen de muur. Wordt er gewerkt aan meer/voldoende opvangplekken voor 
crisisopvang?  
 

Antwoord: Het verblijf op een crisisplek is een uiterste middel. Ons beleid is dan ook gericht op 
preventie en inzet van ambulante crisishulp in het gezin zodat de jongere niet uit huis 
hoeft. Als verblijf op een crisisplek onontkoombaar is zou dit zo kort mogelijk moeten 
duren door snelle terugkeer naar huis of doorstroom naar passende vervolghulp. 
Overigens financieren wij aanbieders van crisishulp niet op basis van het aantal 
crisisbedden, maar ontvangen zij een lumpsum op basis waarvan zijn kunnen inzetten 
wat nodig is. 

    

Vraagnummer: 5.54 

Pagina:  88    

Vraag: Ambitie coalitie 5.C12: Herijking van het afvalbeleid. 
De effecten van de drie pijlers worden gemonitord en waar nodig bijgestuurd. Hoe ziet 
die monitor er uit? 
 

Antwoord: De gemeente Maastricht laat de beeldkwaliteit schouwen door een externe partij. De 
resultaten hiervan worden (met inzicht in tijd en locatie) vastgelegd. Ook worden de 
opruimacties met scholen, buurten en verenigingen gemonitord. Momenten van 
uitvoering, aantal deelnemers, doelgroep en aantal opgeruimde volle zakken zwerfvuil 
worden bijgehouden. 

    

Vraagnummer: 5.55 

Pagina:  88   

Vraag: Ambitie coalitie 5.C12: Herijking van het afvalbeleid. 
  
De effecten van de drie pijlers worden gemonitord en waar nodig bijgestuurd.  
Welke bijsturingen hebben er al plaatsgevonden en waarom? 
 

Antwoord: De inzet van Stadsbeheer Maastricht wordt mede bepaald door de resultaten van 
beeldkwaliteitsmonitoring. Daar waar beeldkwaliteit structureel tekort schiet, verhoogt 
Stadsbeheer de inzet van schoonploegen. 
Er is sprake van een wisselwerking tussen CNME en gemeente Maastricht over de inzet 
van educatie (aantal en locatie met grotere afvalproblematiek, inhoud boodschap). 

    

Vraagnummer: 5.56 

Pagina:  100 

Vraag: Woningbouw 
Veerkrachtige wijken heeft vele thema's waar het realiseren van een fijne betaalbare 
woonomgeving. Stikstof problematiek stagneert ook de woningbouw in onze stad. In dit 
kader zou het wenselijk zijn als de woningbouw op o.a. het Trega-Zinkwitterrein meer 
voortgang zou boeken. Wij weten dat wij als gemeente niets liever willen dan z.s.m. onze 
woonopgave invullen en uitvoeren. Ook hier is namelijk een groot deel sociale 
woningbouw voorzien.  
  
Wat is de status van deze plannen en kan er al meer duidelijkheid verschaft worden over 
het tijdspad? 
 

Antwoord: Uw raad is op 31 maart en 14 juli 2023 per raadsinformatiebrief nog geïnformeerd over 
de laatste stand van zaken ten aanzien van Trega Zinkwit.  
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Hierbij werd gemeld dat er in de komende periode opnieuw wordt onderzocht welke 
alternatieve manieren er zijn om onzekerheden en risico’s beheersbaar te maken. Als 
gevolg van stikstofregels is een integraal bestemmingsplan met rechtstreekse bouwtitels 
voor het gehele gebied niet mogelijk. De ontstane ‘pas op de plaats situatie’ is feitelijk 
nog steeds aan de orde is. 
 
Naast de wens om tempo te maken, blijft ook de aandacht gericht op de kwaliteit, het 
draagvlak en de haalbaarheid van de plannen. Gezien de complexiteit van de ontstane 
situatie is het lastig om hiervoor een concrete planning te geven. Indien en zodra 
hierover meer duidelijkheid is, wordt uw raad hierover geïnformeerd.  
 
In de algemene zin kunt u informatie over diverse woningbouwprojecten in Maastricht 
vinden op de Plancapaciteitsmonitor Limburg.  
Deze website wordt circa een keer per jaar aangevuld en geüpdatet met de dan 
beschikbare informatie. Omdat de gemeente zelf geen woningen bouwt zijn we echter 
afhankelijk van de gegevens die ontwikkelaars en woningcorporaties met ons delen 

    

Vraagnummer: 5.57 

Pagina:  110 

Vraag: Bestuur 
Wij zien weinig concreets m.b.t. (Eu)regionale samenwerking in deze begroting. Wij 
begrijpen dat dit een dynamisch begrip is. Kunt u ons aangeven op welke manier wij als 
centrumgemeente deze (Eu)regionale samenwerking verder vorm kunnen geven?  
 

Antwoord: Maastricht werkt in de Euregio in verschillende gremia samen met partners van over de 
grens; als voorzitter van het MAHHL+ samenwerkingsverband (Maastricht, Aachen, 
Heerlen, Hasselt, Luik, Sittard-Geleen & Genk), binnen de Euregio Maas-Rijn (EMR) en op 
bilaterale basis. We willen zo concreet mogelijk samenwerken, bij voorkeur op 
projectniveau, met als doel het verminderen van grenseffecten voor inwoners van 
Maastricht en de Euregio. Daartoe zijn we onze bilaterale contacten met onze 
grensgemeenten aan het versterken. Rondom relevante lobbydossiers zoeken we actief 
verbinding met partners uit de Euregio. 
 
Regionaal wordt er samengewerkt in formele settings zoals in gemeenschappelijke 
regelingen of via sectorale overlegstructuren. Op grond van de bevindingen van het 
onderzoek naar bestuurlijk regionale ecosystemen in Zuid-Limburg, waarover uw raad bij 
raadsinformatiebrief van 31 mei 2023 (2023.02456) is geïnformeerd, zal met 
betrokkenen bezien worden of en hoe meer efficiëntie in de samenwerking kan worden 
bereikt. 
 

Vraagnummer: 5.58 

Pagina:  110  

Vraag: Bestuur 
De in 2023 opgestarte dialoog om te komen tot een veerkrachtige wijkbenadering. Heeft 
deze dialoog ook met betrokken bewoners plaatsgevonden in het kader van participatie? 
 

Antwoord: Deze dialoog bevindt zich nog in de opstartfase en gaat zich richten op alle relevante 
actoren binnen het ecosysteem van de twee wijken, waaronder nadrukkelijk ook 
inwoners. 

    

Vraagnummer: 5.59 

Pagina:  290  

Vraag: Veerkrachtige wijken 
Gaat u tijdens het in werking brengen van deze processen ook de keyplayers aan het 
werk zetten. Dit om geen achterstand op te lopen bij het integraal aanpakken van 
voorkomende problemen. (gemeente, handhaven, afdeling veiligheid, politie, trajekt, 
woningstichtingen etc.) 
 

Antwoord: Essentie van de veerkrachtige wijkenbenadering is om binnen de wijken Nazareth en 
Pottenberg gezamenlijk (o.a. inwoners, maatschappelijke partners, gemeente) vanuit 

https://pcmlimburg.nl/
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open dialoog te komen tot betere oplossingen. Het gaat dus inderdaad om 
krachtenbundeling vanuit integraliteit. De gemeente is hierbij gelijkwaardig partner, die 
net als anderen bijdraagt aan gezamenlijk verkende en geformuleerde oplossingen.   

    

Vraagnummer: 5.60 

Pagina: 112 

Vraag Verkiezingen 
Dit jaar en volgend jaar organiseren we verkiezingen (TK23 en EP24).  
In verschillende gemeenten ontstaat een financiële ‘tegenvaller’ door het moeten 
organiseren (onverwachts) van de TK23. Klopt het dat het Rijk dit niet zal vergoeden aan 
gemeenten? Wat betekent dit voor Maastricht? 
 

Antwoord:  Gemeenten ontvangen jaarlijks een vergoeding van het rijk voor het organiseren van de 
diverse verkiezingen. Deze worden in een reserve gestopt. In de vergoeding is 
verdisconteerd dat als het kabinet valt, de kosten van een tussentijdse verkiezing ten 
laste van de reserve komen. Dit is ook altijd zo geweest. 
  

Vraagnummer: 5.61 

Pagina:  112 

Vraag: Callcenter 

 
In 2022 kregen de bellers in 44% van de gevallen binnen 20 sec. een medewerker aan de 
lijn. In 2024 moet dit 80% zijn. Hoe gaan wij dit regelen?  
 

Antwoord:  Per 2023 is daarom de servicenorm aangepast naar in 80% van de gevallen binnen 1 
minuut een medewerker aan de lijn, en is er personeel in het callcenter bijgekomen. 

    

Vraagnummer: 5.62 

Pagina:  137 

Vraag: Formatieontwikkeling 
Het lukte zoals bij vele bedrijven niet de functies in te vullen. Zou dit te maken kunnen 
hebben dat aan de voorkant niet goed geselecteerd wordt en kandidaten te snel worden 
afgewezen?  
 

Antwoord: Nee, kandidaten worden niet te snel afgewezen. Wij hebben inderdaad te maken met 
een krappe arbeidsmarkt waardoor het lastig(er) is om sommige vacatures goed in te 
vullen.  
 
Dit maakt juist dat wij aan de voorkant zeer zorgvuldig omgaan met het selectieproces 
en zoeken naar de mogelijkheden van een kandidaat in plaats van te kijken naar redenen 
om iemand af te wijzen. Desondanks moeten we op basis van brief, cv en voor de 
uitgenodigde kandidaten ook een gesprek, de afweging maken of we voldoende 
ontwikkelbare basis hebben om met een kandidaat in zee te gaan. 

    

Vraagnummer: 5.63 

Pagina: 260 

Vraag: Begrotingssubsidie 2024 
Waarom ontvangt UNU-MERIT een subsidie van €323.493 en welke overeenkomst met 
het Rijk ligt hieraan ten grondslag? 
 

Antwoord: UNU MERIT draagt als internationale kennisinstelling en vertegenwoordiging van de 
Verenigde Naties bij aan het internationale profiel van de stad. Jaarlijks verstrekt de 
gemeente aan UNU MERIT een subsidie ten behoeve van een tegemoetkoming van de 

Prestatie-indicatoren Realisatie Begroting 

2018 2019 2020 2021 2022 2024 
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huisvestingslasten. Dit berust op Het Memorandum van Overeenstemming tussen het 
Koninkrijk der Nederlanden en de Universiteit van de Verenigde Naties, de dato 11 mei 
1989. Dit Memorandum stelt in Lid III Huisvesting en voorzieningen, dat de 
desbetreffende autoriteiten in Maastricht een gebouw beschikbaar stellen ten behoeve 
van het Instituut, en dat deze autoriteiten ook op hun kosten zorgdragen voor het groot 
onderhoud van het gebouw. Aan deze verplichting is geen einddatum bepaald. Op 
verzoek van UNU MERIT is de tegemoetkoming voor groot onderhoud in 2015 veranderd 
naar een tegemoetkoming voor de huur, per jaar vermeerderd door de indexatie van 
WOM Belvedère. 
 

Vraagnummer: 5.64 

Pagina:  261 

Vraag: Subsidieregeling 

 
Voor verduurzaming van gebouwen binnen Maastricht tbv organisaties en 
ondernemingen staat een bedrag van 2.103.000 Euro.  
Wat is hier voorheen van gebruikt ? Ergo; hoe bekend is deze subsidie bij betrokken 
partijen ? En kan deze subsidie breder bekend gemaakt worden bij betrokken partijen? 
 

Antwoord: Tot op heden zijn er 4 aanvragen ingediend. Deze aanvragen zijn momenteel in 
behandeling. De oorzaak van de weinige aanvragen die tot op heden zijn ingediend is 
niet zozeer gelegen in gebrek aan bekendheid bij de doelgroepen. Organisaties die op 
structurele basis subsidie ontvangen zijn hierover geïnformeerd. De belangrijkste 
oorzaak is dat voor de aanvraag van subsidie offertes van aannemers moeten worden 
verstrekt en – in het geval van een subsidieaanvraag voor het nemen van 
verduurzamingsmaatregelen – een energiescan. Het aanvragen van offertes en het laten 
verrichten van een energiescan kost in de huidige markt veel tijd. Hierdoor worden 
aanvragen vermoedelijk dan ook later ingediend. 
 
De regeling is breed gepromoot via de diverse kanalen (eigen gemeentelijke pagina, 
social media, de media van partners als de SIM en het Centrummanagement Maastricht). 
De werkelijkheid is dat communicatie veel herhaling vergt. Deze berichten sneeuwen 
vaak onder in de vele media die ondernemers ‘bestoken’. Met name één-op-één 
contacten leveren hier de gewenste aanvragers. 

    

Vraagnummer: 5.65 

Pagina:  282 

Vraag: Projecten wonen en wijken 
Verkoop hoeve Rome in Limmel 2021!  Recent had de fractie contact met buurtbelangen 
limmel. In hoeverre worden zij meegenomen in de voortgang van het proces ? 
 

Antwoord:  Over de verkoop van de hoeve is uw raad middels raadsinformatiebrief op 10 januari 
2023 geïnformeerd. Met de huidige gebruikers van de schuur en de kinderboerderij 
loopt het gesprek over het formaliseren van het gebruik. Daarbij is ook de Buurtraad 
Limmel betrokken. 

    

 

Vraagnummer: 5.66 

Pagina:  284 

Vraag: Projecten wonen en wijken 
Oppimpen centrum de Heeg in casu Roserije. Dit stukje is multi-interpretabel, het 
bestaat uit “alsen”en “maren”.Kan dit specifieker en duidelijker , zeker naar de 
buurtbewoners toe. 
 

  Naam regeling Doel Doelgroep Budget of 
subsidieplafond 

  Programma 6 Sociaal domein       

21 Subsidieregeling Stimulering 
verduurzaming vastgoed Maastricht 
2023-2024.  

Organisaties en ondernemingen kunnen subsidie 
aanvragen voor verduurzaming of een energiescan 
van één of meer gebouwen gelegen in de gemeente 
Maastricht. 

ondernemers en 
organisatie/ 
instellingen 

Totaal 
subsidieplafond:     € 
2.103.000 
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Antwoord:  De bewoners van De Heeg (en uw raad) zijn middels een bewonersbrief op 13 juli 2023 
geïnformeerd over de verkoop van het winkelcentrum van Orange Capital aan CRA 
Vastgoed. Met deze nieuwe eigenaar, de woningbouwcorporaties, ondernemers en 
bewoners wordt gekeken hoe het winkelcentrum een stevige impuls kan krijgen. Zoals 
ook recent in de beantwoording van schriftelijke vragen over De Heeg is aangegeven, 
verdiept CRA zich momenteel in de opgave en de context en in het leren kennen van de 
bewoners en gebruikers van het gebied. De eerlijke boodschap is dan ook dat er de 
komende periode nog behoorlijk wat energie en tijd nodig is om tot een concrete aanpak 
te komen. Het is de wens van alle betrokken partners om dat vooral zorgvuldig en in 
gezamenlijkheid te doen. 

    

Vraagnummer: 5.67 

Pagina:  291 

Vraag: Ontwikkeling Randwyck – beheer openbare ruimte 
Berichten dat dit proces vele jaren gaat duren, stellen wij de vraag; “Wat doet u in de 
tussentijd om het gebied niet te laten verloederen ? Hoe houdt u het sjiek en sjoen?  
 

Antwoord:  De openbare ruimte in Randwyck wordt onderhouden op het door de Raad vastgestelde 
onderhousniveau. Grote delen van het gebied zijn in eigendom van derden waardoor de 
zeggenschap over het beheer en onderhoud niet bij de gemeente Maastricht ligt. 

 
  



Beantwoording technische vragen Begroting 2024, deel 1                                                                                                                   62 

10 Fractie: SP 

    

Vraagnummer: 10.1 

Pagina:  13 

Vraag: Openbare orde en veiligheid 
  
Hoe verhoudt de wens uit het coalitieakkoord 2022 - 2026 om de inzet van boa’s in 
de nachtelijke uren opnieuw in te voeren, en de uitbreiding van het aantal boa’s, zich tot 
de relatief geringe groei van de begrotingen op taakveld 1.2 (Openbare orde en 
veiligheid) voor de jaren 2024 en verder? 
 

Antwoord: Bij de vaststelling van de begroting 2023 zijn structureel aanvullende middelen ter 
beschikking gesteld ten behoeve van de versterking/professionalisering van de 
handhavingsorganisatie. Het proces om te komen tot deze versterking/ 
professionalisering is in volle gang. In de recente raadsinformatiebrief die op 17 oktober 
j.l. aan de gemeenteraad is verzonden, is eea verder toegelicht. Daarbij is de 
gemeenteraad ook gevraagd om de organisatie de komende tijd de ruimte te geven om 
(met de toegekende structurele middelen) de ingezette ontwikkeling verder door te 
voeren. 

    

Vraagnummer: 10.2 

Pagina:  14 

Vraag: Openbare orde en veiligheid 
Hoe vordert het met de inzet van de boa’s in de nachtelijke uren en de uitbreiding 
van het aantal boa’s, zoals het college blijkens het coalitieakkoord 2022 – 2026 
wenst te doen? 
 

Antwoord: Op dit moment wordt gemiddeld genomen 1 patrouille boa’s op iedere donderdag tot en 
met zaterdag ingezet tot 02.00 uur (overige dagen is team Handhaven Openbare Ruimte 
actief tot 22.30 uur). Dit betekent dat er op uitgaansavonden en op die momenten dat er 
in de avond en nachtelijke uren de meeste inzet wordt gevraagd ook op die tijden BOA’s 
in dienst zijn om adequaat te reageren op overlastmeldingen e.d.. Dit betekent overigens 
niet dat alle meldingen ter plaatse altijd tot volle tevredenheid kunnen worden 
afgehandeld maar de ervaring leert dat door het snel opvolgen van klachten en 
meldingen vaak ook snel een verbetering van de situatie bereikt kan worden en dat veel 
burgers ook bereid zijn om gevolg te geven aan de verzoeken die vanuit de BOA’s 
worden gedaan. 
 
Voor wat betreft de stand van zaken omtrent de versterking van het team wordt 
verwezen naar de recente raadsinformatiebrief zoals genoemd bij de beantwoording van 
vraag 10.1. Deze raadsinformatiebrief is rechtstreeks te raadplegen via de navolgende 
link: 
https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/bestuursdocument/action=showdoc/gd=02228
082a02a8a2202a288a2bd4f9743/RIB_-
_Stand_van_zaken_Handhaven_Openbare_Ruimte.pdf 
 

    

Vraagnummer: 10.3 

Pagina:  17 

Vraag: Ambitie coalitie 2.M1: 
We werken verder aan het slechten van nog resterende oost-west-barrières, zoals het 
spoor, denk aan de ambities rondom de stationsomgeving. Hiervoor gaan we actief 
lobbyen richting het Meerjarenprogramma 
Infrastructuur, Ruimte en Transport (Mirt) van de rijksoverheid, in samenhang met de 
omvorming van Maastricht tot doorreisstation. Plannen van betrokken inwoners worden 
daarbij meegewogen. 
  
a. Gaat het hier om elke ‘betrokken inwoner’ of om een selecte groep ervaren en reeds 

betrokken inwoners? 

https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/bestuursdocument/action=showdoc/gd=02228082a02a8a2202a288a2bd4f9743/RIB_-_Stand_van_zaken_Handhaven_Openbare_Ruimte.pdf
https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/bestuursdocument/action=showdoc/gd=02228082a02a8a2202a288a2bd4f9743/RIB_-_Stand_van_zaken_Handhaven_Openbare_Ruimte.pdf
https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/bestuursdocument/action=showdoc/gd=02228082a02a8a2202a288a2bd4f9743/RIB_-_Stand_van_zaken_Handhaven_Openbare_Ruimte.pdf
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b. Als het elke betrokken inwoner betreft, hoe kunnen die hun plannen voor de 
stationsomgeving dan het best kenbaar maken? 

c. Is het college bereid om hier een stadsbrede vorm van burgerconsultatie over te 
organiseren, of blijft het bij het plan ‘Boven het Spoor’? 
 

Antwoord: a. Plannen van betrokken partijen nemen we serieus indien deze plannen op tafel 
komen. 
 

b. Afhankelijk van het initiatief zijn er meerdere kanalen via bijv. het gemeentebestuur, 
ambtelijk via verschillende contacten en/of gesprekken of via diverse contactpunten 
die de gemeente heeft. 

 
c. Op dit moment ziet het college geen aanleiding om een stadsbrede vorm van 

burgerconsultatie te organiseren gericht op dit specifieke onderwerp. Indien er 
grootschalige initiatieven plaatsvinden die veel betrokkenen raken, zal het gesprek 
voeren over deze plannen uiteraard onderdeel zijn. Wel denken we vanuit diverse 
perspectieven als o.a. actualisatie omgevingsvisie 2040 na over het stationsgebied, 
de te slechten barrière en nemen we dit mee in de gesprekken. 

    

Vraagnummer: 10.4 

Pagina:  25 

Vraag: Openbaar vervoer 
Ambitie coalitie 10.C1:  
(Behoefte)onderzoek naar een betere en snellere openbaar vervoersverbinding 
(intercity) tussen Maastricht, Heerlen en Sittard-Geleen, met meer en latere 
vertrektijden. 
  
Waarom worden “betaalbaar” en “toegankelijk” niet meegenomen in het 
(behoefte)onderzoek naast “beter” en “sneller”? 
 

Antwoord: De oorspronkelijke ambitie was gebaseerd op meer en snellere treinverbindingen tussen 
Maastricht en Sittard-Geleen en Maastricht-Heerlen. Gaandeweg het onderzoek is 
geconstateerd dat het ov gebruik zich landelijk in een neerwaartse spiraal bevindt. Een 
inzet op meer en latere treinen gaat deze spiraal niet doorbreken. Het onderzoek is 
daarom breder opgezet, kijkend naar de gehele spoordriehoek in Zuid-Limburg, waarbij 
we toewerken naar een ontwikkelpad voor het ov in de regio: het spoors 
ontwikkelperspectief. Dit ontwikkelpad bekijkt in brede context welke mogelijkheden er 
zijn ter stimulatie van ov en aan welke randvoorwaarden voldaan moet worden. 
Toegankelijkheid en betaalbaarheid krijgen daarmee ook een plaats in het onderzoek. 

    

Vraagnummer: 10.5 

Pagina:  30 

Vraag: Ambitie coalitie 7.C10: 
Circulaire economie bevorderen en in samenwerking met ondernemers en 
Samenwerkende Industrieterreinen Maastricht (SIM) hiervoor concrete plannen maken. 
  
Het SIM project gaat vooralsnog niet door. Wat betekent dat voor de ambities van het 
college op dit punt? Is er een alternatief plan om de doelen toch te behalen? 
 

Antwoord: Het SIM project ‘Circulaire Bedrijventerreinen’ is gestart in september 2021. Recent 
hebben we van de SIM vernomen dat zij verwachten het project in 2024 af te ronden. Na 
afronding zal samen met de SIM de vervolgstappen worden besproken. Ook wordt de 
aansluiting gezocht op het gebied van slimme logistiek en vervoer, bijvoorbeeld over 
water. 

    

Vraagnummer: 10.6 

Pagina:  30  

Vraag: Brightlands Maastricht Health Campus 
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Er wordt over zowel een tweede als een derde incubator gesproken. Wat is het verschil 
tussen deze twee incubators? 
 

Antwoord: In het coalitieakkoord wordt abusievelijk gesproken over het realiseren van een tweede 

incubator (ambitie 7.C2). Er zijn momenteel al twee incubators op de Brightlands 

Maastricht Health Campus. Bedoeld wordt dan ook dat we met onze campuspartners 

een derde incubator willen realiseren. 

    

Vraagnummer: 10.7 
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Vraag: Regionale Economische samenwerking 
Het versterken van de Euregionale en internationale arbeidsmarkt komt al jarenlang 
terug in begrotingen en beleidsstukken, maar komt feitelijk nooit echt van de grond. Wat 
gaat het college anders doen zodat het dit keer wel succesvol zal worden? 
 

Antwoord: De afgelopen jaren zijn grote stappen gezet met de ontwikkeling van de Euregionale en 
internationale arbeidsmarkt. Met succes. 
Op niveau van Zuid-Limburg zijn successievelijk ontwikkeld het Expat Centre Maastricht 
Region (ECMR, met aansluiting van de IND), Grensinfopunt (GIP) Aken Eurode, Service 
Grensarbeid (SGA) Kerkrade, GIP Maastricht, SGA Maastricht en de Talent Coalition. Zij 
werken ten bate van de inwoner van (Eu)regio en haar werkgevers, op alle niveaus van 
kennis en kunde. 
 
Het succes is aantoonbaar aanwezig: de GIP' s zien bv een stijging van meer dan 70% van 
het aantal klantcontacten tussen 2019 - 2022 (van samen 6.884 tot 11.963). Het ECMR 
kent een stijging van 60% *van 1.420 tot 2.266). 
Wat draagvlak betreft, bij deze diensten zijn voorts een groot aantal stakeholders 
aangesloten, zoals het UWV, de werkgeverservicepunten van Zuid-Limburg, 
Bundesagentur für Arbeid en de Vlaamse Dienst arbeidsbemiddeling. Het Ministerie van 
Sociale Zaken en Werkgelegenheid en de Provincie Limburg zijn als belangrijke 
medefinanciers aangetrokken. 
 
Op dit moment werken de drie centrumgemeenten Maastricht, Heerlen en Sittard-
Geleen samen aan de ‘aanpak van de Euregionale en Internationale arbeidsmarkt’. 
Maastricht voert hierin de regie. Hiervoor wordt een samenwerkingsovereenkomst 
tussen de drie gemeenten voorbereid, op basis waarvan de drie gemeenten vanuit het 
regionaal belang bijdragen aan alle diensten. Doel is het borgen van deze diensten als 
basisinfrastructuur voor de arbeidsmarkt van Zuid-Limburg. 

    

Vraagnummer: 10.8 
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Vraag: Economische ontwikkeling - station Maastricht Randwyck.   
Wat is de reden dat station Maastricht Randwyck opgewaardeerd moet worden? Aan 
welke eisen voldoet het station niet in zijn huidige vorm? 
 

Antwoord: Het huidige station Maastricht Randwyck is verouderd en voldoet onvoldoende aan de 
wensen van de gebruikers en de ambities van de Brightlands Maastricht Health Campus. 
Met name op het vlak van comfort en beleving scoort het station laag en ook de 
aspecten veiligheid en gemak zijn aandachtspunten. Een en ander leidt ertoe dat 
reizigers niet/onvoldoende gestimuleerd worden om het OV te gaan gebruiken. 
 
Begin volgend jaar wordt nauwkeurig uitgezocht op welke aspecten het station minder 
goed of slecht scoort en wat de potentie is van station Maastricht Randwyck. Daartoe zal 
gezamenlijk met ProRail en NS alsook de gebiedspartners een ‘handelingsperspectief’ 
worden opgesteld. 

    

Vraagnummer: 10.9 

Pagina:  34 
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Vraag: Team Ondernemen Maastricht (TOM) 
De oprichting van TOM wordt beschreven. Zijn de huidige instanties in Maastricht voor 
de doelgroep van ondernemers niet adequaat of effectief genoeg? Wat gaat het TOM 
aanvullend doen? 
 

Antwoord: TOM maakt onderdeel uit van het Team Economie en Cultuur en is al vele jaren het 
centrale aanspreekpunt/loket voor ondernemers. Kerntaak is het begeleiden van 
bedrijfsinitiatieven en (vergunning)vragen van bestaande en nieuwe bedrijven. TOM 
heeft een tweewekelijks inloopspreekuur in het Eiffelgebouw. Hier wordt door 
ondernemers gebruik van gemaakt. Daarnaast werkt TOM op afspraak. TOM verzorgt 
verder voorlichtingsbijeenkomsten. 

    

Vraagnummer: 10.10 
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Vraag: Team Ondernemen Maastricht (TOM) 
Wat gaat het TOM jaarlijks kosten? Gaat het totale budget voor de ondersteuning van 
ondernemers in Maastricht omhoog t.o.v. vorige jaren. 
 

Antwoord: TOM heeft een werkbudget van € 129.000,-   en is vooral bedoeld voor lidmaatschappen, 
communicatie, organiseren van zakelijke events/bijeenkomsten en abonnementen. 

    

Vraagnummer: 10.11 
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Vraag: Economische promotie 
Zou het college kunnen toelichten hoe het er momenteel voorstaat met de bedrijvigheid 
en  economische dynamiek in Maastricht? Hoe is het college van plan om te toetsen of 
deze beide zijn toegenomen in 2026? 
 

Antwoord: Voor economie hebben we diverse onderzoeken die als bron voor cijfers dienen. 
Variërend van publieke bronnen als de Kamer van Koophandel, CBS alsook 
specifiek lokaal onderzoek (door Locatus, Etil, NBTC etc.). Die cijfers kunnen we 
met regionale, landelijke cijfers en in tijd (door de jaren heen) met elkaar 
vergelijken. Zo zien we dat Maastricht in 2023 19,6 bedrijven per 10.000 
inwoners heeft terwijl het landelijk gemiddelde 16,7 is. Zo zien we dat in 
Maastricht het aantal starters nog steeds toeneemt terwijl dat landelijk 
nivelleert. We zien dat de leegstand in het centrum onder de 6% ligt terwijl er in 
de regio steden zijn met hogere percentages. Daarnaast is Maastricht een geliefde 

bestemming voor zowel dagbezoek als kort verblijf, waarbij in 2022 het aantal 
overnachtingen op eenzelfde niveau uitkwam als in 2019 en een stijgende lijn is te zien in 
het aantal overnachtingen. 
 

    

Vraagnummer: 10.12 
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Vraag: Economische promotie 
Wat houdt het “merk Maastricht” precies in?  
Kan het college toelichten welk soort evenementen wel en niet horen bij dit merk? 
 

Antwoord: Het huidige merk zoomt met name in op het goede leven in Maastricht. In alles. Het 
eeuwenlang bouwen aan cultuur, gebouwen, rituelen en bedrijven die mensen in een 
ander tempo en met meer liefde laten genieten, werken, ondernemen en leven. De 
vrijetijdseconomie is erop gebouwd. Dit is ook hetgeen waar Maastricht bekend om 
staat. Het maakt Maastricht tot de hoofdstad van het goede leven. 
 
De oplevering van de herijking van het merk Maastricht is voorzien voor het einde van 
2023. Hier wordt door Maastricht Marketing uitvoering aan gegeven. Op het moment 
dat schaarste zich voordoet zullen de betreffende evenementen langs een aantal criteria, 
conform uitvoeringsregeling, worden gelegd. Een van deze criteria is of het evenement 
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past bij het Merk Maastricht, waarbij locatiekeuze ook een rol speelt. De evenementen 
worden dus niet afzonderlijk beoordeeld maar pas bij schaarste met elkaar vergeleken. 

    

Vraagnummer: 10.13 

Pagina:  50 

Vraag: Cultuur 
 

  
Wat is het beoogde doel van het begroten van effectindicatoren zoals dat meermaals in 
de begroting gebeurt? Deze indicatoren worden telkens als groter dan of gelijk aan de 
gerealiseerde indicatoren begroot. Zit hier een reële schatting van de beoogde effecten 
achter? 
 

Antwoord: De in de begroting opgenomen effectindicatoren zijn een vertaling van de doelen uit de 
strategische cultuurvisie “cultuur maakt Maastricht, Maastricht maakt cultuur”. Wanneer 
we binnen de begroting dezelfde hoeveelheid middelen inzetten om mensen cultuur te 
laten maken en/of meemaken dan proberen we daarmee toch steeds te verbeteren door 
met partners een gevarieerder en toegankelijker aanbod te realiseren, dat meer mensen 
bereikt. Dat vraagt ook experimenteren en lukt niet altijd, daarom is het doel minimaal 
om een zelfde % van de inwoners te bereiken. 

    

Vraagnummer: 10.14 
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Vraag: Kosten onderhoud groenvoorzieningen (NIBOR) 
  
Kan het college ons uitleggen waarom NIBOR zo onverwacht hoog in de begroting 
terecht komt. Waarmee gaat de post van 37 mln. gedekt worden vragen wij ons af. Er is 
de laatste jaren geld naar onderwerpen gegaan omdat we positieve cijfers schreven. 
Feitelijk als we deze NIBOR meerekenen zoals dat gehoord zou hebben, zijn die 
bijdragen/uitgaven wellicht onterecht gedaan. Moeten deze gedane investeringen dan 
niet geheel of gedeeltelijk worden teruggedraaid om de zaak zuiver te houden. 
 

Antwoord:  De vorige IBOR-nota dateert van 2017; deze was niet tot op het niveau van een 
financiële raming uitgewerkt, deze uitwerking is opgenomen in de leidraden. De raming 
van de lasten t/m 2023 is gebaseerd op de onderliggende leidraden. In de NIBOR 2024-
2028 hebben wij bewust een verdiepingsslag opgenomen, zodat inhoudelijke en 
financiële kaders beter verbonden zijn en integraal door de Raad kunnen worden 
geaccordeerd. De lasten voor 2024 zijn gebaseerd op de nieuwe IBOR-nota.  
 
Ten behoeve van deze geactualiseerde IBOR-nota hebben wij, als onderdeel van de 
verdere verbetering van ons asset management, opnieuw kritisch gekeken naar de staat 
van onderhoud van de openbare ruimte en het benodigde budget om deze cyclisch goed 
te kunnen onderhouden. Hieruit is naar voren gekomen dat er de komende jaren o.a. 
forse uitgaven benodigd zijn op het gebied van openbaar groen. In de IBOR-nota 2024-
2028, welke per 12 oktober jl. voor u beschikbaar is gekomen gaan we hier gedetailleerd 
op in. 

Effectindicatoren 

 

Realisatie Begroting 

2019 2020 2021 2022 2023 2024 

% Maastrichtenaren vanaf 18 jaar dat:        

-       de afgelopen 12 maanden minstens één 
keer per maand een culturele activiteit 
heeft beoefend2b,4 

geen 

meting 38 30 31 35 >35 

-      de afgelopen 12 maanden een culturele 
activiteit heeft beoefend2b,4 

geen 

meting 
54 47 49 52 >52 

-      de afgelopen 12 maanden een bioscoop 
of filmhuis heeft bezocht2b 

geen meting 
41 60 67 >67 

% Kinderen van 6 tot 18 jaar dat:        

-       de afgelopen 12 maanden minstens één 
keer per maand een culturele activiteit 
heeft beoefend2c 

 

geen meting 42 52 >52 

-      de afgelopen 12 maanden een culturele 
activiteit heeft beoefend2c 

 

geen meting 
53 65 >65 

-      de afgelopen 12 maanden een bioscoop 
of filmhuis heeft bezocht2c 

geen meting 86 84 >84 
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Over de uitgaven waar u op doelt heeft de raad al besluiten genomen. De daarmee 
gemoeide investeringen zijn verwerkt in de huidige meerjarenbegroting die integraal ter 
besluitvorming voorligt. 
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Vraag: Ambitie coalitie 1.M3: 
Om de gewenste omslag binnen het sociaal domein (inclusief de veerkrachtige 
wijkenaanpak) te kunnen maken, om te werken vanuit en om samen te werken met 
mensen en buurten is eerst groot onderhoud nodig. De basis moet op orde. We moeten 
meer grip krijgen op de instroom en de uitstroom in de diverse regelingen, zodat we 
ondersteuning kunnen garanderen voor de mensen die het echt nodig hebben. We 
zetten onze inzet om meer grip te krijgen op het aantal en de kwaliteit van de aanbieders 
voort, om zo meer grip te krijgen op de uitgaven. Daarvoor hebben we ook betere data 
nodig. Zodat we weten wat de effecten zijn van ons beleid en tijdig kunnen bijsturen. Dit 
gaat allemaal niet vanzelf, daar is tijd en menskracht voor nodig. 
  
a. Er wordt gesproken over de basis moet op orde zijn. Wat betekent dit 

begrotingstechnisch. Hoort daar een getal bij?   
b. Het aantal aanbieders moet minder, dat betekent dat de aanbieders groter worden 

en groter is zeker niet altijd beter. Zie XONAR. Hoe ziet het college dit? Heeft het 
college het gewenste aantal aanbieders voor ogen. Zo ja, hoeveel zijn er dat dan?  

c. Het college wil ook kiezen op kwaliteit van aanbieder, heeft het college daar 
gevalideerde criteria voor? Is de kwaliteit nu dan slecht? 

d. Er is voor het hele veranderingsproces extra mankracht nodig. Hoeveel wordt daar 
intern voor begroot?  

e. Als de basis eenmaal op orde is worden die extra mensen dan weer ontslagen? Met 
andere woorden hoeveel tijdelijke medewerkers gaat de gemeente aanstellen? 
 

Antwoord: a. De basis op orde betekent dat onze primaire processen efficiënt en doelmatig zijn 
ingericht zodat we alle inhoudelijke ontwikkelingen kunnen opvangen en de 
inhoudelijke en financiële doelstellingen goed kunnen monitoren en bijsturen. Alle 
financiële en inhoudelijke ontwikkelingen landen uiteindelijk in de begrotingscyclus 
dus daar hoort verder geen specifiek getal bij. 
 

b. Een van de belangrijkste argumenten om met minder aanbieders te werken is dat dit 
de sturing op aanbieders vergroot. Het sturen op onze inhoudelijke doelstellingen is 
met minder aanbieders een stuk eenvoudiger dan met veel aanbieders. Hierbij is 
niet een specifiek aantal aanbieders als doelstelling gesteld. 

 
c. De huidige contracten en aanbestedingen zijn voorzien van vele kwaliteitscriteria 

waaraan moet worden voldaan. Deze criteria hadden in eerste instantie vooral als 
doel om goede zorg te leveren. In de huidige ontwikkelingen betekent kwaliteit 
daarnaast vooral ook dat aanbieders in staat moeten zijn om een grote bijdrage te 
leveren aan de gemeentelijke beleidsdoelstellingen.  

 
d. Het veranderproces is vooral ook een veranderproces van onze lijnorganisatie door 

op een efficiëntere en doelmatigere manier te werken. Omdat veel van onze 
medewerkers naast het werken aan nieuwe ontwikkelingen ook de ‘winkel open 
moeten houden’ vraagt dit extra veel van onze mensen.  Waar nodig wordt tijdelijk 
extra mankracht en expertise ingehuurd maar dit wordt zo veel als mogelijk beperkt. 
Naast het beschikbaar gestelde budget voor Duurzaam Sociaal Domein (DSD) 
worden de kosten voor mankracht binnen de reguliere budgetten opgevangen. 
 

e. De inzet van onze medewerkers gebeurt o.b.v. het vastgestelde functieboek. Hiertoe 
zijn geen extra tijdelijke functies opgenomen voor het op orde brengen van de basis. 
Wat wel soms gebeurt is dat sommige medewerkers met specifieke kennis tijdelijk 
(deels) een projectrol vervullen maar daarna teruggaan naar hun eigen functie. 
Hierbij worden geen mensen ontslagen. Soms wordt wel tijdelijk ingehuurd voor 
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specifieke kennis en/of expertise of het tijdelijk opvullen van functies maar dit 
betreft inhuurcontracten waarbij van ontslag geen sprake is. 
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Vraag: Samenkracht en burgerparticipatie 

 
In de tabel kun je duidelijk zien dat na een korte stijging van de lasten, zeg investeringen 
in Samenkracht en burgerparticipatie, deze weer afnemen richting 2027.  
In de beleidstukken wordt echter ruimschoots het grote belang beschreven en worden er 
grote ambities geëtaleerd. Qua budget wordt het echter steeds minder. Kan het college 
dit verklaren? 
 

Antwoord: Het afnemende budget is vooral te verklaren door de taakstelling bezuiniging subsidies 
(€1,500 mln structureel vanaf 2026 (€0,750 mln. in 2025) en de lagere uitgaven 
noodfonds energiecrisis met ingang van 2025, totaal €1,050 mln. 
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Vraag: Water 
 
Ambitie coalitie 2.M2: 
Ook werken we aan het versterken van de noord-zuid-relatie door de verbinding met de 
Maas te versterken (inclusief meer ruimte voor de rivier), gericht op veiligheid, op het 
versterken van de aantrekkelijkheid van de Maasoevers en de bereikbaarheid van beide 
zijden van de Maas. 
  
a. Kan het college toelichten op welke wijze aan deze ambitie uiting gegeven wordt? 
b. Gaat het hierbij slechts om het in onderzoek nemen van het project MAASSAAM van 

een bekende groep ondernemers, of kunnen ook andere burgers plannen indienen? 
Zo ja, hoe? 

c. Is het college bereid om hier een stadsbrede vorm van burgerconsultatie over te 
organiseren, of blijft het bij het plan MAASSAAM? 
 

Antwoord: a. Binnen de MIRT verkenning Maasoevers wordt integraal gekeken hoe 

gecombineerd gewerkt kan worden aan het geven van meer ruimte aan de rivier en 

tegelijk aan een doorlopende recreatieve route langs de Maas en versterking van 

stedelijke ontwikkelingslocaties langs de Maas. 

 

b. De ideeën vanuit MaassaaM worden hierin inderdaad daar waar relevant en 

uitvoerbaar meegenomen. Daarnaast wordt een participatief proces opgezet 

waarbij inwoners en andere betrokkenen ook ideeën kunnen aanleveren. Hiertoe is 

een eerste stap gezet met het publiceren van de kennisgeving voor het MIRT 

onderzoek die de start vormt van het proces waarbij dialoog met de stad en directe 

omgeving een belangrijk onderdeel vormt.  

 

c. Zoals aangegeven staat de mogelijkheid om ideeën aan te dragen open voor iedereen 

binnen de stad en directe omgeving. 

 

Vraagnummer: 10.18 
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Vraag: Investering Tweede incubator Randwyck (7.C2) 
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De gemeente gaat samen met de partners MUMC+, UM, Health Campus, LIOF en 
Medace een propositie ontwikkelen voor een Biomedische MakerSpace: een innovatie- 
en vitaliteitscentrum van 6.000 m2 welke huisvesting kan bieden aan (50 tot 100) 
startups en preventieve gezondheidszorg. In 2022 en 2023 wordt een plan van aanpak 
voor de nieuwe incubator samen met de partners opgesteld inclusief tijdpad voor de 
besluitvorming. Benodigd investeringsbedrag vanuit de gemeente bedraagt € 5 mln.  
  
Wij zouden graag een uitsplitsing zien van de begrote kosten van 5 mln. voor de twee 
incubator. 
 

Antwoord: De campuspartners (Universiteit Maastricht, Maastricht UMC+, gemeente Maastricht en 
Provincie Limburg) zijn voornemens om in het hart van de campus een nieuwe incubator 
te realiseren. Deze incubator zal als centrale campusfaciliteit verschillende functies 
combineren, zoals ruimtes voor startende bedrijven (kantoren en labs), alsook ruimtes 
voor ontmoeting, evenementen en onderwijs. Ook zal hier het Vitaliteitsloket van het 
MUMC+ worden gehuisvest, waar lifestylecoaches advies geven over een gezonde 
leefstijl. Het project bevindt zich momenteel in de initiatiefase, waarbij onder meer 
gekeken wordt naar de planning, de locatie en de financiering. Op dit moment is nog niet 
duidelijk wat de exacte kosten zijn voor het realiseren van de derde incubator en op 
welke wijze dit gefinancierd zal gaan worden. De gemeente heeft in de Begroting 2023 

vastgelegd dat zij EUR 5 miljoen zal bijdragen aan de realisatie van de incubator, welke 
nog apart gevoteerd dient te worden door de raad. 

 

 
12    Fractie: 50Plus 
  
Vraagnummer: 12.1 
Pagina:  - 
Vraag: Kunnen wij de spreadsheet van de begroting krijgen? 

 
Antwoord: Het gevraagde overzicht is hieronder weergegeven. 
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Vervolg tabel zie volgende pagina. 

  

begroting 

2024

begroting 

2025

begroting 

2026

begroting 

2027

begroting 

2024

begroting 

2025

begroting 

2026

begroting 

2027

begroting 

2024

begroting 

2025

begroting 

2026

begroting 

2027

Bestuur (0.1) 8.488 8.401 8.363 8.250 38 38 0 0 -8.450 -8.363 -8.363 -8.250

Burgerzaken (0.2) 5.132 5.132 5.132 5.132 2.057 2.057 2.057 2.057 -3.075 -3.075 -3.075 -3.075

Beh overige gebouwen/gronden (0.3) 8.207 8.207 8.208 7.909 7.602 7.438 7.441 7.444 -605 -770 -767 -465

Overhead (0.4) 68.175 67.420 68.084 67.605 3.632 3.632 3.649 3.692 -64.543 -63.788 -64.434 -63.913

Treasury (0.5) 9.988 12.039 12.820 13.168 10.714 10.851 10.798 10.710 726 -1.188 -2.021 -2.458

OZB - Woningen (0.61) 0 0 0 0 19.589 19.589 19.989 19.989 19.589 19.589 19.989 19.989

OZB - Niet woningen (0.62) 0 0 0 0 20.801 20.801 20.801 20.801 20.801 20.801 20.801 20.801

Parkeerbelasting (0.63) 0 0 0 0 9.087 9.087 9.087 9.087 9.087 9.087 9.087 9.087

Belastingen overig (0.64) 682 682 682 682 3.079 3.079 3.079 3.079 2.397 2.397 2.397 2.397

Alg uitkering en ov uitkeringen gem.fonds (0.7) 0 0 0 0 346.022 348.790 322.213 320.019 346.022 348.790 322.213 320.019

Overige baten en lasten (0.8) 24.135 23.826 20.953 21.457 117 628 628 628 -24.017 -23.198 -20.325 -20.829

Vennootschapsbelasting (0.9) 250 250 250 250 0 0 0 0 -250 -250 -250 -250

Mutaties reserves (0.10) 32.269 29.214 28.696 27.957 29.828 27.493 30.762 27.913 -2.442 -1.722 2.067 -44

Reultaat van baten en lasten (0.11) 4.300 11.626 2.703 680 0 0 0 0 -4.300 -11.626 -2.703 -680

Totaal 0. Bestuur en ondersteuning 161.627 166.799 155.890 153.091 452.567 453.483 430.506 425.419 290.939 286.684 274.616 272.328

Crisisbeheer en brandweer (1.1) 12.251 12.251 12.249 12.249 325 325 325 325 -11.926 -11.926 -11.924 -11.924

Openbare orde en veiligheid (1.2) 9.633 9.577 9.538 9.503 497 497 497 497 -9.136 -9.080 -9.041 -9.006

Totaal 1. Veiligheid 21.884 21.827 21.788 21.752 822 822 822 822 -21.062 -21.005 -20.966 -20.930

Verkeer en vervoer  (2.1) 31.691 31.924 28.441 28.406 680 680 680 680 -31.011 -31.244 -27.761 -27.725

Parkeren (2.2) 5.112 5.143 4.948 4.446 4.257 4.257 4.257 4.257 -856 -886 -691 -189

Recreatieve havens (2.3) 19 19 19 19 0 0 0 0 -19 -19 -19 -19

Economische havens en waterwegen (2.4) 791 7.089 409 407 0 0 0 0 -791 -7.089 -409 -407

Totaal 2. Verkeer, vervoer en waterstaat 37.613 44.175 33.817 33.277 4.937 4.937 4.937 4.937 -32.676 -39.238 -28.879 -28.340

Economische ontwikkeling  (3.1) 4.668 4.634 4.618 4.614 0 0 0 0 -4.668 -4.634 -4.618 -4.614

Fysieke bedrijfsinfrastructuur (3.2) 820 1.092 711 225 378 698 517 181 -442 -394 -194 -44

Bedrijvenloket en bedrijfsregelingen (3.3) 1.806 1.053 853 851 519 519 519 519 -1.288 -535 -335 -332

Economische promotie (3.4) 3.332 3.232 3.232 3.298 8.309 10.009 10.009 10.009 4.977 6.777 6.777 6.711

Totaal 3. Economie 10.627 10.011 9.414 8.988 9.205 11.225 11.044 10.708 -1.422 1.214 1.630 1.720

Onderwijshuisvesting  (4.2) 4.663 5.304 6.028 6.463 349 349 349 349 -4.314 -4.956 -5.679 -6.114

Onderwijsbeleid en leerlingzaken (4.3) 8.236 8.236 8.230 8.229 5.594 5.594 5.594 5.594 -2.641 -2.641 -2.635 -2.635

Totaal 4. Onderwijs 12.898 13.540 14.257 14.692 5.943 5.943 5.943 5.943 -6.955 -7.597 -8.314 -8.749

Sportbeleid en activering (5.1) 3.155 3.155 3.155 3.155 1.273 1.273 1.273 1.273 -1.882 -1.882 -1.882 -1.882

Sportaccommodaties (5.2) 10.848 10.791 10.671 10.527 4.403 4.403 4.403 4.403 -6.444 -6.388 -6.268 -6.123

Cultuurpresentatie, -productie en -participatie (5.3) 17.651 17.054 17.815 16.645 4.867 4.600 4.267 4.267 -12.784 -12.454 -13.548 -12.378

Musea (5.4) 834 827 727 727 240 240 240 240 -594 -587 -487 -487

Cultureel erfgoed (5.5) 1.944 1.950 1.570 1.592 0 0 0 0 -1.944 -1.950 -1.570 -1.592

Media (5.6) 6.788 6.803 6.799 6.795 684 680 680 680 -6.104 -6.123 -6.119 -6.115

Openbaar groen en (openlucht) recreatie (5.7) 11.989 11.936 12.041 12.087 23 23 23 23 -11.966 -11.913 -12.019 -12.064

Totaal 5. Sport, cultuur en recreatie 53.208 52.517 52.779 51.528 11.490 11.219 10.886 10.886 -41.718 -41.298 -41.893 -40.642

programma's en taakvelden

(bedragen x € 1.000)

lasten baten saldo
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begroting 

2024

begroting 

2025

begroting 

2026

begroting 

2027

begroting 

2024

begroting 

2025

begroting 

2026

begroting 

2027

begroting 

2024

begroting 

2025

begroting 

2026

begroting 

2027

programma's en taakvelden

(bedragen x € 1.000)

lasten baten saldo

Samenkracht en burgerparticipatie (6.1) 16.331 14.210 13.384 13.385 219 219 219 219 -16.112 -13.991 -13.165 -13.166

Toegang en eerstelijnsvoorzieningen (6.2) 18.764 18.811 18.859 18.859 2.406 2.406 2.418 2.447 -16.358 -16.405 -16.442 -16.413

Inkomensregelingen (6.3) 73.807 73.807 73.807 73.807 72.488 72.488 72.501 72.533 -1.319 -1.319 -1.306 -1.274

WSW en beschut werk (6.4) 22.964 22.078 22.142 21.848 5 5 5 5 -22.959 -22.073 -22.137 -21.843

Arbeidsparticipatie (6.5) 5.709 5.680 5.493 5.493 26 26 26 26 -5.683 -5.654 -5.467 -5.467

Maatwerkvoorzieningen (WMO) (6.6) 7.465 7.504 7.494 7.494 607 607 607 607 -6.858 -6.897 -6.887 -6.887

Maatwerkdienstverlening 18+ (6.71) - - - - - - - - - - - -

Hulp bij het huishouden (WMO) (6.71a) 18.538 18.538 18.538 18.538 1.184 1.050 2.422 2.413 -17.354 -17.488 -16.116 -16.124

Begeleiding (WMO) (6.71b) 12.387 12.387 12.387 12.387 481 481 888 880 -11.906 -11.906 -11.499 -11.507

Dagbesteding (WMO) (6.71c) 4.824 4.824 4.824 4.824 0 0 0 0 -4.824 -4.824 -4.824 -4.824

Overige maatw.(WMO) (6.71d) 246 246 246 246 30 30 30 30 -215 -215 -215 -215

Maatwerkdienstverlening 18- (6.72) - - - - - - - - - - - -

Jeugdhulp begeleiding (6.72a) 12.024 12.024 12.024 12.024 242 242 242 242 -11.783 -11.783 -11.783 -11.783

Jeugdhulp behandeling (6.72b) 12.872 8.835 8.835 8.746 158 158 158 158 -12.714 -8.676 -8.676 -8.588

Jeugdhulp dagbesteding (6.72c) 735 735 735 735 158 158 158 158 -576 -576 -576 -576

Jeugdhulp zonder verblijf overig (6.72d) 2.166 2.166 2.166 2.166 853 853 853 853 -1.313 -1.313 -1.313 -1.313

Pleegzorg (6.73a) 2.889 2.889 2.889 2.889 158 158 158 158 -2.731 -2.731 -2.731 -2.731

Gezinsgericht (6.73b) 1.274 1.274 1.274 1.274 158 158 158 158 -1.116 -1.116 -1.116 -1.116

Jeugdhulp met verblijf overig (6.73c) 8.341 8.341 8.341 8.341 158 158 158 158 -8.183 -8.183 -8.183 -8.183

Jeugdbehandeling GGZ zonder verblijf (6.74a) 476 476 476 476 158 158 158 158 -317 -317 -317 -317

Jeugdhulp crisis/LTA/GGZ-verblijf (6.74b) 1.704 1.704 1.704 1.704 158 158 158 158 -1.546 -1.546 -1.546 -1.546

Gesloten plaatsing (6.74c) 218 218 218 218 158 158 158 158 -60 -60 -60 -60

Geëscaleerde zorg 18+ (6.81) - - - - - - - - - - - -

Beschermd wonen (WMO) (6.81a) 21.523 21.599 22.251 22.251 314 314 619 613 -21.209 -21.286 -21.632 -21.638

(WMO) (6.81b) 11.500 11.500 11.148 11.148 865 916 967 967 -10.635 -10.584 -10.181 -10.181

Geëscaleerde zorg 18- (6.82) - - - - - - - - - - - -

Jeugdbescherming (6.82a) 2.273 2.273 2.273 2.273 50 50 50 50 -2.223 -2.223 -2.223 -2.223

Jeugdreclassering (6.82b) 542 542 542 542 50 50 50 50 -492 -492 -492 -492

Totaal 6. Sociaal domein 259.571 252.661 252.049 251.668 81.087 81.004 83.163 83.200 -178.485 -171.657 -168.887 -168.467

Volksgezondheid (7.1) 8.280 8.418 8.343 8.343 29 29 29 29 -8.251 -8.389 -8.314 -8.314

Riolering (7.2) 9.155 9.100 9.325 9.246 15.981 15.981 15.981 15.981 6.826 6.881 6.656 6.734

Afval (7.3) 20.731 20.880 20.898 21.035 28.672 28.819 28.837 28.975 7.941 7.940 7.939 7.939

Milieubeheer (7.4) 6.122 5.502 5.492 5.474 74 74 74 74 -6.047 -5.428 -5.418 -5.400

Begraafplaatsen en crematoria (7.5) 761 761 761 761 527 527 527 527 -234 -234 -234 -234

Totaal 7. Volksgezondheid en milieu 45.048 44.660 44.819 44.860 45.283 45.430 45.448 45.586 235 770 629 726

 Ruimtelijke ordening (8.1) 7.513 7.557 7.594 7.607 419 419 419 419 -7.093 -7.137 -7.175 -7.187

 Grondexploitatie (8.2) 6.166 5.917 4.647 4.747 6.166 5.917 4.647 4.747 0 0 0 0

 Wonen en bouwen (8.3) 7.461 6.433 6.459 6.155 5.698 5.698 5.698 5.698 -1.763 -735 -761 -457

Totaal 8. VHRSV 21.140 19.906 18.700 18.509 12.284 12.034 10.764 10.864 -8.856 -7.872 -7.936 -7.645

Totaal 623.617 626.097 603.512 598.366 623.617 626.097 603.512 598.366 0 0 0 0
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13 Fractie: SAB 

    

Vraagnummer: 13.1 

Pagina:  38 

Vraag: Onderwijs, schoolverzuim 
Welke acties worden ondernomen om het aantal leerlingen die niet staan ingeschreven 
op een school toch “schoolactief” te krijgen? 
 

Antwoord: Wanneer er sprake is van niet ingeschreven leerlingen (absoluut verzuim) wordt een 
algemene brief gestuurd na naar de ouders, c.q. verantwoordelijke personen van de 
betreffende leerlingen met het verzoek om door te geven waar het kind op school zit. 
Indien de ouders of verantwoordelijke personen niet binnen 14 dagen reageren wordt 
de algemene brief nogmaals verstuurd maar dan wel aangetekend. 
Als dan nog niet binnen 14 dagen gereageerd start de leerplichtambtenaar een 
onderzoek en daarbinnen zijn verschillende acties mogelijk: b.v. huisbezoek of gesprek 
op kantoor met als ultiem instrument het opmaken van een proces-verbaal. 
  
NOOT:  
De gemeente Maastricht heeft in eerste instantie een hoog aantal niet ingeschreven 
leerlingen. Dit komt vanwege het feit dat er geen koppeling ligt tussen DUO en 
buitenlandse scholen. De praktijk wijst uit dat leerplichtige leerlingen van 5 jaar bij het 
begin van hun schoolloopbaan of leerlingen bij de overgang van basis- naar middelbare 
school regelmatig kiezen voor een school in het buitenland. Omdat deze 
schoolinschrijvingen niet terecht komen bij DUO krijgen wij deze informatie niet 
rechtstreeks. Hierdoor moet de gemeente zelf met ouders of verantwoordelijke 
personen corresponderen. Een deel van deze niet ingeschreven leerlingen krijgen na 
bevestiging van hun schoolinschrijving in het buitenland een z.g. 5 sub c-verklaring 
hetgeen wil zeggen dat dit een vrijstelling is van de inschrijvingsplicht in Nederland.  

    

Vraagnummer: 13.2 

Pagina:  38 

Vraag: Onderwijs, schoolverzuim 
Welke acties worden ondernomen om het aantal leerlingen die ongeoorloofd afwezig 
zijn op een school toch “schoolactief” te krijgen? 
 

Antwoord: Wanneer er sprake is van ongeoorloofd afwezige leerlingen (relatief verzuim) maken 
scholen hiervan, via DUO, melding bij de gemeente. 
De verzuimmeldingen die binnen komen worden vervolgens via de MAS-procedure 
(Methodische Aanpak Schoolverzuim) door de leerplichtambtenaren opgepakt. 
 
Belangrijk hierbinnen is dat de meldende school ook moet aangeven welke acties de 
school al ondernomen heeft om het verzuim een halt toe te roepen. 
Gelet op het feit dat elke leerplichtambtenaar een aantal scholen in de portefeuille heeft 
zijn de communicatielijnen daardoor kort en kennen de betrokken personen elkaar. 
 
Wanneer de leerplichtambtenaar het onderzoek start zijn er verschillende acties 
mogelijk: b.v. waarschuwingsbrief, huisbezoek, gesprek op kantoor/school, Halt-
verwijzing, opmaak proces-verbaal. Afhankelijk van de achterliggende problematiek van 
de ongeoorloofde afwezigheid wordt gekeken wat er nodig is om deze oorzaak weg te 
halen en wordt gezocht naar passende oplossingen in samenspraak met diverse 
netwerkpartners 

    

Vraagnummer: 13.3 

Pagina:  39 

Vraag: Openbaar onderwijs 
Wat zijn de exacte taken van een toezichthouder openbaar onderwijs? Welke acties 
worden ondernomen bij vastgestelde overtredingen? 
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Antwoord: Deze taak bestaat allereerst uit het toezicht uitoefenen op het in standhouden van de 
wezenskenmerken van het openbaar onderwijs (algemene toegankelijkheid, algemene 
benoembaarheid en actieve pluriformiteit in het onderwijsaanbod). Daarnaast ziet de 
RvT op de waarborging van de continuïteit van de instelling. 
 
De werkwijze van de RvT's kunnen verschillen per onderwijsinstelling. Voor de 
onderwijsinstellingen die in Maastricht gevestigd zijn, Kom Leren en LVO, zijn deze 
werkwijzen in reglementen en protocollen terug te vinden op internet:   
Raad van Toezicht (komleren.nl) 
Raad van toezicht · Stichting LVO 

    

Vraagnummer: 13.4 

Pagina:  40 

Vraag: Onderwijshuisvesting. 
Welke voorkeursbestemming is er voor de Montessorischool , Maastricht West of Oost 
of heeft u voorkeur op een vestiging aan beide zijden? 
 

Antwoord: Op 18 oktober jl. bent u middels een RIB op de hoogte gebracht over de locatie waar de 

Montessorischool gevestigd zal worden: Bergmansweg 1-2.  

    

Vraagnummer: 13.5 

Pagina:  40 

Vraag: Onderwijshuisvesting 
Verwacht u afwijkingen in het nog vast te stellen IHP 2024-2028 t.o.v. het momentele 
IHP? 
 

Antwoord: Een integraal huisvestingsplan (IHP) is een lange termijnvisie voor onderwijshuisvesting. 
Het biedt een leidraad voor investeringen op gebied van onderwijshuisvesting. De 
huidige ontwikkeling waarmee we de afgelopen periode zijn geconfronteerd hebben 
ertoe geleid dat er een proces om te komen tot een actualisatie van het huidige IHP is 
ingezet. De verwachting is dat er een afwijking in het nog vast te stellen IHP wordt 
verwacht op in ieder geval de volgende onderdelen; ruimtebehoefte, prioritering in de 
benodigde voorzieningen, een fasering in de uitvoering van de projecten en de financiële 
doorrekening. 
 
Daarnaast zijn we ook tot de conclusie gekomen dat lange termijnvisie voor het 
onderwijshuisvestingsvraagstuk rondom het speciaal onderwijs meer aandacht vraagt 
dan nu gegeven is in het huidige integraal huisvestingsplan. Dit vraagstuk wordt 
meegenomen in de actualisatie en zal leiden tot een andere benadering dan nu is 
opgenomen in het huidige integrale huisvestingsplan. 

    

Vraagnummer: 13.6 

Pagina:  42 

Vraag: 

 
  
88% van alle peuters die een GGD geïndiceerde ondersteuningsbehoefte hebben maakt 
gebruik van peuteropvang met VVE- programma. Bent u tevreden met dit percentage? 
Welke acties neemt u om elke geïndiceerde peuter gebruik te laten maken ven 
peuteropvang met VVE-programma? 
 

Antwoord: De gemeente Maastricht streeft in de nieuwe beleidsperiode naar een bereik van 90%. 
(dit betekent dat 90% van de geïndiceerde kinderen deelneemt aan een VVE-
programma).  

Effectindicatoren Realisatie Begroting 

Jaar 2018 2019 2020 2021 2022 2023 

% van alle peuters met door GGD geïndiceerde 

ondersteuningsbehoefte dat gebruik maakt van 

peuteropvang met VVE-programma (doelgroep) 

 

72 72 75 82 88 88 

 

https://www.komleren.nl/over-ons/raad-van-toezicht
https://www.stichtinglvo.nl/de-organisatie/raad-van-toezicht/
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Met de Jeugdgezondheidszorg Zuid-Limburg worden afspraken gemaakt hoe de 
kinderen die niet naar de kinderopvang zijn geweest en een vve-geïndiceerde 
ondersteuningsbehoefte hebben, in kaart worden gebracht. 

    
Vraagnummer: 13.7 

Pagina:  42 

Vraag: 

  
17% van de peuters en basisschoolleerlingen lopen het risico op onderwijsachterstand. 
Wanneer spreekt u van onderwijsachterstand en welke organisaties staan aan uw zijde 
om dit percentage verminderen? 
 

Antwoord: Een kind wat een ontwikkelingsachterstand kan hebben op het gebied van taal of in de 
bredere ontwikkeling zoals sociaal-emotionele ontwikkeling, omdat kinderen opgroeien 
in een andere taalomgeving en/of een omgeving waar weinig of geen begeleiding is. We 
spreken van een onderwijsachterstand als leerlingen door een ongunstige economische, 
sociale of culturele omgeving slechter op school presteren dan ze bij een gunstigere 
situatie zouden kunnen. 
  
De Gemeente werkt nauw samen met de GGD, schoolbesturen, Jeugdgezondheidszorg 
en in samenspraak met ouders om afspraken te maken over de in te zetten 
ondersteuning of zorg. 

    

Vraagnummer: 13.8 

Pagina:  42 

Vraag: Onderwijs 
Hoeveel Maastrichtse kinderen maken gebruik van het leerlingenvervoer en welk 
percentage hiervan krijgt  dit vervoer (huis-school) binnen de stadsgrenzen? Wat is de 
reden om binnen de stadsgrenzen leerlingenvervoer te regelen? Welke ondersteuning 
ontvangen ouders die de zaken niet geregeld krijgen? 
 

Antwoord: Op dit moment worden 301 kinderen woonachtig in Maastricht gebracht naar 
schoollocaties binnen Maastricht.  
Kinderen kunnen leerlingenvervoer toebedeeld krijgen indien hun beperking of het 
gevolg van deze beperking reizen niet mogelijk maakt. Daarbij wordt bekeken of er 
sprake is van benadeling van het gezin en of de reisafstand(reistijd) dermate lang is. 
Indien ouders aannemelijk maken dat hun persoonlijke situatie een ernstige benadeling 
is van het gezin, ofwel ook beperkend is in het vervoer kan er op basis hiervan ook 
leerlingenvervoer toegekend worden. Denk bijvoorbeeld aan: van een ouder i.c.m. een 
te lange reisafstand tot een schoollocatie.  

    

 

  

Effectindicatoren Realisatie Begroting 

Jaar 2018 2019 2020 2021 2022 2023 

% Peuters en basisschoolleerlingen met het 

risico op (onderwijs)achterstand per 1 oktober2 

 

Niet 

bekend 
17 18 18 17 17 
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Vraagnummer: 13.9 

Pagina:  62 

Vraag: 

 
De netto arbeidsparticipatie is voor Maastricht meer dan 8% lager dan het landelijk 
gemiddelde. Wat zijn de oorzaken hiervan? 

 
Antwoord: Voor de beantwoording wordt verwezen naar het antwoord op vraag 3.14 van D66. 

    

Vraagnummer: 13.10 

Pagina:  62 

Vraag: Sociaal domein 
Bent u van mening dat personen 18+ met een bijstandsuitkering verplicht kunnen 
worden gesteld om  voor de stad actief te zijn? 
 

Antwoord: Uit de Participatiewet vloeit de verplichting voort om mee te (moeten) werken aan re-
integratie. Deze medewerkingsplicht wordt echter afgestemd op de mogelijkheden en 
psychische en lichamelijke beperkingen van het individu met de insteek dat wordt 
geparticipeerd naar vermogen. 

    

Vraagnummer: 13.11 

Pagina:  62 

Vraag: Sociaal domein 
Hoeveel uren in de week zijn personen (15 t/m 64 jaar) actief binnen een re- 
integratievoorziening? Hoeveel personen 64+ zijn actief binnen een re-
integratievoorziening? 
 

Antwoord: Hoeveel uren deze personen actief zijn binnen een re-integratievoorziening verschilt per 
inwoner en is afhankelijk van het soort traject en de belastbaarheid van de inwoner. Van 
alle personen van 64 jaar of ouder met een PW-uitkering, zijn 182 mensen actief binnen 
een re-integratievoorziening. 

    

Vraagnummer: 13.12 

Pagina:  62 

Vraag: Sociaal domein 
Welke acties onderneemt u om jongeren (16-22 jaar)  in de bijstand te begeleiden naar 
betaald werk? Over welk percentage hebben we het? Wat gebeurt er met “niet willers”? 
 

Antwoord: De Participatiewet definieert jongeren als degene die een beroep doet op de bijstand en 
de leeftijd van 27 jaar nog niet heeft bereikt. De leeftijdscategorie loopt daarmee van 18 
tot 27 jaar. Voor deze doelgroep worden dezelfde re-integratievoorzieningen ingezet als 
voor ieder ander. Van de 18 tot 27-jarigen met een actieve uitkering heeft 59% een re-
integratievoorziening. Aanvullend geldt er voor jongeren een regionale aanpak 
jeugdwerkloosheid, die insteekt op het kunnen bieden van meer aandacht aan deze 
doelgroep (door een lagere caseload) en daardoor in veel gevallen een sluitende aanpak 
wordt gerealiseerd naar werk of naar een opleiding via school. Voor jongeren vanaf 16 
jaar wordt ingezet op leerplicht om voortijdig schoolverlaten (vsv) te voorkomen. Voor 
‘niet-willers’, die vallen onder de Participatiewet, geldt in het uiterste geval het reguliere 
handhavingsregime. 

    
Vraagnummer: 13.13 

Pagina:  62 

Vraag: Sociaal domein 
We zien een toename van jongeren met jeugdreclassering? Welke acties zijn er om dit 
om te keren? 

BBV-indicatoren1 

 

Maastricht Gemeenten 

100.000 - 300.000 

2022 
2018 2019 2020 2021 2022 

% Netto arbeidsparticipatie in Maastricht2 62,5 63,0 61,5 64,1 64,6 72,2 
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Antwoord:  Het % jongeren met jeugdreclassering is stabiel over de afgelopen jaren en ligt licht 
onder het % in gemeenten van gelijke omvang. Dat neemt niet weg dat wij inzetten op 
een verlaging door inzet van onder andere jeugd- en jongerenwerk. Voor de bredere 
aanpak om jeugdcriminaliteit te voorkomen wordt het programma Preventie met Gezag 
ingezet. Zie ook het antwoord op vraag 5.37. 

    

Vraagnummer: 13.14 

Pagina:  66 

Vraag: Vluchtelingen uit Oekraïne 
Hoeveel vluchtelingen uit Oekraïne telt Maastricht? Hoeveel hiervan zijn derdelanders?  
 

Antwoord: Maastricht telt ca. 490 ontheemden uit de Oekraïne. Hiervan vallen 12 personen in de 
categorie derdelanders.  

    

Vraagnummer: 13.15 

Pagina:  66 

Vraag: Vluchtelingen uit Oekraïne 
Indien de (in)directe lasten t.b.v vluchtelingen uit Oekraïne lager zijn dan het 
normbedrag dat door het Rijk wordt vergoed, wordt het overschot dan gebruikt bij de 
Algemene  Voorzieningen? 
 

Antwoord: Ja, deze vallen dan vrij ten gunste van de algemene middelen (niet algemene 
voorzieningen). Behalve als het Rijk in 2023 anders besluit, dan gaan de gelden terug 
naar het Rijk.  

    

Vraagnummer: 13.16 

Pagina:  66 

Vraag: Is het mogelijk om personen (16-60+ jaar) die in AZC verblijven, bij wijze van proef,  laten 
deel te nemen aan re-integratie om de kansen op de arbeidsmarkt te vergroten nadat zij 
status hebben gekregen? 
 

Antwoord: Statushouders die voor huisvesting gekoppeld zijn aan Maastricht, kunnen vanuit de 
Wet Inburgering vroegtijdig bemiddeld worden richting re-integratie. Voor de overige 
statushouders hebben we geen vigerend beleid. Momenteel onderzoeken we naar 
aanleiding van de raadsmotie Asielzoekers sneller aan het werk, de aanvullende 
mogelijkheden.  

    

Vraagnummer: 13.17 

Pagina:  67 

Vraag: Hoeveel ontvangt de gemeente van het Rijk inzake opvang 600+ asielzoekers en waar 
vinden we dit terug in de begroting? 
 

Antwoord: De financiële exploitatie van het AZC aan de Francois de Veijestraat en de 
noodopvanglocatie Mariënwaard is belegd bij het COA. Dit vindt u dus niet terug in de 
gemeentelijke begroting.  
 
Als gemeente met een opvanglocatie ontvangen we jaarlijks middelen vanuit het 
faciliteitenbesluit opvangcentra, middels de decembercirculaire. Het bedrag voor 2024 is 
nog niet bekend. Dit wordt berekend op basis van het aantal bewoners op de 
opvanglocaties zonder inschrijving in het BRP van de gemeente. Deze middelen worden 
geboekt op taakveld 6.1. De middelen worden als decentralisatie-uitkering via het 
gemeentefonds uitgekeerd en de verantwoording over de besteding vindt plaats in de 
jaarrekening. Eventueel resterende middelen vallen vrij ten gunste van het resultaat. 

    

Vraagnummer: 13.18 
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Vraag: Welke kosten heeft  de gemeente Inzake opvang asielzoekers en waar vinden we dit 
terug in de begroting? 
 

Antwoord: Dit zijn de kosten die we voorschieten in 2023 van het COA, krijgen we 1 op 1 vergoeding 
voor van het COA. Deze kosten zijn terug te vinden op taakveld 6.1. Het asielzoekers-
centrum (AZC, standaard opvanglocatie) bevindt zich aan de François de Veijestraat 4-6 
in Sint Maartenspoort en de noodopvanglocatie aan de Mariënwaard. 
 

    

Vraagnummer: 13.19 
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Vraag: Wat is de momentele stand van zaken inzake het onderzoek om mensen in de bijstand 
iets bij te laten verdienen (zonder bijstandsaftrek)? 
 

Antwoord: Het was de bedoeling om een financial coach te introduceren die bijstandsconsulenten 
zou gaan ondersteunen en wel in die zin dat deze in kaart zou brengen in hoeverre 
parttime werken kan bijdragen aan een succesvol re-integreren, waarbij de 
bijstandsgerechtigde er ook structureel financieel op vooruit gaat en zo weinig mogelijk 
belemmeringen ervaart. De financial coach zou in dit kader ook kijken naar voorbeelden 
van andere gemeenten die in het verleden daarmee hebben geëxperimenteerd. 
 
De mogelijkheid om inkomsten vrij te laten speelt in voornoemd geheel natuurlijk een 
belangrijke rol. Het ministerie van SZW wil gemeenten hierin ook meer ruimte gaan 
bieden. Het wetsvoorstel Participatiewet in balans moet daarin gaan voorzien. Het heeft 
echter forse vertraging opgelopen. Het ziet er nu naar uit dat door SZW gemikt wordt op 
invoering per 1 januari 2025.  
 
Het traject rondom de financial coach heeft vertraging opgelopen. Het is de bedoeling 
dit in 2024 voortvarend op te pakken zodat de financial coach zich al kan voorbereiden 
op de komende veranderingen. 
 
Het vorenstaande betekent overigens niet dat nu niet wordt ingezet op parttime werk. 
Waar mogelijk gebeurt dat en worden de huidige vrijlatingskaders daarbij dan 
toegepast. 
 

    
Vraagnummer: 13.20 
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Vraag: 

2210 cliënten krijgen een periodieke toekenning bijzondere bijstand/ declaratieregeling. 
Waar moeten deze cliënten aan voldoen om periodiek in aanmerking te komen voor 
deze regeling? 
 

Antwoord: Naast de reguliere eisen die gelden voor bijzondere bijstand/declaratieregeling met 
betrekking tot bijvoorbeeld inkomen, moet er sprake zijn van periodieke kosten. 

    

Vraagnummer: 13.21 
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Vraag: In ambities lezen wij dat mensen die moeilijker toe te leiden zijn naar de arbeidsmarkt 
toch geactiveerd dienen te worden. Waarom zitten dan veel wsw-geindiceerden thuis 
terwijl ze staan te springen om aan het arbeidsproces te mogen deelnemen? 
 

Antwoord: Vanaf 1 januari 2015 kan niemand meer een indicatie aanvragen op grond van de 
voormalige Wet Sociale Werkvoorziening (WSW). Instroom in de (oude) WSW is 

Prestatie-indicatoren Realisatie Begroting 

2018 2019 2020 2021 2022 2024 

Aantal unieke cliënten met toekenning bijzondere 

bijstand/declaratieregelingen1 

-  Eenmalig 

-  Periodiek 

5.617 

2.457 

5.387 

2.413 

5.487 

2.200 

5.390 

2.210 

 

5.397 

2.112 

5400 

2210 
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daarmee niet meer mogelijk. Inwoners die voorheen onder de WSW zouden vallen, 
vallen vanaf 1 januari 2015 onder de Participatiewet. De gemeente begeleidt de 
inwoners met een PW-uitkering naar werk door het inzetten van re-
integratievoorzieningen. 
Alle inwoners die onder de oude WSW vallen, hebben een dienstverband bij de MTB. 

    

Vraagnummer: 13.22 
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Vraag: Hoeveel personen zijn er in totaal  na  reintegratietraject regulier aan het werk? Wat 
waren de kosten en hoeveel werd er naderhand bespaart op de uitkering (omdat deze 
niet meer nodig was)? 
 

Antwoord:  In 2022 zijn 282 personen volledig uitgestroomd naar werk.  
Om uitstroom te kunnen realiseren, worden re-integratievoorzieningen ingezet. In de 
begroting 2024 is een bedrag opgenomen van € 4.921.071 voor re-integratie. Dit bedrag 
is voor de totale re-integratie, en voor de gehele bijstands populatie, denk hierbij 
bijvoorbeeld aan inwoners te laten participeren. Als een uitkeringsgerechtigde 
uitstroomt naar werk, levert dat een gemiddelde besparing van 14.000 euro op (bron: 
Divosa). Deze gemiddelde besparing is afhankelijk van het soort uitkering (voor een 
alleenstaande, gehuwde met/zonder inwonende kinderen), moment van uitstroom en 
omvang dienstverband (fulltime of parttime). 

    

Vraagnummer: 13.23 
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Vraag: 

84% van de WMO-cliënten ervaart de ondersteuning als passend. Is er overleg met de 
overige 16% over de ondersteuning die zij nodig vinden? 
 

Antwoord: Nee, deelname aan het cliëntervaringsonderzoek Wmo (waaraan dit percentage is 
ontleend) gebeurt anoniem. Het initiatief om aan te geven dat de geboden 
ondersteuning aanpassing behoeft, ligt bij cliënten en diens omgeving.  Zij kunnen 
hiervoor op elk moment een melding doen bij de toegang. 

    

Vraagnummer: 13.24 
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Vraag: 

 
500 inwoners staan op een wachtlijst huishoudelijke hulp. Hoelang staan zij gemiddeld 
op die wachtlijst? 
 

Antwoord: Bij de wachtlijst huishoudelijke hulp maken we een onderscheid in twee categorieën. De 
categorie met de hoogste urgentie wacht inmiddels gemiddeld 81 dagen. De andere 
categorie wachtenden staan op dit moment gemiddeld 248 dagen op de lijst. In acute 
situaties worden cliënten direct in zorg genomen.    

    

Vraagnummer: 13.25 
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Effectindicator1 Realisatie Begroting 

2018 2019 2020 2021 2022 2024 

Cliëntervaring 

% Wmo-cliënten dat de Wmo-

ondersteuning als passend 

ervaart2 

81 

 

Geen 

meting 

 

84 

 

86 

 

84 

 

86 

 

 

Effectindicatoren  

  

Realisatie Begroting 

2018 2019 2020 2021 2022 2024 

Aantal inwoners op wachtlijst huishoudelijke hulp  0 0 0 
Niet 

bekend 
564 500 
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Vraag: 

 
Een schrikbarend hoog aantal jongeren tot 18 jaar ontvangt jeugdhulp. Is de toegang tot 
jeugdhulp laagdrempelig en wie bepaalt uiteindelijke de hulpbehoefte? 
 

Antwoord: De toegang tot jeugdhulp ligt wettelijk bij verschillende verwijzers. Dat zijn naast de 
gemeentelijke toegang (de consulenten van team Jeugd) ook de huis- en jeugdartsen, de 
rechters en de gecertificeerde instellingen (instellingen die jongeren onder voogdij of 
onder toezicht hebben zoals Bureau Jeugdzorg). De gemeentelijke toegang is gericht op 
inzet van passende hulp: zo licht als mogelijk is, maar zo zwaar als nodig. Door de 
toewijzingen van jeugdhulp via de andere verwijzers deels (voor de zwaardere 
indicaties) mee te toetsen proberen we ook daar te sturen op zo licht mogelijke hulp.  

    

Vraagnummer: 13.26 
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Vraag: Hoe lang duurt het voordat iemand die maatschappelijke ondersteuning vraagt deze ook 
ontvangt? 
 

Antwoord: Het antwoord op deze vraag kent meerdere aspecten. Enerzijds is er de wettelijke 
termijn voor de behandeling van een melding in het kader van de Wet maatschappelijke 
ondersteuning (Wmo) welke zes weken is. Die zes weken starten bij de ontvangst van de 
melding Wmo en vervolgen met het onderzoek en het vastleggen van de 
onderzoeksresultaten in een verslag (het ondersteuningsplan). Hierna kan een aanvraag 
voor een maatwerkvoorziening worden gedaan. Indien een maatwerkvoorziening wordt 
toegekend wordt de indicatie hiervoor binnen 2 weken afgegeven. In totaal kan deze 
procedure wettelijk gezien dus acht weken duren. Anderzijds hebben we in de praktijk 
echter ook te maken met langere doorlooptijden aan zowel de gemeentelijke 
toegangskant (bijvoorbeeld door meer binnenkomende meldingen dan beschikbare 
consulenten om die meldingen op te pakken) als aan de kant van de partijen die de 
ondersteuning leveren (bijvoorbeeld door wachtlijsten). Hierdoor komt het voor dat 
wettelijke termijnen overschreden worden. Een en ander is ook afhankelijk van het soort 
ondersteuning dat nodig is. Bij de dienstverlening begeleiding experimenteren we met 
een nieuwe aanpak en start de zorgpartij ongeveer twee weken na de melding met de 
ondersteuning (zie ook RIB met nieuws uit het sociaal domein maart 2023). Deze nieuwe 
aanpak loopt vooralsnog tot 2025 en over het verloop van deze aanpak zal de raad 
regelmatig worden geïnformeerd via een RIB. 
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Vraag: Wat gebeurt er met cliënten geplaatst in de vrouwenopvang die een uitkering van de 
gemeente ontvangen en meerdere dagen per week toch buiten Maastricht verblijven? 
Worden gemaakte kosten teruggevorderd? 
 

Antwoord: Vrouwen die in de vrouwenopvang worden opgevangen, verblijven hier in de regel de 
hele week/tijdens de gehele verblijfsduur. Dit omdat de reden van opvang in de 
vrouwenopvang een hoog veiligheidsrisico is. Als een vrouw toch meerdere dagen 
buiten de vrouwenopvang verblijft dan gaat de medewerker van de vrouwenopvang, 
ongeacht haar inkomstenbron, het gesprek erover aan met de betreffende vrouw en 
wijst op de veiligheidsrisico's. Als deze vrouw een uitkering van de gemeente ontvangt 
dan wordt de inkomensconsulent betrokken en wordt ook het gesprek gevoerd over 
eventuele consequenties voor de uitkering. Het is nog niet voorgekomen dat een 
uitkering (deels) teruggevorderd moest worden/is.  
Het kan echter ook dat een vrouw buiten Maastricht verblijft omdat ze buiten 
Maastricht opgevangen is in de vrouwenopvang (bijvoorbeeld vanwege een te groot 
risico om in Maastricht zelf te worden opgevangen). In deze situatie en als betreffende 
vrouw een uitkering van de gemeente ontvangt, wordt de uitkering hier stopgezet en 
gaat deze over naar de gemeente waar de vrouw verblijft. 

Effectindicator 

 

Realisatie Begroting 

2018 2019 2020 2021 2022 2024 

% Jongeren tot 18 jaar met jeugdhulp t.o.v. alle 

jongeren tot 18 jaar1 
15,6 17,2 16,7 17,6 17,1 <17,1 

 

https://maastricht.parlaeus.nl/vji/public/bestuursdocument/action=showdoc/gd=2aaa8202280088a202a28a22153984d3/RIB_-_Raadsinformatiebrief_met_nieuws_uit_het_Sociaal_Domein.pdf


Beantwoording technische vragen Begroting 2024, deel 1                                                                                                                   80 

 

B           Toezegging  

 

Toezegging inzake beantwoorden technische vraag 

In de domeinvergadering Algemene Zaken van 10 oktober 2023 is door wethouder Fokke tijdens de 
behandeling van het budgettair kader van Begroting 2024 de volgende toezegging gedaan: 
 
Er wordt toegezegd om het onderscheid tussen ‘oud’ en ‘nieuw’ beschut werk als technische vraag, schriftelijk te 
beantwoorden (uiterlijk vóór de domeinvergaderingen van 31 oktober en 1 november 2023). 
 
 
Antwoord 
 
Nieuw beschut werk is een term die nadrukkelijk is gekozen om een duidelijk onderscheid te kunnen maken 
tussen enerzijds beschut werk op grond van de (oude) Wsw en anderzijds (nieuw) beschut werk op grond van 
de Participatiewet.  
 
 

   

 


